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Портфейл

Обвинение Изобретение Премерване

Харчим най-много
за храна и битови услуги
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Стр. 3

Трайчо Трайков бил
в конфликт на интереси

Стр. 30

Офис стол за 8450 долара
прави служителите щастливи

Стр. 31

„Ботев” (Пд) пуска Иван
Цветков срещу “Левски”

Стр. 2

„Екоравновесие”: Броят на
бездомните кучета расте

Самопризнание
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Планове

Париж може да улесни достъпа
на ромите до трудовия пазар

Стр. 9
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Двама тийнейджъри, на 15
и 16 години, качиха вчера шо-
киращ клип в социалната мре-
жа фейсбук, с който се хвалят
как пребиват пенсионер в Со-
фия. На видеото се вижда как
младежите се нахвърлят на
възрастния човек, повалят го
на земята, започват да го ри-
тат жестоко, крещейки: “Кой
си ти, бе?”, докато безпомощ-

Ученици се хвалят
с побой над пенсионер

Няколко
ÄÓÌÈ

Павлета
ДАВИДОВА

Повтарящ се до откат
рефрен “Бий, за да те ува-
жават”, се е промъкнал в
главите на българчетата,
които търсят криворазб-
раното уважение, като
ритат беззащитни, псу-
ват “неинтегрирани”, плю-
ят на различните.

Подрастващите са
толкова загрижени за ре-
номето си, че раздаване-
то на юмруци не е до-
статъчно, та се налага
собственоръчно да си оси-
гурят публична изява.
Стига се до абсурдното
“фукане” с клипчета, кои-
то спокойно могат да ги
вкарат най-малкото в пе-
дагогическата стая. Вче-
ра двама тийнейджъри се
похвалиха с кадри, на кои-
то пребиват възрастен
човек. Интернет потреби-
телите избухнаха, но за-
бравиха, че клипчето е
снимано от трето лице,
което наблюдава мълчеш-
ком, безгласен регистра-
тор на случващото се.
След побоя бесни форумци
се втурнаха да “разслед-
ват” кои са момчетата
от видеото и сформираха
онлайн наказателна група,
която да търси звездите
от видеото...

Нещо в системата не е
наред. Не е честно да се
сърдим, когато някой
каже, че българите не са
толерантни - факт е, че
различните в България
страдат. Не е нормално да
приемаме децата ни да
търсят изява, уважение и
признание само благодаре-
ние на юмруци и неприкри-
тата си агресия. Вместо
да се впуснем да нищим
причините, довели до без-
бройните клипове с биещи
се деца, ние сме се втрен-
чили в това расист ли е
Ботев и запознават ли се
достатъчно рано подраст-
ващите с хомосексуална-
та любов... Дори и не-
съвършена, образовател-
ната ни система все още
не е призовала децата на
оръжие.

Някъде там обаче има
нещо, което ги кара да
бият, за да бъдат “ува-
жавани”.

Качват във фейсбук шокиращо видео с
вандалщината, ГДБОП се самосезира по случая

Едва след като започна деконструкцията на паметника пред НДК, кметът
на София Йорданка Фандъкова обеща да има обществено обсъждане за бъдещето на монумента

Правото
на силния

НАЦИОНАЛНАТА ХЕМАТОЛОГИЧНА БОЛНИЦА
ПРЕЗ ПОГЛЕДА НА ЕДИН ПАЦИЕНТ

Стр. 22

ният мъж повтаря, че е пенси-
онер. Когато решават, че са
го пребили достатъчно, двама-
та нападатели го оставят да
лежи и изчезват.

Поредната проява на агре-
сия от страна на тийнейджъри
предизвика бурно възмущение
и недоволство в социалните
мрежи. Още по-шокиращо е,
че нападението е било обмис-

лено, защото вероятно трети
човек е снимал за вандалщи-
ната. По-късно потребители на
фейсбук публикуваха снимки
на двамата насилници, адре-
сите и телефоните им.

От МВР съобщиха, че ин-
цидентът се разиграл преди
около четири месеца в гра-
динка до блок № 9 в кв. “Сла-
тина”. Шефът на сектор “Ком-

пютърни престъпления” в
ГДБОП Явор Колев обяви, че
вече е задържан един от по-
бойниците, който е стар по-
знайник на полицията и е
регистриран в Детската педа-
гогическа стая за кражби.
Ясен е и съучастникът му,
който обаче вече е извън
пределите на страната.

Стр. 3

—ÔÂˆË‡ÎËÒÚËÚÂ ÓÔÚ‡ˇÚ, ˜Â
Ô‡ËÚÂ Á‡ ‡ÁÍÓÔÍË ÒÂ ‡Á-
‰‡‚‡Ú ÔÓ ÌÂˇÒÌË ÍËÚÂËË.

Снимка Мариета ТОМОВА
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финг вчера. Според него причина за
този на пръв поглед куриозен факт,
предвид засилените мерки срещу без-
домните псета, в последните месеци е
липсата на ангажимент от страна на об-
ществото.

Д-р Нейков обяви, че през юли зало-
вените от “Екоравновесие” кучета на
територията на столицата са 420. Някои
от екипите са работили по-малко през
този месец заради отпускарския сезон.
Според експертите на дружеството ме-
стата, където се откриват най-много
малки бездомни кученца, са крайните

намерена в атентатора, бяха разпро-
странени вчера от МВР. Предполага
се, че лицето от изображението е
свързано с терористичния акт на
летище Сарафово.
Според разследващите има данни,
че мъжът от снимката се е предста-
вял с фалшивото свидетелство за
управление на автомобил от щата
Мичиган, САЩ. Възможно е да е
използвал и други имена.
От МВР разчитат на съдействие и
призовават гражданите, които са го
виждали или имат информация за
него, да сигнализират в най-близко-
то поделение на МВР или на телефон
112. Анонимността им е гарантирана.
Всяка информация ще бъде от
изключителна полза за разследва-
нето. Тиражирането на непотвърдени
данни и версии за терористичния акт
е манипулативно, защото създава
негативно усещане в обществото и
пречи на обективното разследване,
алармираха от МВР.

Шефът на „Екоравновесие”:

Броят на бездомните
кучета расте
За 20 дни 120 кутрета в кашони са открити
захвърлени по улици и пред приюти

квартали на София и вилните зони. По-
големият проблем обаче не са живот-
ните по улиците, с които вече всички
сме свикнали, а въпросът с изхвърлени-
те малки кутрета по улиците, които
тепърва ще се размножават, призна д-
р Нейков.

За 20 дни 120 кученца в кашони са
открити захвърлени по улици и пред при-
юти и случаите за оставяне на новороде-
ни животинки зачестяват, обяви д-р Ней-
ков. Той бе категоричен, че трябва да се
засили профилактиката и кучетата да
бъдат кастрирани, още преди да се раз-
гонят и преди да забременеят. Шефът на
“Екоравновесие” подчерта, че щом кучен-
цата се оставят без майките, е доказател-
ство, че те са родени в дворове и апар-
таменти и са изхвърлени от стопаните.

“Тревожното е, че броят на изхвърлените
новородени кученца е двойно по-голям,
отколкото са родените на улицата. Само
от 8 до 15 август на улиците са намерени
61 кученца в кашони. Има случаи, когато
бездомни кучета се настаняват във вхо-
дове на блокове и там раждат и отглеж-
дат малките си, като в този период са
агресивни и не допускат хората”, отбеля-
за д-р Нейков и даде за пример подобен
случай във вход на блок в квартал “Стрел-
бище”. Той поясни, че през юли в друже-
ството са постъпили 924 сигнала, залове-
ни са 420 кучета, от които 318 са кастри-
рани в Сеславци, 94 в Горни Богров, 8 в
Илинден, осиновени са 31, евтанизирани
са 4 и седем са умрели. Общо кучетата са
около 500. Върнатите са 348, а останали-
те са в приюти. По думите на д-р Нейков
през миналия месец “Екоравновесие” е
похарчило 83 303 лева. В сравнение с
направените през юни сумата е намаля-
ла с 34 000 лв.

Светла ВАСИЛЕВА

От 9 до 15 август в Охрид, Македо-
ния, се проведе VI младежка балканска
олимпиада по информатика. Правото да
бъдат част от българския отбор извою-
ваха - Енчо Мишинев (Ямбол), Даниел
Атанасов (София), Антон Чернев (Шумен)
и Валентин Борисов (Шумен). Треньори
на състезателите са Антон Шиков (Ям-
бол) и Петър Петров (Шумен).

Българските информатици се състе-
заваха с връстници от Босна и Херцего-
вина, Хърватия, Македония, Румъния и
Гърция. Резултатът от двата състезател-
ни дни е един златен, два сребърни и
един бронзов медал. Шуменската школа
по информатика “А и Б”, чиито предста-
вители завоюваха сребърен - на Вален-
тин Борисов, и бронзов - на Антон Чер-
нев медали, за пореден път демонстри-
ра сериозно присъствие на състезания
от този ранг. Златният медал е спечелен
от Енчо Мишинев от Ямбол, а второто
сребро - от Даниел Атанасов от София.

Пореден международен успех на български информатици

Пуснаха снимка
на вероятен
съучастник на
терориста в Бургас

Начин на придвижване...

Българският лекарски съюз (БЛС) настоява прехвърле-
ните към МЗ пари от бюджета на НЗОК да се върнат, след
като Конституционният съд обяви за противоконституцио-
нен текста в Закона за бюджета на НЗОК за 2012 г., с
който се позволява на МЗ да покрива някои медицински
разходи със средства от касата. Отпуснатият трансфер към
ведомството е в размер на 100 млн. лв. Това обяви в Плов-
див д-р Юлиан Йорданов - зам.-председател на УС на
БЛС. По думите на д-р Йорданов до този момент това не
се е случило. “Изпратихме писмо до министъра на здраве-
опазването, в което настояваме тези 50 млн. да бъдат
върнати и бюджетът на касата да се актуализира още през
септември”, коментира той. На практика МЗ работи без
тези пари, но те не са и в бюджета на НЗОК, а в същото
време има много неразплатени дейности в болничната и
доболничната помощ, допълни д-р Йорданов.

Петър ГЕОРГИЕВ

Министърът на финансите
иска всичко да е подредено и
под строй, за да не се налага
на чиновниците му да смятат
малко повечко. И предпочита да
говори за неизлизащи сметки,
а те не излизат заради нерабо-
тещата икономика. Цените като
фактор са нещо много важно,
но забравяме за другия фактор
- доходите. А недоволството се
подклажда най-вече от дисба-
ланса между тези две величи-
ни, заяви в Стара Загора ли-
дерът на КТ “Подкрепа” Кон-
стантин Тренчев преди начало-
то на форума “Социалният одит
- перспективи за развитие”.

Българското дерматологично дру-
жество организира в страната учили-
ще за пациенти с екзема. Срещите са
и информационни, и консултантски,
казват организаторите. Между 10 и
15% от възрастното население и меж-
ду 15 и 30% от децата страдат от ато-
пична екзема, съобщи доц. д-р Бори-
слав Дърленски, шеф на отделението в
болницата в Добрич. Числата за Доб-
ричка област не са по-различни от
средните за страната - коментира спе-
циалистът. Заболяването е хронично, в
повечето случаи има фамилна обреме-
неност, влияе се и от хранителния ре-
жим. В 40% от случаите  заболяването
е съпроводено от астма, конюнктивит и
алергичен ринит.

В Добрич училище за пациенти с
екзема  ще се проведе на 22 август.

В
место да намалява, броят на
уличните кучета по софийски-
те улици се увеличава, при-
зна д-р Манол Нейков, шеф
на “Екоравновесие”, на бри-

ЛЕКАРСКИЯТ СЪЮЗ
ИСКА АКТУАЛИЗАЦИЯ
НА БЮДЖЕТА НА НЗОК

Д-р Тренчев: Сметките не излизат
заради неработещата икономика

Ф
оторобот на потенциалния
съучастник на терориста,
който се взриви в Бургас,
както и копието от фалши-
вата книжка, която бе

Нарастването на работната
заплата не застрашава функ-
ционирането на бизнеса в ус-
ловията на икономическа кри-
за, подчерта синдикалистът.
Далеч по-страшни за предпри-
емачите били лошият бизнес
климат и тромавите админист-
ративни процедури, върху кои-
то нямали лостове да влияят.
Това ги принуждавало да
тръгват или към съкращаване
на персонала, или към намаля-
ване на възнагражденията.

Не съм очаквал от вицепре-
мира и министър на финансите
Симеон Дянков да намали ДДС
за лекарствата, макар това да
е един от лесните начини за
намаляване цената им, която е

непоносима за все по-болните
българи. Явно пак ще се чака
от премиера да влезе в ролята
на арбитър по темата, комен-
тира Тренчев. Лятото е един
чудесен сезон, но управлява-
щите да не забравят, че много
скоро ще дойде зимата, а до-
ходите на хората драстично
спадат на фона на растящите
цени. Търсенето на непазарни
начина за укротяването им
обикновено дава обратен
ефект, подчерта лидерът на
“Подкрепа”, и изрази надежда,
че не след дълго ще бъде на-
мерен консенсус в спора за
вида на колективния трудов
договор в държавното “Мини
Марица изток” ЕАД - Раднево.

Снимка Мариета ТОМОВА

Отборът, който отново
отсрами България

Дерматолози
правят училище на
колела за екземите

Дерматолози
правят училище на
колела за екземите

Дерматолози
правят училище на
колела за екземите

Дерматолози
правят училище на
колела за екземите

Дерматолози
правят училище на
колела за екземите



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

3 ПЕТЪК 17 АВГУСТ 2012

България
Цитат на деняЦитат на деня

Íàé-ñåðèîçíî ïðåäëàãàì èìåòî íà ëåòèùå
Âðàæäåáíà äà ñå ñìåíè íà Õåéòúð. Òàêà ùå
çâó÷è è ìàëêî êàòî Õèòðîó‘ Любен Дилов-син в своя профил във фейсбук

“Хора като Божидар
Димитров профанизираха
археологията с неговите
фондации и открития”, обя-
ви доц. д-р Тотко Стоянов,
председател на Асоциа-
цията на археолозите. От
години той работи на тра-
кийския обект Сборяново,
за който била получена
субсидия от 25 хил. лв.,
други негови колеги също
получили малки суми -
общо 400 000 лв. за всич-
ки. “А през април за Юж-
ното Черноморие се да-
доха 650 000 за този гос-
подин, а се очаква всеки
момент да получи още
900 000 лв. На наши пита-
ния в МК кой и как опре-
деля тези средства, ни
отговарят, че “средствата
се определят от другаде”
- откъде не е ясно. Хвърлят

Превозването на “Бистриш-
ките тигри” с правителствения
самолет e абсолютно незакон-
но, каза Цвятко Луканов, бивш
ръководител на Авиоотряд 28 по
БНР. Той обясни, че Авиоотряд
28 не е регистриран по търгов-
ския закон, не е търговско дру-
жество, няма право да получава
пари за извършената си работа
въз основа на т.нар. сертификат
за авиационен оператор. “За се
изясни случая с отбора, в който
е картотекиран премиерът, тряб-
ва да се отговори на въпроса
дали Авиоотрядът има право да
превозва срещу заплащане или
не. Това се вижда единствено в
сертификата за авиационен опе-
ратор на отряда. Той е основен
и в него се посочва с какво ще
лети отрядът, къде и така на-
татък.”

Кой има право и кой няма
право да се качва и се превозва
в тези самолети се регламенти-
ра по три документа, каза бив-
шият ръководител на отряда:
Устройственият правилник, За-
конът за гражданското въздухо-
плаване и сертификатът. Те каз-

плати на учителите с 30 лв.,
заяви председателят на СБУ
Янка Такева. Учителите и дирек-
торите в училищата и в детски-
те градини в страната сега са
93 000, каза тя вчера.

Профсъюзите настояват от 1
септември основните заплати на
начинаещите учители от 450 лв.
да се увеличат на 480 лв., на
старшите - да станат от 480 на
510 лв., а на главните учители
заплатата да се повиши от 510
на 540 лв.

Искаме това увеличение с 30
лв., защото сега според статис-
тическите данни с 12% учител-
ската заплата е по-ниска спрямо

Партия “Движение България
на гражданите” вече е
вписана в Регистъра на
политическите партии, съоб-
щиха от формацията на
Меглена Кунева вчера.
Решението на Софийския
градски съд за регистрация-
та на партията е от 30 юли.
Учредителното събрание на
“Движение България на
гражданите” се е състояло
на 1 юли, а документите са
били внесени в съда на
17 юли. Като председател
на новата партия е записана
Меглена Кунева. Вписани
са и членовете на ръковод-
ните и контролните органи
на партията.

Археолозите:

Хора като Божидар Димитров
профанизират археологията
Правителството изземвало функции и давало
пари за спорни разкопки по неясни критерии

Нямам пръст в промените в Закона за културното
наследство и не знам кой е техен автор. Това
каза пред “Фокус” директорът на Националния
исторически музей д-р Божидар Димитров.  Във
връзка с обвиненията, че се дават пари само за
археологически обекти по Южното Черноморие
той заяви, че в определянето на обектите за
финансиране има прозрачност. “Общините правят
своите заявки. Един екип, в който най-малко
влизам аз, а археолози от Национален археологи-
чески институт с музей към БАН и Националния
исторически музей определят къде колко пари
трябват. Парите се изпращат на общините, които
сключват договори с археолозите и по силата на
законите се наблюдават. Предполагам, че така
става, защото аз нямам досег до парите, а те
твърдят, че имам. Моите археолози ще работят
през есента, защото в Созопол не може да се
работи през лятото”, обобщи той.

се огромни средства за
обекти без стойност”, ка-
тегоричен е Стоянов.

Асоциацията на
българските археолози се
обяви срещу неясните
критерии, по които
държавата избира кои
разкопки да финансира,
против профанизацията
на науката от близкия до
властта директор на На-
ционалния исторически
музей Божидар Димитров
и предложенията на МК
за поредни промени в
Закона за културното на-
следство. Археолозите
обявиха, че държавата
раздава пари за разкоп-
ки по неясни критерии и
хвърля огромни средства
за обекти със съмнител-
на стойност.

Тотко Стоянов и Калин

Димитров обясниха, че
проблемните за бранша
промени в закона са смя-
ната на статута на Нацио-
налния институт за недви-
жимо културно наследст-
во, новите правила за
функциониране на терен-
ния съвет и легализиране-
то на възможност за сво-
бодни реставрационни
дейности по археологиче-
ски обекти.

С трансформирането
на института в държавно
предприятие и попадане-
то му под регулацията на
Търговския закон вероят-
но се подготвя неговата
приватизация, смятат ар-
хеолозите. Институтът
вече няма да бъде неза-
висим експертен орган,
“който би могъл да се про-
тивопостави на неудачни

предложения”, а ще бъде
пряко подчинен на ми-
нистъра на културата. Те-
ренният съвет, който кон-
тролира експертно архе-
ологическите проучвания
в България, пък вече ще
се състои от 17 души, от
които само седем ще
бъдат археолози. Предсе-
дателят и зам.-председа-
телят ще се назначават
пряко от министъра, без
да се изисква да са архе-
олози или хабилитирани
лица.

Според доц. Стоянов
предложенията са напра-
вени изненадващо и във
време, през което архео-
лозите са по разкопки и
няма да могат да реаги-
рат. Проектозаконът е
качен на сайта на МК на
9 август, а срокът за ре-
акция е до 16.

Третата група проме-
ни, които не се приемат
от археолозите, са в пре-

ходните и заключителни
разпоредби, които “дават
законова рамка да се ле-
гализират любимите на
някои да се изграждат
църкви, крепостни стени,
т.нар. реставрационни
работи”.

Калин Димитров заяви,

че не са ходили при пре-
миера и никога няма да
го направят, защото това
не е негова работа. Те ще
продължат да контакту-
ват с Министерството на
културата и там ще вне-
сат възраженията си сре-
щу проектозакона.

Децата на столицата

Снимка Мариета ТОМОВА

дата си 2009-2011 г.
В документацията от комисията пише, че министърът е участвал

при вземането на решение на Министерския съвет за предоставяне
на концесия за добив на подземни богатства от находище “Балаба-
на”, разположено в землището на община Дулово, област Силистра.
Разрешителното е в полза на фирма “Каолин”АД, в която тогаваш-
ният министър има 278 акции. С близо 4-годишно закъснение Трай-
ков е изготвил и мотивиран доклад за концесията, отчита комисията.
Бившият министър е застрашен от солидна глоба и може да се
наложи да върне сумите, които е получавал като министър по време
на срока, за който е установен конфликтът на интереси.

ДУМА припомня, че самият Трайков сезира комисията в нача-
лото на юли, тогава той заяви, че вярва в “институционалния
подход при установяването на истината в България”. Бившият
министър подчерта, че е наясно, че комисията е съставена на
политически квотен принцип, но вярва в компетентността и съвест-
та на юристите, които са натоварени с ангажимента да се произ-
несат по подобни въпроси.

Трайчо Трайков бил в
конфликт на интереси

ПРЕВОЗВАНЕТО НА
„БИСТРИШКИТЕ ТИГРИ” БИЛО
НАПЪЛНО НЕЗАКОННО

ват какво може, кога и какво
прави Авиоотряд 28.

Цвятко Луканов обясни, че
едно от двете основни предназ-
начения на полетите с него е
този със специално предназна-
чение, т.е. за превозване на пре-
зидента, на председателя на НС,
на премиера и на вицепрезиден-
та. Той е категоричен, че не е
практика да се превозват и дру-
ги хора извън тези предвидени в
устройствения правилник.

Премиерът потвърди инфор-
мацията, че “тигрите” са летели
с джета и не видя в този факт
нищо осъдително. “Да, пътували
са. С писмо от футболния съюз
сме си платили, както всички
футболни клубове плащат, кога-
то пътуват с него. Не виждам
нищо лошо. Аз съм го давал поне
20 пъти да пътуват други отбори
и не знам кое е тенденциозното
в това”, посочи Борисов.

Остава открит въпросът в ос-
таналите случаи полетите също
ли са били закононарушение и
“тигрите” ли трябваше да летят
до Варна, за да стане ясно кого
и как “обслужва” Авиоотряд 28.

Движението
на Кунева вече
регистрирано
като партия средната брутна заплата за

страната в бюджетната сфера,
коментира Такева. Знам, че
държавата има възможност да
даде тези пари, водили сме мно-
гократно разговори с министъра
на финансите Симеон Дянков,
като на 2 и на 18 май той обеща
да има увеличение на учител-
ските заплати с 30 лв. от 1 сеп-
тември тази година, каза още тя.

Синдикатите настояват също
така от 1 януари 2013 г. да има
увеличение с 15 процента на
единните разходни стандарти за
издръжка на учениците. Искаме
това увеличение, тъй като от
2008 г. средното образование
получава 90 на сто от средства-
та за единния разходен стандарт
за издръжка на учениците, при-
помни Такева.

Т рите синдиката в образо-
ванието настояват от 1
септември  да има увели-
чение на работните за-

Синдикатите искат
с 30 лв. по-високи учителски
заплати от септември

Синдикатите искат
с 30 лв. по-високи учителски
заплати от септември

Синдикатите искат
с 30 лв. по-високи учителски
заплати от септември

Синдикатите искат
с 30 лв. по-високи учителски
заплати от септември

Синдикатите искат
с 30 лв. по-високи учителски
заплати от септември

ННННН
аличие на конфликт на интереси у бившия енергиен ми-
нистър Трайчо Трайков констатира вчера специализирана-
та комисия за установяване на подобни нарушения. Според
нея Трайков е действал в частен интерес по време на ман-
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бществено обсъждане за
съдбата на рушащия се па-
метник пред НДК обеща
столичната кметица Йор-

Фандъкова обеща обсъждане
за паметника пред НДК

Снимка Мариета ТОМОВА

ООООО Мнението на хората за Синята
зона щяло да бъде чуто, заяви
Йорданка Фандъкова. Кметица-
та обаче отчете, че освен хората,
които в сряда протестираха сре-
щу промените в столичното пар-
киране, има и такива, които под-
крепят новото зониране.

“Слушам мнението на хората,
чувам го, но, разбира се, мнени-
ето на всички хора - не само на
тези, които не желаят да има та-
кава зона, но и на другите, които
предпочитат тя да се разширява.
Когато има ред, удобството е по-
голямо, шумът по-малко и
въздухът е по-чист, допълни тя.
Нека чуем мненията на всички и
да вземем балансирани реше-
ния”, коментира Фандъкова. Тя
намекна за политическите наме-
си в протеста на гражданите сре-
щу Синята зона.

данка Фандъкова. Тя уточни, че
няма да има референдум. “Нека да
изчакаме, аз също съм любопитна
за резултатите от общественото
об-съждане за паметника, защото
засега мненията са разделени
между специалистите”, добави
Фандъкова. Според нея в момента
никой не харесвал монумента.
Фандъкова заяви, че ще каже
личното си мнение едва след като
приключи обсъждането. Така, като
го гледаме, на никой не му харе-
сва, каза тя. Моето лично мнение
ще кажа, като видя резултатите от
обсъждането. В момента трябва да
работим усилено и да го обезопа-
сим, смята кметицата.

Изпълнителният директор на
Метрополитена Стоян Братоев за-
яви, че пусковият срок на основ-
ния ремонт и реконструкцията на
пешеходния подлез пред НДК от
20 август ще бъде спазен. Общата
стойност на ремонта е малко под
1 230 000 лева, положени са нови
настилки, окачени тавани, изцяло

ново осветление, нов асансьор за
инвалиди, нови стъпала и перила
и др., обясни той. Поставени са и
облицовки, устойчиви на графити,
а от тунела с тролеите и трамваите
ще има връзка с метрото.

убаво е да се има
предвид, че финансо-
вият министър в това
си качество рядко го-
вори за специфични

И премиерът се
намеси - ДДС няма
да се диференцира

Х

толичният квартал
“Лозенец” бе
разтърсен от взрив
в ранните часове на

Здравният министър да не говори за данъци,
посъветва Владислав Горанов Атанасова

медицински дейности. Хубаво е
здравният министър да не гово-
ри за данъците. Това коментира
финансовият зам.-министър Вла-
дислав Горанов желанието на
Десислава Атанасова за нама-
ляване ДДС за лекарствата. Той
бе категоричен, че подобно на-
маление не може да има и от-
беляза, че политиката на финан-
совото министерство в това от-
ношение е “последователно на-

лагана през всичките години”.
Аргументът му е, че когато бе
намалено ДДС в туризма, “може
би в първата година се усети
някаква разлика в цените меж-
ду груповите настанявания и ин-
дивидуалните, но по-късно из-
чезна”.

Според Горанов подобно на-
маление може би в първите ня-
колко месеца би дало някакъв
краткосрочен ефект, но след това
ще премине в полза на произво-
дителите и търговците на меди-
каменти. “Така че, ако искате, да
затворим тази тема”, заключи
финонсовият зам.-министър.

Идентична позиция по
въпроса изрази и премиерът
Бойко Борисов пред журналис-
ти във Варна: “Това го напра-
вихме и би трябвало при 9%
ДДС в туризма българските
граждани да усетят разлика в
цените на услугите. Само че те
не само че не го усетиха, по-
степенно цените пак си ги из-
равниха след това и разликата
от 9 до 20 отива в джобовете
на частниците. Ако това го на-
правим за лекарствата, на бю-
джета ще ни струва около 200
млн. лв.”, каза той. Иначе пре-
миерът приветства идеята и

желанието на здравния си ми-
нистър, но заяви, че “сметките
не излизат”. Случайно или не,
той повтори с малко уточнение
думите на Симеон Дянков от-
преди два дни, заявявайки, че
държавите, които са свалили
ДДС за лекарствата, “в момен-
та са в най-тоталната криза”.

От няколко дни министрите
Дянков и Атанасова водят ин-
директен диалог чрез медиите
за свалянето на ДДС върху
лекарствата, а вчера като тре-
та страна пак чрез медиите се
намеси и премиерът. Атанасо-
ва смята намаляването на став-
ката за лекарства за “жизнено-
важно за всички, които имат
нужда от потребяването на ле-
карствени продукти”.

С

а закон, който да урежда равнопоставеността между мъже-
те и жените и да подпомага премахването на всички форми
на дискриминация по отношение на жените, призовават от
Комитета за премахване на дискриминацията по отношение

ациенти са подали жалби в Европейския съд по правата на
човека за това, че са дискриминари, защото не могат да се
ползват от правото си да се лекуват с нови методи в родината
и са принудени да търсят лек в западни страни. Това стана

Взрив пред
заведение на
Коко Динев
в София

вчерашния ден, след като
самодело взривно устрой-
ство бе взривено пред
входа на  ресторант “Ко-
шарите”. При инцидента
няма пострадали, но
в заведението има щети,
причинени от взрива.
Ресторантът е собственост
на бизнесмена Константин
(Коко) Динев, който доско-
ро финансираше и плов-
дивския футболен клуб
“Локомотив”. Динев е
известен любител на поп-
фолка и познава много от
певиците в бранша. Троти-
ловият еквивалент на
бомбата е около 200
грама, поясняват от поли-
цията. Самоделното уст-
ройство е поставено от
външната стена на входа
на заведението. Сигналът
за взрива е подаден към
4.27 часа вчера сутрин.
Районът около ресторанта
бе временно отцепен, а
движението по пътния
участък, свързващ бул
“Никола Вапцаров” и ул.
“Козяк”, бе спряно. Кметът
на столичния квартал
“Лозенец” Любомир Дре-
ков обясни пред “Фокус”,
че най-вероятната причи-
на за взрива е сплашване.
Не е ясно откъде разпола-
га с подобна информация.
“Предполагаме, че става
въпрос за лични отноше-
ния. За щастие жертви
няма, което е най-важното
в случая. Работата
продължава и аз вярвам,
че извършителите ще
бъдат разкрити”, каза
още Дреков. Той допълни,
че “частни лица” държат
заведението, което по
думите му допреди ня-
колко години е било
сред най-елитните в квар-
тала. Експертът по сигур-
ността към Столична
община Иван Бояджиев
коментира, че “най-веро-
ятната причина са неуре-
дени финансови взаимо-
отношения”.

З

Активисти искат закон
за равенство между
мъжете и жените

на жените CEDAW към България. Те препоръчват и законова
рамка, която да създаде механизми за разглеждане на жалби за
нарушения, да предприема адекватни мерки срещу насилието
спрямо жените, както и срещу трафика и проституцията.

От Българския център за джендър изследвания съобщиха, че
на 12 юли в Ню Йорк са разгледани препоръките на комитета.
Тогава е бил представен доклад на българското правителство за
изпълнение на конвенцията на ООН, който е представен 14 г.
след предишния правителствен доклад по темата. На срещата е
станало ясно, че предстои да бъде приет закон за равенство
между мъжете и жените, ще се работи за повишаване на достъпа
на жените до правни услуги, а също и по обучението на право-
раздавателните органи, адвокати и съдии, боравещи с тази тема-
тика. В момента съществува консултативен съвет по равнопоста-
веност към Министерство на труда и социалната политика, който
рядко се събира и заседава и няма възможност да осъществява
цялата дейност, посочи Геновева Тишева от центъра. Според нея
е необходимо да се установи по-близко сътрудничество на държа-
вата с активните женски организации. Тя настоява разговори по
темата да започнат още от септември-октомври с правителството,
правосъдното и социалните министерства, Комисията за защита
от дискриминация, омбудсмана и неправителствени организации.
Тишева подчерта, че е необходимо да се създадат работни групи
за предоставяне на правна помощ на жените.

П
РАКОВО БОЛНИ СЕ КАНЯТ
ДА СЪДЯТ ДЪРЖАВАТА

ясно от изявленията на проф. Лъчезар Аврамов и д-р Христо Дамя-
нов от Медицинския център за интегративна медицина по време на
пресконференция. Според работещите в центъра, в заведението им
се провежда лечение и на онкоболни в терминален стадий. Проф.
Аврамов припомни, че Комисията по дискриминация е започнала
производство заради отказ на МЗ да разреши у нас използването
на канадско експериментално лекарство срещу рак. МЗ не само че
не дало разрешение, но поставяло различни спънки пред лечебно-
то заведение и по този начан лишава и онкоболни да търсят послед-
на възможност за лечение, категорични са от медицинския център.
Те се възмущават от телевизионен репортаж, в който се казва, че
в центъра няма химиотерапевт и въпреки това там се провежда
химиотерапия и въпреки че агенцията по медицински одит вече е
затваряла един път заведението по тази причина.

АВТОБУС СЕ ЗАПАЛИ В
ДВИЖЕНИЕ В СТОЛИЦАТА

А
Автобус се запали в движение в София вчера, но при авари-

ята няма пострадали. Инцидентът е станал в квартал “Дружба”.
Превозното средство се е движило по булевард “Цветан Лаза-
ров”. Сигналът към МВР е подаден в 13,50 ч. От столичния град-
ски транспорт обясниха, че става въпрос за автобус, движещ се
по линия 75. Пожарът е възникнал, докато водачът е шофирал
към автобусното депо. В автобуса не е имало пътници. След като
забелязал дима, шофьорът сигнализирал в пожарната. На мяс-
тото е изпратена пожарна, която е потушила огъня.
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Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Текат последните дни на свещения за мюсюлманите месец Рамазан.
През целия ден вярващите постят. Месец Рамазан предшества празника

Рамазан байрам, който започва в края на седмицата. На снимката: Ходжата
на село Голям Поровец, Разградска област, Сали Мехмед възвестява с

вечерната молитва края на постите за деня

Тийнейджъри биха пенсионер,
снимаха се за спомен

17-секундно шоки-
ращо видео,
публикувано в
сайта VBOX7,

еметресение с магнитуд 3,1 по скалата на Рихтер бе регистрирано
между Перник и Радомир в 5,11 часа вчера сутринта, съобщиха от
Сеизмологичния център при Геофизичния институт на БАН. Няма
данни за пострадали и за нанесени материални щети. Дълбочината
на труса е между 5 и 10 км, а епицентърът му е на 25 км югозападно
от София. По данни на дежурния сеизмолог Илиана Попова трусът
е очакван и е афтършок от силното земетресение от 22 май, което
беше с магнитуд 5,8 по Рихтер. Според нея земните пластове се
продължат да се наместват и никой не може да каже докога ще
продължи това. Попова успокоява, че по-силно земетресение от това
през май не би трябвало да има повече.

езработицата през юли е 10,8%, като
запазва равнището си от юни, съоб-
щиха от пресцентъра на Агенцията
по заетостта вчера. В бюрата по тру-

Шокиращото видео взриви
социалната мрежа фейсбук

взриви социалната мрежа
фейсбук вчера. На него се
вижда как двама 15-16-го-
дишни тийнейджъри напа-
дат възрастен човек, по-
валят го на земята и го
пребиват с ритници. Сце-
ната покърти десетки хи-
ляди през нощта. Двете
момчета се нахвърлят

върху случайния минувач,
крещейки му: “Кой си ти,
бе?!”, докато падналият
човек се опитва да се от-
бранява и повтаря: “Аз съм
пенсионер!” След като
решават, че са го ритали
достатъчно, двамата на-
падатели го оставят да
лежи и изчезват. От кад-
рите не личи къде точно е
станало нападението.
След бурята от възмуще-
ние, която видеото пре-

дизвика, една от популяр-
ните групи там, “Ако ис-
каш да се смееш просто
влез”, дори стига по-далеч
и идентифицира двамата

хулигани, като не просто
публикува техните снимки
в профила си, но и обявя-
ва на всеослушание адре-
сите и телефоните им с

призив за саморазправа.
Само за часове клипът бе
видят от десетки хиляди
потребители на социална-
та мрежа и стотици комен-
тари, повечето от които са
крайно негативни за бия-
чите.

 Малко по-късно от
МВР съобщиха, че инци-
дентът се разиграл преди
около четири месеца в
градинка до блок N9 в кв.
“Слатина”. Вчера сутрин-
та криминалистите са
задържали един от авто-
рите на побоя, 16-годиш-
но непълнолетно момче от

София, регистрирано в
Детска педагогическа
стая за съучастие в краж-
ба на мобилен телефон.
Установен е и другият
побойник, също непълно-
летен, който в момента е
извън пределите на стра-
ната. Разследващият екип
продължава работата по
случая. Получихме сигнал
за скандалния клип и сме
предприели мерки той да
бъде блокиран, а извър-
шителите открити, обеща
шефът на сектор “Kом-
пютърни престъпления” в
ГДБОП Явор Колев.

Илюстрация ИНТЕРНЕТ

Безработицата през юли е 10,8%

Б
да през миналия месец са регистрирани
356 536 хора без препитание, с 1711 по-
вече от юни. На работа през юли са постъ-
пили 18 301 безработни. В сравнение с
юли 2011 г. те са с 4000 повече.  Причи-
ната е в по-големия брой започнали рабо-
та на първичния пазар и по схеми на опе-
ративната програма “Развитие на човеш-
ките ресурси”. На работа са устроени 8346
безработни, със 785 души повече от същия
период на миналата година. През измина-
лия месец в бюрата по труда на първич-
ния пазар са заявени 9790 работни места.
В сравнение със същия месец на минала-
та година броят им нараства с 643 места.
От частния сектор са заявени 6647 места.
Най-много свободни работни места в бю-
рата по труда са от преработващата про-

мишленост - 2786, от търговията - 1566, и
от строителството - 686. По оперативната
програма през юли са заявени общо 6859
места. По схема “Развитие” те са 5251, по
схема “Създаване на заетост на младежи-
те чрез осигуряване на възможност за
стаж” - 1500, и по схема “Отново на рабо-
та” - 108. По програми за заетост са заяве-
ни 366 места. На работа през юли са постъ-
пили 18 301. Броят на хората без работа
винаги бележи спад през летните месеци
заради сезонната заетост в туризма и сел-
ското стопанство, но сега се задържа на
едно ниво два поредни месеца. Показате-
лите на агенцията по заетостта, която
брои само регистрираните и активно
търсещи работа, отново се разминават с
тези на националната статистика, която
обяви преди дни 12,3% безработни за юли.
Данните на Евростат пък отчитат 12,4%
българи без препитание, при средно
10,4% за Европейския съюз.

НОВ ТРУС КРАЙ ПЕРНИК ОТ 3,1 ПО РИХТЕР

З

Расте броят на
бедните в Бургас
Красимир КРЪСТЬОВСКИ

Броят на бедните в Бургаско се е
увеличил с около 30% за година, сочат
статистически данни. Увеличението се
е отразило по отношение на хората,
имащи право на помощи от стоковите
запаси на БЧК. За Бургас тази година
цифрата е скочила на около 3500 души.
Бедните ще получат хранителни пакети
на два транша, като раздаването им за-
почва на 10 септември. От БЧК сега
сключват договори с фирмите, които ще
осигурят 15 продукта в пакетите за со-
циалнослаби.

Нови категории хора са добавени в
списъците. Това са семейства, които
ползват помощи за отопление през
зимата, майки, които са подпомагани за
отглеждане на дете, родители на деца
с увреждания, лични асистенти и други.
Най-много са бедните в Бургас - 4000
души, следвани от общините Руен, По-
морие и Айтос. Най-малко са в Малко
Търново, Несебър и Созопол.
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одишно за железниците се дават около 400 млн.
лв., отчете вчера заместник-министърът на фи-
нансите Владислав Горанов. Той пресметна, че
ако тази сума бъде разделена на броя на жите-

Г
Железниците стрували по 50 лв. на всеки българин годишно

Снимка БГНЕС

 Около 5 хил. лева струва оборудването на един локомотив с видеонаблюдение
срещу кражбата на гориво

лите в страната, на човек се падат по 50 лв., неза-
висимо дали той ползва такъв вид превоз. Години
наред железницата е съществувала за сметка на
всички нас, без дори да дава някакво средно ниво
на качество, което да се ползва от хората.

Холдинг “БДЖ” е получил месечната си субсиди-
ята за август, а средствата за юли ще бъдат задържа-
ни, каза Горанов. Имотите на БДЖ, с които ще бъдат
компенсирани плащанията към държавата, ще бъдат
предоставени директно на големи общини, които
имат интерес към тях, обясни заместник-министърът
на финансите. Така те ще бъдат много по-полезни,
вместо да стоят неоперативни, без да носят никаква
полза на дружеството.

С инвестиция от 400 хиляди лева за видеонаблю-
дение могат да бъдат компенсирани загубите от
кражби на гориво в БДЖ, които годишно възлизат
на 1 милион лева, заяви Пламен Джуров, един от
управителите на БДЖ “Товарни превози”, който
представи вчера система за видеонаблюдение, по-
ставена експериментално в един локомотив. Това е
една от редицата предприети мерки, от въвеждане-
то на които се очаква да бъдат спестявани около 2
тона гориво месечно. 77 локомотива ще бъдат обо-
рудвани с камери за наблюдение, ако бъде одобрен
проектът за инвестицията от ръководството на “Хол-
динг БДЖ” и от Съвета на директорите.

два по 104 лв. са оставали в
джоба на средностатистическия
българин през пролетта, показ-
ват изчисленията на национал-
ната статистика. По-дебели са

През 2013 г. акцизът на ди-
зеловото гориво ще се повиши
с 15 лева за 1000 литра - от 630
на 645 лева, обяви министърът
на финансите и вицепремиер
Симеон Дянков пред Нова ТВ,
цитиран от агенциите.  Изказ-
ването на Дянков идва само
ден, след като обяви, че данъ-
ците няма да се променят през
идващата година. Министърът
уточни, че повишението е зало-
жено в графика за поетапно
увеличение на акциза на гори-
вата, договорен с Европейска-
та комисия.  Дянков обясни, че
договарянето с ЕК няма как да
бъде променено и се налага
увеличение на акцизите. До
края на 2013 г. България тряб-
ва да достигне минималните
нива в ЕС.  Реалното поскъпва-
не на дизеловото гориво на
дребно ще е с 1-2 стотинки без
ДДС. След начисляването на
ДДС скокът ще достигне общо
2-3 стотинки на литър.

Акцизът на
дизела скача
догодина

Доходите ни са се
повишили с 13,8%,
разходите - с 11,2%
Е

Най-много харчим за храна и жилищни сметки

Плащането на сметки е изместило ремонтите като най-честа
причина за бърз заем през пролетта и началото на лятото, сочат
данни на Изи Кредит.

През април-юни всеки трети бърз кредит е бил заради раз-
ходи за пазаруване, ток, вода, газ, горива, телефон, мобилни
услуги, кабелна, интернет и други. Вторият най-чест мотив е бил
ремонтът и обзавеждането на жилището - 27 на сто от всички
заеми.

За година заемите за плащане на битови сметки са се уве-
личили значително - с над 67%, показват данните на Изи Кре-
дит. Така те са изместили ремонтите като първопричина за бърз
заем. За сравнение през пролетта на миналата година за сметки
са били 24% от всички кредити, а за ремонт и обзавеждане -
26%.

“С бързите заеми хората стабилизират семейните си бюдже-
ти, подложени на натиск от поскъпващите стоки и услуги от
първа необходимост. Повече от половината от всички бързи
заеми финансират важни и спешни разходи в дома”, обясни
тенденциите изпълнителният директор на Изи Кредит Неделчо
Спасов.

Мнозина финансират с бърз кредит и малкия си семеен биз-
нес (9%), показват още данните. Лечението и медицинските
услуги, покупката на техника и ремонтът и подръжката на авто-
мобила също са чест мотив да се прибягва до услугите на фир-
мите за бързо кредитиране. Покрай празничните майски дни и
ранните летни отпуски част от клиентите - 6 на сто, са се изку-
шили да изтеглят заем за почивка или честване на повод.

За полугодието Изи Кредит е отпуснала 29% повече кредити
в сравнение с преди година, а кредитният й портфейл се е
увеличил с 30% - най-високите ръстове за последните 3 години.
Така броят на изтеглените от дружеството заеми е достигнал 84
718, на стойнст общо 26.55 млн. лв. През първите шест месеца
на годината хората са теглили предимно краткосрочни бързи
заеми под 1 година за суми в размер на средно 518 лв.

били сметките за ток, вода и транспорт
през второто тримесечие на година, а
храната продължава да “изяжда” над една
трета от средствата, с които разполагаме.

Според статистиката на човек от дома-
кинство през пролетта се е падал по 1071
лв. доход месечно. В тази цифра се включ-
ват както заплатите, така и пенсиите на
близки хора, социални помощи и доходи
от собствен бизнес. Това е с 13.8% повече
спрямо второто тримесечие на предход-
ната година, благодарение основно на
увеличения размер на заплатата. В също-
то време разходите за издръжка са възли-
зали на 967 лв., което е скок с 11.2%.

През второто тримесечие на тази годи-

на на човек от домакинство са се падали
583 лв. доход от работна заплата, 286 лв.
доход от пенсии и 35 лв. доход от социал-
ни помощи. От допълнителна заетост при-
ходите възлизат на едва 81 лв. месечно.

Ръстът на заплатата в общия доход е с
18% за година и формира 54,5% от него.
Делът на пенсиите в общия доход е 26.7%,
което е годишно намаление от 3,3%, а
доходите от самостоятелна заетост нама-
ляват с 0.4% и представляват 7.6% от об-
щия доход. Приходите от социално осигу-
ряване и социални помощи са едва 3.3%
от общия доход.

При разходите, с най-голям дял са тези
за храна и за жилище (енергия, горива,
вода и др.) - 51.3% от общия разход на
домакинство. Фактурите за ток и вода са
гълтали 16.8% от общата сума на месеч-
ните разходи. Средно лице от домакинст-
вото е плащало по 162 лв., за да се

издължи на доставчиците на ютилити ус-
луги.

Разходите за транспорт са скочили с
15.4% до 111 лв. на човек от домакинство,
а в общият дял на месечните разходи са
с тежест от 11.6%.

Най-много сме харчили за храна - по
333 лв. средно на лице в домакинството.
За година разходите за храна са се уве-
личили с 5,4% и представляват 34.5% от
общия разход на домакинство.

Потреблението на основните групи
хранителни продукти е без изменение, с
изключение на намалената консумация на
хляб и тестени изделия.

Икономисвайки от насъщния, бълга-
ринът е освободил повече ресурс за по-
купка на алкохол и цигари, които също
поскъпваха през периода. Средномесеч-
но на глава от населението се падат по 44
лв. изхарчени за такъв тип продукти, което
е увеличение с 14.3% спрямо същия пери-
од на предходната година.

Готови са изравнителните сметки за
парно и топла вода в столицата, съоб-
щиха вчера от “Топлофикация София”.
Половината от абонатите ще трябва да
доплатят, останалите имат суми за
възстановяване.

Данните от фактурите на 98% от по-
требителите са вече готови и са
достъпни в касите на компанията и в
информационните системи за безкасо-
во разплащане. Клиентите на “Топло-
фикация София” вече могат да си
възстановяват или да доплащат сумите
от изравнителните сметки за отоплите-
лен сезон 2011-2012. Начислената сума
за доплащане или за връщане от из-
равнение ще бъде записана на отде-
лен ред в месечните сметки, които або-
натите ще получат през следващите
дни. Клиентите, които имат да получа-
ват суми за връщане от изравнение и
нямат просрочени задължения, могат да
изберат или да получат парите си в
брой, или да оставят сумата за покри-
ване на следваща сметка.

Потребителите, които имат възраже-
ния за получените изравнителни смет-
ки поради това, че не са осигурили
достъп до имотите си през отчетната
кампания, могат да поискат от своя топ-
линен счетоводител допълнителна дата
за отчет на уредите и преразглеждане
на изравнителните сметки до началото
на октомври. В резултат от този отчет
сметките на останалите клиенти в цяла-
та сграда ще претърпят корекции.

До началото на август в “Топлофи-
кация София” са получени 445 жалби,
свързани с изравнителните сметки за
изминалия сезон.

ПОЛОВИНАТА
АБОНАТИ НА
„ТОПЛОФИКАЦИЯ
СОФИЯ” ЩЕ
ДОПЛАЩАТ
ЗА ПАРНО

И

НОВ ЗАКОН
ОЩЕТЯВА
ОБЩИНИТЕ

ма безпокойство, че местните
власти ще бъдат ощетени, комен-
тира Стефан Иванов, консултант
на Националното сдружение на

общините в България, относно проекта
на Закона за публичните финанси.
С него държавата отнема правомощия
от общините, смята Иванов. Проблеми-
те се изразяват в това, че “държавата
не е престанала да третира общините
като свои придатъци, някакви структу-
ри, които тя може да командва както си
иска, да променя законодателството и
условията на играта, и по този начин
да прави непредвидими местните бюд-
жети”. Когато са непредвидими местни-
те бюджети - как местните власти да
бъдат толерантни и изпълнителни спря-
мо бизнеса, попита Иванов, цитиран от
БНР. Според него се отнема възмож-
ността на общините да кажат своята
дума по финансови проблеми в рамки-
те на общия бюджет, които засягат
техните интереси.

ТЕГЛИМ БЪРЗИ
КРЕДИТИ НАЙ-ЧЕСТО
ЗА БИТОВИ СМЕТКИ

т догодина цената на тока ще скочи най-малко с нови 5%,
прогнозира пред “България Он Ер” експертът от Българ-
ския енергиен форум Петър Иванов.

Причината е влиянието на много комплексни фактори
О

СПОРЕД ЕКСПЕРТ: НАЙ-
МАЛКО С 5% ЩЕ ПОСКЪПНЕ
ТОКЪТ ДОГОДИНА

като увеличението при въглеродните квоти и поскъпването на
“кафявата” енергия. Скъпото електричество обаче има и позити-
вен ефект, според
Иванов. По думите
му това е основният
двигател за реално-
то въвеждане на
мерки за енергийна
ефективност. Подце-
нените тарифи демо-
тивират както произ-
водителите, така и
потребителите да
прилагат схеми за
екологично използ-
ване на тока,
твърдят специалис-
тите. Независимо че именно ВЕИ секторът стана причина за
поскъпването с 13% на електроенергията от 1 юли, представи-
телите на бранша смятат, че делът на зелени централи трябва
да се увеличи допълнително.

Според Велизар Киряков от Асоциацията на производители-
те на екоенергия, методиките за определяне на количествата
ток от ВЕИ не са прозрачни и има сериозно разминаване между
разчетите на бизнеса и на държавата. Според бранша делът на
зелената енергия е 9.8% от общия микс, а данните на регулато-
ра сочат дял от 12.6%. Ангажиментът на България към ЕС е за
16% възобновяем ток до 2020 г. Най-голямо количество еколо-
гичен ток - около 90 на сто, произвеждат големите ВЕЦ-ве. Ос-
таналите 10% се произвеждат от вятър, слънце и биомаса.
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ценовите равнища на реализи-
рани сделки достигат до 1300
лв. за декар, съобщи председа-
телят на Регионалното сдруже-
ние на агенциите за недвижи-
ми имоти Павлина Тодорова,
цитирана от БТА.

По думите й офертите на
продавачи гонят цена и 2000
лв. за декар, която тя определя
като необосновано висока.
Председателят на браншовата

В ПИКА НА КАМПАНИЯТА

Земята в Добричко
поскъпва драстично

З

През пролетта декарът вървял до 1000 лв., сега купуват
на 1300 лв., продавачи вече искали и по 2000 лв.

организация посочва, че ако
през пролетта масово търгови-
ята с чернозема е вървяла по
800-1000 лв. за декар, сега на
тази цена могат да се купят
само най-евтините парцели
край Тервел.

В землищата на Балчик,
Каварна, Генерал Тошево
най-скъпите ниви достигат и
до 1400 лв. за декар, а има и
отделни сделки за 1500 лв.,
допълва Тодорова. От сдруже-
нието коментират, че всичко,
което се предлага на пазара,
стига да не е на свръхвисока
цена и земята да не е обре-

менена с дългосрочен арен-
ден договор, се купува вед-
нага.

Нова тенденция на пазара
е, че вървят дори малки парце-
ли по 3-9 декара. Мнозинство-
то арендатори продължават да
търсят нови площи, за да раз-
ширят стопанствата си, активни
играчи на пазара са и земе-
делските фондове, които и
предлагат, и купуват парцели,
казаха от сдружението. Все
повече и частни лица търсят по
50 до 200 декара, като плани-
рат да върнат инвестицията си
от ренти.

емеделската земя в
Добричко продължа-
ва да поскъпва в пика
на селскостопанска-
та кампания, като

Над 140 фирми ще
вземат участие в юбилей-
ното, 20-о издание на
Добричкия панаир “Сел-
ското стопанство и всич-
ко за него”, съобщи
изпълнителният директор

Министърът на земеде-
лието Мирослав Найденов
каза, че за да се реализи-
ра на практика въвежда-
нето на намален акциз на
горивата за фермерите, са
необходими промени в
два закона. Найденов
посъветва представители-
те на Националната асо-
циация на зърнопроизво-
дителите (НАЗ) да се
обърнат към парламен-
тарната комисия по земе-
делие и комисията по

Сериозен и устойчив ценови растеж на цените на селскостопанските продукти
ще има първо в сектор зърнопроизводство, сектор месодайно и млечното гове-
довъдство, зеленчукопроизводството и овощарството, а след това и в биопродук-
тите, според анализи на Департамента за икономическо и социално развитие към
секретариата на ООН, както и в други документи на водещи анализаторски ком-
пании, предаде фермер.бг.

В близките 5 до 8 години се очаква най-сериозен ръст на цените на зърнените
култури (пшеница, царевица, соя) с около 15-30% в сравнение с ценовите нива в
момента. Прогнозата за ръст на зеленчуците е от 8 до 17%. Зърното, което се
използва за масла и горива, може да поскъпне до 35%.

Въпреки тежката криза в сектор “Млекопроизводство” в Европа през последна-
та година е налице повишение с 1% на производството на мляко в страните-

членки, като са достигнати коли-
чества от 156,4 млн.тона. Цената
на млякото от началото на 2012
пада в целия Европейски съюз
главно заради внос на сухи млека
и търговско по-изгодното съотно-
шение между долара и еврото.
Дългосрочната тенденция е за
устойчиво повишение на цените
на млякото и млечните продукти.
Анализатори посочват, че в рам-
ките на ЕС това може да е с до 8-
12% за следващите 3 години и над
20% за след 5 до 8 години.

Основна причина за ръста на
цените на селскостопанските про-
дукти ще бъде рязко растящият

брой на населението в развитите страни, което ще доведе до покачване на по-
треблението на агростоки с над 80-100% до 2050 година, когато се очаква насе-
лението на Земята да достигне 9,1 млрд. души.

Друга причина за рязкото покачване на цените на аграрните стоки е свързана
с това, че до 2020 година анализаторите очакват над 50% от населението, живе-
ещо в селата в ЕС, да се премести в градовете. В световен мащаб към 2050 година
се очаква 70% от населението да живее в градовете.

 В момента едва 32% от земята се използва за земеделие, 30% са гори и
горски местности, 20% са пустини и необработваема земя, а останалите площи са
населени места. 69% от земеделската земя се използва за пасища, 28% за зърне-
ни култури и 3% за лозя, овошки и други насаждения.

Един парадоксален факт излиза наяве, на база анализите за потреблението на
месо: От 2008 година насам, със задълбочаването на световната икономическа
криза, се е увеличило сериозно потреблението на месо и особено на телешко.
Очевидно населението консумира все повече месо, макар да се намира на фона
на усложнена икономическа ситуация.

В разгара на летните отпуски се от-
чита ръст от 6 на сто на пътуващите по
вътрешни линии, което се равнява на
26 933 пасажери за този период, съоб-
щиха от летище София. Общият брой на
обслужените пътници на столичното
летище през изминалия месец е 335
292, с което се запазва нивото от мина-
лата година. Общо 4106 са излетелите
и кацнали самолети на столичното ле-
тище през юли 2012 г. - с 213 по-малко

стно от план за намаляване на админис-
тративната и регулаторната тежест на
бизнеса, публикуван в портала за обще-
ствено обсъждане http://www.strategy.bg.
Планът съдържа 271 мерки със срок за
изпълнение до 30 октомври 2012 г. Част
от мерките в плана са предложени от
представители на неправителствени,
браншови и работодателски организации,
публикации и коментари в медиите.

Сред мерките е отпадането на 45
услуги, намаляване на необходимите до-
кументи за ползване на 88 администра-
тивни услуги. Премахва се изискването
за представяне на удостоверение за ак-
туално състояние в над 30 нормативни
акта. Предвижда се намаляване на сро-
ковете за предоставяне на 59 услуги,

Надя и Орлин Чакаларови от хасковското село Мандра тази година се радват
на добър добив от ориенталски тютюн сорт “Крумовград”

6% ръст на вътрешните полети

на изложението Детели-
на Иванова. Около 20% от
фирмите ще се предста-
вят за първи път на изло-
жението.

Официалното открива-
не е предвидено за 28

август. На официална ве-
черя пък ще бъдат връче-
ни наградите на “Добрич-
ки панаир” АД за “Българ-
ски производител” и
“Търговско представител-
ство”.

НАЙДЕНОВ: ТРЯБВАТ ЗАКОНОВИ
ПРОМЕНИ ДА СЕ НАМАЛИ АКЦИЗЪТ
НА ГОРИВАТА ЗА ФЕРМЕРИТЕ

Вещаят до 30% поскъпване на
зърното в следващите 5 до 8 г.

спрямо миналогодишния период.
Макар и да се наблюдава известно

стабилизиране от началото на тази го-
дина, показателите при самолетните
полети са все още под нивата от 2011 г.
Подобна тенденция се наблюдава и на
повечето водещи европейски летища
като следствие от затруднената иконо-
мическа обстановка и преструктурира-
нето на редица авиокомпании, които
продължават и към настоящия момент.

Планират премахване и опростяване
на 750 пречки пред бизнеса

създаване на електронен регистър за
17 услуги, обмен на информация по слу-
жебен път за 30 услуги.

Сред мерките, предложени от Мини-
стерството на икономиката, е тази да се
съкрати срокът за категоризиране на за-
ведения за хранене, категорията да се
дава от общините. Предвижда се още
регистрирането на туроператорски фир-
ми да струва колкото са разходите за
това, а разглеждането на документи да
се намали на 1 месец.

Министерството на образованието
предлага само в неговата сграда да се
заверяват дипломи с апостил. В момен-
та такава възможност има и в Минис-
терството на външните работи.

Правосъдното ведомство предвижда
свидетелства за съдимост да се издават
и в електронен вид - с електронен под-
пис. Новите формуляри на хартиените
варианти пък предвиждат да не се по-
сочва за каква цел е нужен документът.

бюджет и финанси в На-
родното събрание, където
да проведат срещи във
връзка с акциза за гори-
вата за земеделие.

“Фермерите питат ще
стане ли това факт от
първи януари, след като
има подписано споразу-
мение. Нотификацията
за това е направена в
Брюксел, разработен е и
софтуер за въвеждането
му, обучени са служите-
ли”, заяви Найденов и

допълни, че са нужни за-
конодателни промени в
Закона за данъчните
складове и акцизи и За-
кона за подпомагане на
земеделските произво-
дители.

Мирослав Найденов
уточни още, че админист-
рацията на министерство-
то е направила всичко
необходимо по въпроса,
дори 70 милиона лв. са
били заложени в бюджета
като намалени приходи.

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Над 140 фирми на юбилейното
издание на Добричкия панаир
Над 140 фирми на юбилейното
издание на Добричкия панаир
Над 140 фирми на юбилейното
издание на Добричкия панаир
Над 140 фирми на юбилейното
издание на Добричкия панаир
Над 140 фирми на юбилейното
издание на Добричкия панаир

Д а се премахнат, опростят или на-
малят административните пречки
пред бизнеса, които идват от 750
регулаторни режима, предвижда
правителството. Това става изве-
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а един месец в Европа тряб-
ва да се случат много лоши
неща, смята прочутият “пред-
сказател на кризите” Нуриел
Рубини. Избори, политически

Поредна демонстрация срещу
строгите мерки на правителството
за справяне с кризата се проведе в

Испания. Протестиращите носеха
плакати с надписи - “Те искат да

съсипят страната ни! Трябва да ги
спрем!”

ФОНДЪТ НА РУБИНИ:

Очаква ни бурен
септември
Очаква ни бурен
септември
Очаква ни бурен
септември
Очаква ни бурен
септември
Очаква ни бурен
септември
„Предсказателят на кризите”
предвижда тежки дни за Европа

З
дебати и преговори за помощ ще раз-
клатят европейската лодка така, че тя
може да потъне, разкрива агенция Ин-
терфакс.

След ленивия август Европа я очак-
ва драматичния септември, предсказват
икономистите на аналитичната компа-
ния RGE Monitor под ръководството на
Нуриел Рубини. Не стига, че повечето
кризи са възниквали през септември, но
този септември ще бъде изключително
подходящ за целта.

В повечето европейски страни за
началото на есента са набелязани
важни събития - от избори до предста-
вяне на новия бюджет. Всички те, взе-
ти заедно или поотделно, ще разкла-
тят лодката и ще сложат край на крех-
ката европейска стабилност от по-
следните месеци. Бурните септемврий-
ски събития ще окажат влияние и на
развиващите се страни.

Гърция

През септември представителите на
Тройката (Европейската централна бан-
ка, Европейският съюз и Международ-
ният валутен фонд) трябва да се върнат
в Атина и да решат дали си струва да
отпуснат на Гърция нов транш финансо-
ва помощ. Ако Тройката реши да спре
финансирането, тогава гърците са за-
плашени от фалит и излизане от евро-
зоната. Икономистите на “Рубини гло-
бал икономикс” смятат, че подобно раз-
витие на събитията е малко вероятно.
Но при всички случаи в Гърция ще бъде
неспокойно.

Португалия

Страната ще започне да се отклоня-
ва от поставените финансови цели. За-
това от “Рубини глобал икономикс”
очакват, че Лисабон всеки момент ще
започне преговори с ЕС за нов пакет с
финансова помощ.

Испания

През септември одиторите от
Deloitte, KPMG, PwC и Ernst & Yong тряб-
ва да представят отчети за състоянието
на финансовия сектор в страната. От
резултатите ще стане ясно колко испан-
ски банки ще трябва да получат пари от
Европейския фонд за финансова стабил-
ност (EFSF).

Италия

През есента в Италия ще стартира
избирателната кампания за парламен-
тарните избори. Италианската полити-
ка се намира в състояние на хаос. За
пръв път от началото на 90-те години
на ХХ век има толкова голям брой изби-
ратели, които не са се определили.
Затова е невъзможно да се прогнозира
изходът от изборите, заключават екс-
пертите от Фонда на Рубини.

Германия

На 12 септември в Германия Консти-
туционният съд ще разгледа иска на
опозицията относно законността на ре-
шенията от юлската среща на върха на
ЕС. Тогава антикризисните фондове - и
Европейският фонд за финансовата ста-
билност, и неговият наследник Меха-
низмът за финансова стабилност (ESM)
- получиха правото директно да изкупу-
ват ценни книжа на страни, намиращи
се на ръба на фалита. Анализаторите
начело с Рубини очакват, че съдът ще
вземе страната на канцлера Ангела
Меркел. Но ако това случайно не стане,
тогава върху стабилността на еврозона-
та ще бъде нанесен сериозен удар.

Франция

Френското правителство през септем-
ври трябва да представи Бюджет 2013-а.
Независимо от това как ще изглежда, той
ще предизвика недоволство.

Холандия

В Холандия на 12 септември ще се
проведат избори. Неотдавнашните до-
питвания на общественото мнение по-
казват, че настоящата управляваща коа-

лиция може да загуби част от депутат-
ските си мандати. Тогава новото прави-
телство наполовина ще се състои от
“евроскептици”.

Европейската комисия

През септември ЕК трябва да пред-
стави доклад за превръщането на ЕЦБ
в единен орган за банков надзор. От
изтеклата в пресата информация става
ясно, че много от детайлите така и не
са разработени. Затова шансът планът
да разочарова както европейските ли-
дери, така и пазарите е доста голям.

В резултат на всичко това прогноза-
та на Фонда Рубини изглежда неутеши-
телно:

  В края на тази година гръцко-
то правителство ще подаде остав-
ка.

  В началото на 2013 г. страна-
та ще напусне еврозоната.

  В края на 2014-а тя ще бъде
последвана от Португалия.

  В края на 2012 г. Испания ще
получи официална подкрепа от стра-
на на EFSF/ESM.

  Италия ще издържи най-дълго,
но тя ще се нуждае от подкрепа.

Развиващите се страни в Европа и
техните съседи са тясно свързани с
еврозоната. Затова бурният европейски
септември може да окаже сериозно
влияние и върху тях. Освен това в нача-
лото на есента в много от източноевро-
пейските страни ще се случат важни
събития:

ЕС и МВФ ще възобновят през сеп-
тември преговорите за отпускане на
кредит на Унгария. В Румъния КС ще
реши на 31 август дали президентът
Траян Бъсеску трябва да се оттегли
след резултатите от проведения рефе-
рендум. В Украйна трябва да се състо-
ят избори през октомври. А през сеп-
тември в страната ще пристигнат пред-
ставители на МВФ, които ще поискат
повишаване на цените на газа, но за-
ради наближаващите избори властите
няма да се решат на това. Вместо това
след изборите правителството трябва
да девалвира гривната.

Европейските проблеми могат да се
отразят и на Русия. Още повече че
през тази година руската реколта
може да се окаже почти толкова лоша,
както и през 2010-а, което гарантира
висока инфлация.

Град Чернобил вече
е годен за живеене

Украинският град Чернобил,
където в едноименната атомна
централа стана най-тежката
катастрофа в историята на
ядрената енергетика, вече е
годен за живот на хора. Това
заяви членът на Националната
комисия за ядрена безопасност
Олег Бондаренко.

ОИС изключи Сирия

Организацията за ислямско
сътрудничество замрази членст-
вото на Сирия. Решението е
взето по време срещата на върха
на ОИС в свещения за мюсюлма-
ните град Мека. 57-те страни-
членки на организацията изрази-
ха дълбоко безпокойство от ма-
совите убийства и действията,
насочени срещу сирийския народ.

Масов разстрел
в Пакистан

Най-малко 25 души са били
убити и повече от 10 са били
ранени, след като бунтовници са
нападнали пътнически автобус
в окръг Гилгит, разположен в
северната част на Пакистан. Те-
рористите са извеждали от ав-
тобуса хората, проверявали са
им документите, след това са ги
разстрелвали.

Арести за 27
незаконни компании
в Сърбия

Правителството на Сърбия
подготвя арести в 27 компании
в страната. Вицепремиерът,
задължен за борбата с организи-
раната престъпност, Алек-
сандър Вучич притежавал списък
с 27 компании, за които има
съмнения, че са работили неза-
конно. Вучич е разпоредили фор-
мирането на специални екипи, ко-
ито да разследват работата на
тези фирми.

Западнонилски вирус
парализира Тексас

Извънредно положение зара-
ди предаваната от комарите За-
паднонилска треска, беше обяве-
но в град Далас, щата Тексас. От
началото на годината досега са
починали 14 души, а други 700 са
регистрирани като заразени в
страната. Това е най-голямото
разпространение на болестта
от 2004 година.

Нетрадиционен търг

Гариоуен - малко градче в
щата Монтана, в което живеят
само двама души, е предложено
за продажба на търг. Наддавани-
ята се организират от аукцион-
ната къща “Уилямс енд Уилямс”,
а първоначалната цена е 250
хиляди долара. Градчето е разпо-
ложено в местността, където
се е провела историческата
битка при Литъл Биг Хорн.

Снимки БГНЕС

Сблъсъци между
поддръжници на
основателя на
Уикилийкс Джулиан
Асандж и полицията
избухнаха пред
посолството на
Еквадор във
Великобритания.
Асандж, който от
средата на юни се
укрива в посолството
на страната във
Великобритания, в
крайна сметка получи
политическо убежище
от Кито. Още преди
решението Лондон
заяви, че ще попречи
на основателя на
Уикилийкс да напусне
Острова.
Британското външно
министерство
междувременно заяви,
че решението на
Еквадор не променя
задължението на
Великобритания да
екстрадира Асандж
в Швеция
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Снимка БГНЕС

Управляващата династия в Тайланд освободи 25 000 затворници в чест
на 80-годишнината на кралица Сирикит и 60-годишнината

на престолонаследника Маха Вачиралонгкон

ренското правителство пре-
движда междуминистерска
среща, посветена на пробле-
ма с ромите, на която да
бъдат обсъдени редица мер-
ки, сред които и въвеждането

Париж се
заема с
ромите
Френски министри ще обсъдят вдигане
на ограниченията върху достъпа на
това малцинство до трудовия пазар

Ф
на ограничения за достъпа до пазара на
труда, които да бъдат в сила само за
български и румънски граждани. Това
съобщи кореспондентът на МИА от Па-
риж.

Румънските и българските граждани,
които са най-многобройни в незаконните
ромски лагери, евакуирани последните дни
във Франция, са изложени на “преходните
мерки”, с които техният достъп до работни-
те места е по-тежък, отколкото спрямо
осемте държави-членки на общността. Спо-
ред разпоредбите на тези мерки, работо-
дателят трябва, ако иска да наеме един
румънски или български гражданин за
повече от една година, да плати еднократ-
на такса от 713 евро на Френското бюро за
имиграцията и интеграцията и да избере
едно работно място от списъка, в който има
точно определени 150 професии, по които
трябва да се получи одобрение и от съот-

ветната префектура.
Това е една от мерките, които трябва

да бъдат разглеждани по време на меж-
думинистерската среща следващата сед-
мица, обяви министърът на вътрешните
работи Мануел Валс. Според него обаче
“правилното решение за ромите се нами-
ра в родните им страни, които са членки
на Европейския съюз и които искат да
влязат в Шенгенската зона”.

Той заяви също, че тези страни, имай-
ки  предвид преди всичко
България и Румъния, “трябва
основно да променят поли-
тиките си, които дискримини-
рат тази популация с десети-
летия”.

Френският министър на
вътрешните работи по време
на интервю за френското
радио “Франс ентер” поясни,
че ако има нужда от демон-
таж на ромските лагери, това
ще бъде направено с искане
за решение за тяхното включ-
ване в обществото чрез на-
миране на работа и апарта-
менти. Интервюто на Мануел
Валс е взето само ден след
негов разговор с еврокоми-
сарката по правосъдието и
правата на човека Вивиан

Рединг, след като миналата седмица Ев-
ропейската комисия поиска обяснения от
Франция във връзка с експулсиране на
румънски цигани.

“Аз прилагам решенията на съда”, ар-
гументира се министърът за разгонването
на ромите в Лил, Лион или Париж през
последните седмици. Той спомена също
за нездравословните условия, при които
те живеят в катуните, както и за
престъпността сред тях и проблемите по
този повод с местното население. “Сега
трябва да се търсят решения първо в тех-
ните страни и с политика за приобщаване,
която ще предприемем ние”, добави френ-
ският министър на вътрешните работи.

Управата на град
Бристъл във Великобри-
тания смята да въведе
собствена валута от сеп-
тември.

Идеята на“ бристъл-
ския паунд” е да отгово-
ри на заплахата на све-
товната икономическа
криза и да даде тласък

Въпреки че президентската кампа-
ния в САЩ е в разгара си, избирателите
остават скептични. Почти 40%, или око-
ло 80 милиона пълнолетни граждани,
нямат намерение да гласуват на избо-
рите на 6 ноември. Според социолози-
те, ако американците, които нямат на-

Най-малко 21 души
бяха убити при десети-
на атентата и престрел-
ки в различни градове
на Ирак, предаде Рой-
терс. В Багдад зареден
с експлозиви автомо-
бил избухна и уби шес-
тима цивилни и рани 28
души в населения пре-

Град във Великобритания
със собствена валута

на местните бизнесмени.
Валутата ще се при-

знава от представители-
те на бизнеса в Бристъл,
подписали споразуме-
ния за това. Към момен-
та голяма част от компа-
ниите са се съгласили на
този ход. От кметството
са убедени, че новата

мярка ще стимулира
градската икономика.
Властите в града дават
възможност на фирмите
да плащат данъците си в
бристълски паунда, а на
17 000 администрация в
общината дори са пред-
ложили да плащат част
от заплатите във валута.

40% от американците
няма да гласуват

мерение да дадат своя вот, все пак гла-
суват на изборите, тогава двама от все-
ки трима от тях биха дали гласовете си
за Обама. Той има подкрепата на 43%
от американците, които не желаят да
участват в изборите, докато в полза на
неговия опонент се обявяват едва 20%.

Отново атентати в Ирак
димно с шиити район
Хусайния.

Още девет  души
бяха ранени при ек-
сплозия в град Таджи,
северно от Багдад. Че-
тири коли бомби избух-
наха в град Киркук, на
250 км северно от Баг-
дад.  При атентатите

загинали двама души и
били ранени 18.

Нападения със заре-
дени с експлозиви авто-
мобили, престрелки и
атентати с бомби, закреп-
вани с магнит към авто-
мобили, бяха регистрира-
ни и в други градове на
Ирак, посочва Ройтерс.

Хамбург стана първият германски
град, който призна ислямските празни-
ци, съобщи Ройтерс. Целта е да се
насърчи интеграцията на едно религи-
озно малцинство, срещу което против-
ниците на имиграцията често отправят
обвинения. Около 4 милиона мюсюлма-
ни живеят в Германия, чието население
е общо 82 милиона души. Приблизител-
но половината от мюсюлманите имат
германско гражданство. В Хамбург -
град с население от 1,8 милиона души
- живеят около 150 хиляди мюсюлмани.

Работниците и учащите се мюсюл-
мани в Хамбург вече ще имат право на

Подобен обиден за
гражданите и политичес-
ки безотговорен призив
вероятно ще струва кари-
ерата на Милорад Бахил
- министър на търговията
на босненската Мюсюл-
манско-хърватска феде-
рация.

Министър: Пестете, не яжте
Това изявление, даде-

но във връзка с покачва-
нето на цените на газта,
което се очаква да пре-
дизвика верижна реакция
и върху цените на храни-
те и услугите, предизвика
бурно възмущение в стра-
ната не само заради теж-

кото положение на граж-
даните, но и заради отго-
ворността на политиците.

Гражданите коменти-
раха, че Бахил е безотго-
ворен и такова изявление
във всяка друга държава
би означавало край на
неговата кариера.

Хамбург зарадва мюсюлманите
почивни дни на своите празници. В
държавните училища в северния гер-
мански град-провинция освен това ще
бъдат въведени часове по ислям.

Междувременно севернокорейските
власти премахнаха правилото, според
което жените нямаха право да карат ко-
лела в градовете. Това съобщи южноко-
рейски интернет портал, информира
ИТАР-ТАСС. Медии в Сеул съобщиха,
че след поемането на властта в Север-
на Корея от Ким Чен-ун са отменени и
други забрани - по-специално за носе-
не на дънки, обици, обувки с висок ток
или дебела подметка.

Шрьодер критикува Меркел
за позицията й за Гърция

“Европа дължи много
на Гърция и нейния на-
род”, заяви бившият гер-
мански канцлер Герхард
Шрьодер и настоя да се
даде време на страната,
за да разпредели тежес-
тите. Тези, които имат
много пари, не е нужно
да финансират влиятелни-
те от светския елит, а да
инвестират в Гърция, от-
беляза Шрьодер в интер-
вю за гръцката държавна
телевизия НЕТ.

Бившият германски
канцлер припомни, че

има и друга Германия,
която не е съгласна с
европейската линия на
кабинета Меркел. Той от-
рече, че заплахите носят
ефект и настоя, както
ръководството на герман-
ските социалдемократи,
за други алтернативи,
които ще спасят еврозо-
ната. Преди всичко поже-
лавам да спре това омас-
каряване на Гърция,
изтъкна Шрьодер, отпра-
вяйки нападки срещу ли-
бералите и Християнсо-
циалния съюз. Нужно е

обаче и гърците с пари
да платят данъците си,
каза още той, като прика-
ни заможните да инвес-
тират в Гърция заради
хората в тази страна.

Шрьодер призна, че
Берлин е могъл да про-
яви по-голяма солидар-
ност при решаването на
кризата в еврозоната и
поиска да се даде време
на Гърция, за да разпре-
дели тежестите, след
като има съгласие, че
страната напредва в ре-
формите.
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Свят

направено през първата
“стотица”.

В този случай обаче
“100 дни” е не повече от
ритуал. “Брачният кон-
тракт” на Путин с Русия -
въпреки че не е църковен
и пожизнен - се измерва
не с дни, а с десетилетия.
Всички знаят: каквато и
длъжност да заема Путин,
реално той ръководи
страната без прекъсване
от 1 януари 2000 г. и на
светофарите (2004, 2008,
2012) влакът му дори не
трепва, не ускорява и не
забавя ход - отдалеч све-
ти равен зелен цвят, и
въпреки че отделни
пътници си развалят очи-
те, опитвайки се да откри-
ят червени светлини,
нищо не им се получава.

Единствената същест-
вена информация за тези
100 дни май е тази, че
нищо съществено ново не
е казано и не е направе-
но. Никакво “презарежда-
не”, никакъв “Путин-2”.
Всички разговори (крясъ-
ци!) за “затягане” на прак-
тика засега се свеждат до
внимателно кърпене на
дупките - бод надясно,
бод наляво. Вече правих
такава прогноза - според
мен нещата ще продъл-
жат така и занапред.

Пред нас е същият
президент, когото позна-
ваме, велик дозатор, ве-
лик балансьор.

густ, повечето магазини са от-
ворени, но минувачите се раз-
минават по тротоарите с праз-
ни ръце.

Шепа клиенти, основно тури-
сти, обикалят край рафтовете в
магазините, където изглежда са
влезли по-скоро, за да се раз-
хладят, отколкото за да изпраз-
нят портфейлите си. “Кризата е
за всички”, отговаря посетител,
който си тръгва, без да е купил
нищо, обръщайки се към един
настоятелен продавач. В бутика
за готово облекло Barone про-
давачка сгъва лениво купчини-
те цветни фланелки, които ско-

Такъв си
и остана
Изминаха 100-те дни на новия
президент Владимир Путин

Всъщност това е раз-
бираемо: хората не се
променят на 60 години, а
ако го правят, то по такъв
начин, че по-добре да не
се променят. Така че щом
Путин си остава същия,
това е само за добро.

Путинският
превод

“Юбилеят” е просто
повод да поговорим за
“политическата личност”
на Путин.

Преди всичко трябва
да признаем, че личност
тук има - което рязко го
различава от повечето
“говорещи глави”. Распу-
тин е казвал за Николай
II: “Той среда няма”. Путин
“има среда”, това много
добре чувстват враговете,
приятелите, хората, които
го познават лично или
само от телевизионния
екран.

Харизмата на Путин -
умът, сарказмът, брутал-
ността, суровостта, емо-
ционалността, неочаква-
ната откровеност, иро-
ничната мизантропия,
искрената любов към
животните (интересно
какво мисли Путин за
афоризма “колкото пове-
че опознавам хората,
толкова повече ценя ку-
четата”?) - е също толко-
ва разпознаваема, колко-
то чертите на лицето му
или тембъра на гласа.

Известен е езиковият
стил на Путин, неговата
“фирмена редукция” - же-
ланието и умението “да
превежда от политоло-
гичния на езика на тий-

нейджърите в двора”. По-
следната запомнила ми
се фраза е: “Който така
ругае - сам себе си така
нарича”. Изобщо не по-
мня по какъв повод беше
казано това, но самата
фраза я запомних. Путин
не се доверява на краси-
ви думи, с удоволствие
“сваля цилиндъра от па-
тоса”. Разбира се, заради
длъжността си той поня-
кога е задължен да гово-
ри тържествено. Но това
видимо не е неговият
стил. За Путин е далеч по-
естествен простият, ясен
разговор без вра-
товръзки, разнообразен с
шега (понякога солена,
понякога - доста агресив-
на, понякога - добродуш-
но-снизходителна). В този
стремеж към простота и
“мъжкарско” надсмиване
над патоса, струва ми се,
той е близък до по-голя-
мата част от народа.

Изглежда, че “редук-
цията към простота” е
основна черта не само на
формата, но и на съдър-
жанието на мирогледа на
Путин. Той обича да гово-
ри за плановете си реал-

но, конкретно, въпреки
че, разбира се, на прези-
дента на Голяма държава
му се полага понякога да
“лети във висините”.

Мисията

Особено забележим е
идейният момент именно
при земния прагматик
Путин. Той самият не оби-
ча (може би се стеснява
или суеверно не иска) да
говори за това. Но малък -
и много важен - намек
улових в едно от първите
му интервюта, още през
2000 година. Той дълго
говори “за политиката”.
Кореспондентът обаче му
зададе един внезапен
въпрос: “Вярвате ли в
съдбата?” Путин много
дълго мълча, след това
очевидно неохотно каза:
“На този въпрос няма да
ви отговоря”. Стори ми се,
че тук неволно стана “про-
бив в изолацията”, беше
засегната някаква много
дълбока и прекалено важ-
на за него тема, от онези,
за които мълчат. “За кое-
то е невъзможно да се
говори, за това се мълчи”.

Какво пък, да по-
мълчим... Ясно е само
едно: Путин дълбоко усе-
ща своята “неслучайност”.
Ясно е, че той много ин-
тимно, на своя “душевен
език”, от който превод
няма, разбира връзката си
със страната, преплитане
на съдбата си с История-
та, своята Мисия. А вяра-
та в своята Историческа
мисия вече не са “поли-
тически амбиции” за
външния свят, това е усе-
щане за личния смисъл
на своя живот...

Силата на Путин е в
успеха му през 2000-те.
Но в това е и неговата
слабост - инерцията на
предишния модел.

А друг лидер - със
сравнима морална капи-
тализация - няма. А и в
условията на съществува-
щата Вертикала - няма и
да има.

Глас народен

Едно познато старче
(за съжаление той почи-
на) беше голям фен на
Путин. Мен това - както и
всеки фанатизъм - ме

дразнеше. И аз все го
питах: защо?

Пропускайки детайли-
те (увеличени пенсии и
т.н.) ще отделя главното.

“Той води здравосло-
вен начин на живот,
спортува. Той е активен,
но не е суетен”.

“Лев Иванович, не ви
ли се струва, че това все
пак е малко за лидера на
такава страна като Ру-
сия?!”

“Не. Това е много. По-
мисли, кой беше по-
рано?!” Следваше обрат-
но изброяване на лидери-
те, които той е заварил -
от Елцин до Сталин. Тъй
като тук има много непре-
водима игра на думи, няма
да повтарям. А и защо да
обиждам хората...

“Ето така! Не като по
книга, а в живота... Вижда
се, че страната ни е така-
ва - нормални хора цар-
ската шапка нe получават
или не я издържат”.

“Като в “Да доживеем
до понеделник”: “И изоб-
що след Петър Русия не
е имала никакъв късмет с
царете”, така ли?”

“Именно!”

Смразяващо лято за търговците в Рим
ро ще бъдат върнати в кашони-
те. Клиентите са рядкост. “Раз-
продажбите не минаха много
добре”, обяснява Фабио Анти-
коли, отговорник в магазина за
облекло Roberto Anticoli, марка,
създадена от неговия брат.
“Пропуснатите печалби тази
година са големи”.

Центърът на Рим е облаго-
детелстван от постоянен приток
на туристи, “само че тази годи-
на туристът е беден”, със съжа-
ление казва търговец, подпрял
се на лакът зад тезгяха. Летни-
те разпродажби бяха “много
лоши” в сравнение с миналата
година, според сдружението на
търговците Confesercenti, със
спад на приходите от близо
20% в историческия център,
който може да стигне минус
30%, та дори и минус 40% в
крайните квартали. На две
крачки от площад “Свети
Петър”, на прашната витрина
на магазин за детско облекло
Cicogna, голи кукли манекени
са изоставени зад една желяз-
на решетка, която е спусната
окончателно. Шикозната “Виа

Кампо Марцио”, която е зад
парламента, също страда от
отлива от магазините, които са
станали част от историята на
страната. Сладкарницата Conti
и магазинът за луксозни обув-
ки Nando er Cazolaio пуснаха
кепенци. Същият епилог и за
намиращия се съвсем наблизо
бутик за бельо, който от 1938
година се рекламираше с мо-
тото: “Да помогнем на жените
да решат малките си проблеми
с облеклото”.

“Търговската общност в Рим
е в траур”, писа вестник “Репуб-
лика”, след като Lina Rocchi
(облекло и аксесоари) затвори
бутика си, оставяйки на врата-
та следното прощално посла-
ние “80 години, три поколения,
една история приключва, бла-
годарим на хилядите си клиен-
ти, които имаха доверие в нас”.
“Тези бутици прекратиха бизне-
са си тук, но ще отворят отново
другаде”, казва Марко Меняд-
жи в опит да смекчи краските.
Той все още ръководи магазин
за качествени ризи “Made in
Italy” на улица “Кампо Марцио”.

Президентът на Confesercenti е
по-разтревожен. “В Рим вече
1500 магазина сложиха ключа
под вратата от началото на
2012 година, а броят им би
могъл да достигне 2500 до края
на годината”, с безпокойство
посочва Валтер Джаммария.
“Това е огромна цифра, малки-
те магазини, които бяха част от
историята на Италия, изчезват
един по един”, разпалено каз-
ва той, хвърляйки вината за
това върху рецесията, засиле-
ния данъчен натиск и най-вече
върху IMU - общинския позем-
лен данък, който бе върнат от
премиера Марио Монти - и кон-
куренцията на големите търгов-
ски центрове. “Все повече и
повече предприемачи са при-
нудени да продават второто си
жилище, за да могат да запа-
зят бизнеса си”, коментира
представителят на търговците.
На номер 9 на “Виа Лучина”
витрината на часовникарското
ателие е пример за тази тен-
денция. На флуоресцентна та-
бела “Продава се” можем да
прочетем описанието на вила в

Черветери (на крайбрежието,
северно от Рим), с която заин-
тересованите се приканват да
получат повече информация от
управителите на бутика.

“Кризата не излиза в от-
пуск”, пишат вестниците, а асо-
циацията на хотелиерите
Federalberghi посочва, че 30%
от италианците това лято няма
да почиват. “Времето на голе-
мите ваканции свърши, хората
вече не заминават на почивка
за 20 дни или за един месец
през август, както бе преди”,
посочва Валтер Джаммария.
“Хората се организират за един
или два дни до морето, за уи-
кенда в околностите на Рим и
се връщат на работа в поне-
делник”. Тенденция, която циф-
рите потвърждават. Според
проучване на Confcommercio
“поради икономическата криза”
през седмицата от 15 август
80% от супермаркетите и рес-
торантите и повече от полови-
ната барове ще останат отво-
рени в цялата страната, което
е рязко увеличение спрямо
броя им през миналото лято.

Матилд ОМИЛЕН

ННННН
а “Виа дел Корсо”, ос-
новната търговска арте-
рия в италианската сто-
лица, в разгара на ав-

Леонид РАДЗИХОВСКИ

Н
а такива дати е
прието да се
прави равно-
сметка кактво е
направено/не-
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Датата

Стоп на Герберската
низост в Перник!

ТОДОР
ГИГОВ

„Развитите
демокрации”

срещу свободата

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

986 - ЦАР САМУИЛ РАЗГРОМЯВА ВИЗАН-
ТИЙЦИТЕ ПРИ ТРАЯНОВИ ВРАТА. В прохо-

да близо до днешния
гр. Ихтиман български-
ят владетел спира на-
хлулите византийски
войски, водени от импе-
ратор Василий II. Почти
цялата византийска ар-
мия е унищожена, а Ва-
силий II едва успява да
се спаси. Това е най-голямото поражение, което
византийският император претърпява в походи-
те си за покоряване на България.

1601 - РАЖДА СЕ ПИЕР ДЬО ФЕРМА, ФРЕН-
СКИ МАТЕМАТИК (УМИРА 1665 Г.). С голям

принос в развитието на
съвременния математи-
чески анализ и теорията
на числата. Предшестве-
ник на диференциално-
то смятане със своя ме-
тод за намиране на най-
голяма и най-малка ор-
дината на крива. Има значим принос към анали-
тичната геометрия и теорията на вероятностите.

1850 - УМИРА ХОСЕ ДЕ САН МАРТИН, ЮЖ-
НОАМЕРИКАНСКИ ГЕНЕРАЛ, РЕВОЛЮЦИО-
НЕР И ДЪРЖАВНИК (Р. 1778 Г.). Водач на

въстания за национална не-
зависимост от Испания, наци-
онален герой на Аржентина,
Чили и Перу. Първи прези-
дент на Перу. През 1822 г. се
среща със Симон Боливар в
Еквадор, след което променя
интереса си към политиката и
се оттегля от поста си в полза
на Боливар, както и от актив-
на революционна и политиче-
ска дейност. Емигрира в Ев-
ропа, където умира. 30 години след смъртта му
неговите тленни останки са преместени в Буе-
нос Айрес.

1876 - ВИКТОР ЮГО ПРОИЗНАСЯ РЕЧ В
ПОДКРЕПА НА БЪЛГАРСКАТА КАУЗА. На

тази дата великият френски
писател говори пред парламен-
та на Франция във връзка с
жестокостите при потушаване-
то на Априлското въстание.
Според историците думите му
изразяват общото отношение
на французите: “Настъпил е
моментът да се привлече вни-
манието на европейските пра-
вителства върху един факт... че
се убива цял един народ в
Европа.” На другия ден речта е
във всички френски вестници. Копие от нея се
пази днес в Историческия музей в Перущица.

1936 - РАЖДА СЕ НИКОЛА ГЮЗЕЛЕВ, СВЕ-
ТОВНО ИЗВЕСТЕН ОПЕРЕН ПЕВЕЦ, БАС.

Сред най-популярни-
те му роли са Филип
II в “Дон Карлос” от
Джузепе Верди, Ме-
фистофел във “Фа-
уст” от Шарл Гуно,
Дон Базилио в “Се-
вилският бръснар” от
Джоакино Росини,
Борис Годунов в “Бо-
рис Годунов” от Мо-
дест П. Мусоргски и
др. Пее в най-големите и известни световни
оперни театри. Носител на редица престижни на-
гради, на ордени и отличия.

1943 - РАЖДА СЕ РОБЪРТ ДЕ НИРО, АМЕРИ-
КАНСКИ АКТЬОР, РЕЖИСЬОР И ПРОДУ-
ЦЕНТ. Но-

сител на два
“Оскар”-а и
на две награ-
ди “Златен
глобус”. Из-
вестен най-
вече с ролите
си на ганг-
стер, мафиот-
ски бос или
индивидуа-
лист с кон-
фликтен и проблемен характер. Често играе във
филми на режисьора Мартин Скорсезе, по-рано
и на Брайън де Палма. Известен е със със сво-
ята отдаденост и отговорно отношение към ро-
лите си: наддава близо 25 кг и се научава да се
боксира, за да изиграе Джейк ла Мота в “Разя-
реният бик”; изпилва си зъбите за “Нос Страх”;
научава се да свири на саксофон за филма на
Скорсезе “Ню Йорк, Ню Йорк”.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Лош и мръсен театър
разиграват от няколко дни
герберските фанфарони в
Общинския съвет на град
Перник. Те искат оставка-
та на кметицата Росица
Янакиева с лицемерния
мотив за неправомерно
изразходвани държавни
средства при възстановя-
ване на щетите от неот-
давнашното земетре-
сение. А причините
всъщност са съвсем дру-
ги. За тях са наясно дори
и малолетните деца на
Перник, камо ли по-
възрастните граждани,
без оглед на политичес-

ките им убеждения. ГЕРБ
и Бойковите хранители в
града и досега не могат
да преживеят безславно-
то сгромолясване на тях-
ната кандидат-кметица в
последните избори за
местна власт. Помните ли
как същата се изправи
пред услужливо поднесе-
ните й телевизионни ка-
мери, сама обявявайки се
за победителка, преди
окончателното оповестя-
ване на крайните резул-
тати.

Какво се оказа накрая
е известно за всички.
Победи, и то с убедител-
на преднина, представи-

телката на БСП, достой-
ната дъщеря на град
Перник Росица Янакие-
ва. Та това нещо забра-
вя ли се лесно? Нали
знаменосците на Бойко-
вите отряди казваха -
въздухът, който дишаме,
е ГЕРБ, земята, която ни
храни, е ГЕРБ, слънцето,
което ни грее, е ГЕРБ!

Да, ама перничани
не са наивници. И ето,
че носителите на “чис-
тия” герберски морал се
възползват от природно-
то бедствие, сполетяло
града и района, за да
опозорят кмета Росица
Янакиева. След като не

намериха съюзника сред
хората, намериха го сега
в природното бедствие.
Тази е причината за иска-
ната оставка, а не грижа-
та на герберските съвет-
ници за изпадналите в
беда граждани на Перник
и близките села.

Оказа се, че и между-
ведомствената комисия,
оглавявана от Цветан Цве-
танов, не отпуска средст-
вата навреме и яко “реже”
от полагащите се на пер-
ничани пари. При сходни
случаи в страната Цвета-
нов и неговите подчинени
постъпват по друг начин.
Тук обаче се прилага

двойният стандарт на гер-
берския морал. И това
също не е случайно.

Затова, Росице, не бой
се! Горе главата. Зад теб
са неподкупните и чест-
ни граждани на Перник.
Ако е опрял ножът до
кокала, както казва на-
родът, поведи недоволни-
те, ощетените и подкре-
пящите те направо под
прозорците на самозаб-
равилите се управници.
Ще ви подкрепят и софи-
янците - не всички са със
заспала съвест. Дружно
трябва да викнем на ви-
сок глас: “Стоп на гербер-
ската низост в Перник”.

Има нещо много гнило
в света на държавите, кой-
то наричаме с поетичното
клише “развити демокра-
ции”. Аферата със създате-
ля на сайта “Уикилийкс”
Джулиан Асандж напълно
доказва това.

Швеция започна да
преследва безкомпромис-
ния хакер по напълно из-
мислени обвинения в сек-
суално насилничество (на
английски формулировката
звучи удивително - “sex by
surprise”). След това Вели-
кобритания реши, че
Асандж трябва да бъде
екстрадиран обратно в
Швеция, откъдето най-ве-
роятно директно ще бъде
доставен в САЩ. И тогава
създателят на “Уикилийкс”,

човекът, който пусна хи-
ляди американски дипло-
матически шифрограми в
интернет, за да има сво-
боден достъп до тях, се
реши на отчаяна постъпка
- поиска политическо убе-
жище в Еквадор.

И точно тук “развитите
демокрации” решиха да
покажат своята безкрай-
на свобода. От посолство-
то на Еквадор в Лондон
се оплакаха, че са полу-
чили директна заплаха,
че мисията им ще бъде
щурмувана, ако не преда-
дат Асандж. Не е ли това
триумф на старата демо-
крация? Да влизаш, къде-
то си поискаш, газейки
международните закони и
правила, само защото си
решил, че трябва да бъде
твоята воля.

През годините много-
кратно ни учиха, че трябва
да сме благодарни, че
принадлежим към демо-
кратичния свят, където по-
литиците уважавали зако-
ните, спазвали правилата
и разрешавали на рок му-
зикантите да пишат проте-
стни песни. И ни се дава-
ше обратния пример - как

стенат прогресивните хора в
Иран, стъпкани от ботуша на
теократичната диктатура,
тормозени от диктатори, ко-
ито не признават закони и
човешки права.

А къде останаха правата
на Асандж във Великобри-
тания? Как така изведнъж
развитата демокрация
реши, че няма да уважава
правото на Еквадор да дава
политическо убежище?

Представяте ли си обрат-
ната страна - някоя друга
държава да търси сметка от
Англия защо приема опре-
делени лица на своя тери-
тория. Нека да припомним  -
достатъчно съмнителна фи-
гура като Борис Березовски
живее охолно и непритес-
нено в Лондон. Лидерът на
чеченските сепаратисти Ах-
мед Закаев бе приет от “де-
мократичен” Лондон с отво-
рени обятия, защото нали в
гадната Русия се отнасят
безмилостно с всички, а
Закаев бе видян като све-
тец, който трябва да бъде
подслонен.

Оказа се обаче, че де-
мокрацията изведнъж спи-
ра, когато става дума за
Асандж. Срещу него бе при-

ложена правова репресия,
непозната скоро в Европа.
Изведнъж “развитите демо-
крации” ужасно много за-
приличаха на Иран в свое-
то неистово желание да
арестуват и пратят в затво-
ра един човек, който нару-
ши техните интереси, осво-
боди информацията и я
даде на обикновените
хора.

Вероятно защото от
тази информация обикно-
вените хора видяха, че
“развитите демокрации”
имат доста окървавени
ръце, а и самата демокра-
ция се е превърнала в
празно клише, което да
прикрива политически
кошмари, достойни за хо-
ливудски филм.

Еквадор обаче не се
пречупи. Даде убежище на
Асандж и го спаси от мощ-
ния приток на демокрация,
който заплашваше да го
удави. Въпрос на време е
да чуем скоро реч на ня-
кой загрижен западен “де-
мократ” как в Еквадор
тъпчат хората и не уважа-
ват правата на личността,
а президентът Кореа е са-
мозабравил се диктатор.
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Местно самоуправление

Инж. Георги Големански:

Приоритет са
инфраструктурни
проекти
Винаги намирам точната формула за
решаването на проблемите, казва кметът

 Как, г-н Големански, в условията
на тежка икономическа криза и бюд-
жетни рестрикции финансово приклю-
чихте 2011 г.?

- Независимо от предприетите
рестриктивни  мерки от страна на
управляващите, които доведоха до
намаляване на държавните субсидии за
общините, благодарение на бюджетната
дисциплина, опита и професионализма
на финансовия екип на общината,

ОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНА

приключихме годината успешно - без
неразплатени задължения и с преходен
остатък от 1 млн. лв. Вече 12 години,
откакто аз съм кмет на община Сливо
поле, не сме приключвали нито една
бюджетна година с неразплатени
задължения.

 Как беше приет новият бюджет
на общината и кои бяха главните ак-
центи, на които заложихте?

- Проектът на бюджет 2012 г. беше
подложен на обществено обсъждане
във всички населени места на общината,
като бяха взети предвид исканията на
гражданите и бизнеса. Бюджетът се прие
с подкрепата на всички общински
съветници, без значение на полити-
ческата им принадлежност, което
потвърждава професионализма при
разработването му. Главните акценти, на
които заложихме, са подобряване
качеството на живот на гражданите и
разширяване на бизнес средата в
общината, които могат да бъдат
осъществени чрез поддържане и по-
добряване на съществуващата инфра-
структура, за което има осигурен
финансов ресурс; разширяване броя на
предоставяните социални услуги в
общината - осигурени са средства за
обхващане на повече обслужвани лица
в домашните социални патронажи,
средства за собствен принос по изпъл-
нявани проекти за осигуряване на
заетост на трайно безработни лица и на
лица с физически увреждания, осигуря-
ване на средства за културни и социални

дейности по населени места (клубове
на пенсионера, читалища и местни
фолклорни състави); осигуряване на
средства за  подобряване обслужва-
нето в системата за управление на
отпадъците, респективно опазване на
околната среда.

 Кои са най-важните проблеми, с
които се сблъсквате в работата ви и
как се справяте с тях, независимо че
имате богат управленски опит - изка-
рахте четири успешни мандата като
кмет на община Сливо поле, а сега и
пети мандат?

- Проблемите в община Сливо поле
са същите като във всички малки общини
- липса на добри условия за бизнес,
липса на интерес от външни инвести-
тори, застаряване на населението и
висок процент безработица. По времето
на моето управление съм свидетел на
възходи и спадове в икономическото
развитие на държавата, което
неминуемо даде своето отражение и
върху икономическите и социалните
процеси в нашата община. Независимо
от трудностите, винаги съм намирал
точната формула за решение на
наболелите проблеми както в полити-
чески, така и в икономически  и
социален план.

 Какви европейски проекти е спе-
челила община Сливо поле и по какви
се готвите да кандидатствате? Кое
е най-важното, което трябва да се
свърши?

- Инфраструктурните проекти са

приоритетни за общината. Стремежът ни
е да се възползваме от предоставените
възможности за финансово подпомагане
от ОП и програмата за развитие на
селските райони. Община Сливо поле
успешно приключи следните проекти:

 Внедряване на мерки за енергий-
на ефективност в СОУ “Св. Паисий Хи-
лендарски” и ОДЗ “Мечо Пух” в гр.Сли-
во поле и ОУ “Иван Вазов” в с. Голямо
Враново, финансиран от ДБ и ЕФРР
чрез ОП “Регионално развитие 2007-
2013”, на стойност 827 000 лв.

Изработване на инвестиционен
проект за закриване на общинско депо
за битови отпадъци в гр.Сливо поле,
финансиран от ЕФРР и ДБ чрез ОП
“Околна среда 2007-2013 г”., на стой-
ност 92 000 лв.

Рехабилитация на достъпна ин-
фраструктура в региона Русе-Гюргево,
общински път Сливо поле-Ряхово-При-
станище Ряхово, финансиран от ЕФРР,
ДБ чрез Програма за трансгранично
сътрудничество - Румъния-България
2007-2013 г., на стойност  3 900 000 лв.

Рехабилитация на уличното освет-
ление на територията на община Сливо
поле, финансиран от ЕЗФРСР и ДБ по
Програмата за развитие на селските
райони 2007-2013 г., на стойност 1 348
000 лв.

 Проект “Социално включване” на
МТСП на стойност за 829 000 лв. за
право на детство - интегрирани социал-
ни услуги за децата от община Сливо
поле от 0 до 7 години и техните семей-
ства.

 Проект по ОП “Развитие на човеш-
ките ресурси”, финансиран от ЕСФ и ДБ
- осъществява се дейност “Личен асис-
тент”.

 През настоящата година ще канди-
датстваме за финансово подпомагане
със следните проекти:

От ЕЗФРСР по Програмата за раз-
витие на селските райони за реконст-
рукция и рехабилитация на участъци от
два общински пътя Стамболово-Кошар-
на и Юделник-Борисово, на стойност 4
000 000 лв.

Проектно предложение от Европей-
ския фонд за рибарство по мярка 2.1.
“Повишаване на конкурентоспособност-
та на рибарската област чрез публични
инвестиции за подобряване средата на
живот в областта” и мярка 3.1. “Запазва-
не на привлекателността на територия-
та чрез публични инвестиции с фокус
туризъм”, на стойност 1 000 000 лв.

Общината има одобрен работен
проект за канализация на гр.Сливо поле
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ОДЗ “Мечо Пух” - Сливо поле ОУ “Иван Вазов”- с. Голямо враново

Проект по ТГС Румъния - България
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ГЕОРГИ СТЕФАНОВ ГОЛЕМАНСКИ е роден на
23 януари 1957 г. в гр. Сливо поле.
Висшето си образование завършва в РУ
“Ангел Кънчев” - Русе, специалност  ЕСЕО -
електроинженер. По-късно завършва публична
администрация във ВТУ “Св. св. Кирил и
Методий -  Велико Търново. Бил е зам.-кмет
на община Сливо поле и председател на РПК
“Съединение” - Сливо поле.
От 1995 г. и до момента е кмет на община
Сливо поле - пети мандат.
Семеен с двама сина.

и изграждане на ПСОВ. Предстои акту-
ализация на проекта с изискванията на
ОП “Околна среда”, с който  ще канди-
датстваме за финансиране през следва-
щия програмен период.

Най-важното за общината е създа-
ването на благоприятна среда за разви-
тие на бизнеса, което можем да постиг-
нем чрез подобряване на техническата
инфраструктура. Това ще доведе до раз-
криване на нови работни места, което
от своя страна ще бъде основен фактор
за задържане на младите хора в общи-
ната. Предвид тенденцията към застаря-
ване на населението, както е в повече-
то малки общини на страната, съвсем
естествено е, че обръщаме подобаващо
внимание и към осигуряване на възмож-
ности за подобряване качеството на
живот на нашите майки и бащи, на хо-
рата в неравностойно положение, чрез
повишаване броя на предоставяните
социални услуги и подобряване на ка-
чеството им. В общината функционира
Домашен социален патронаж, който
подпомага ежедневно с топла храна 320
граждани от всичките 11 населени ме-
ста. В с.Ряхово от 2008 г. работи Център
за социална рехабилитация и интегра-
ция на лица с увреждания, в който се
предоставят услуги и на лица с увреж-
дания от цялата община.

- Имате ли направени инвестиции
в общината през последните години?

- През последните години освен
реализираните инфраструктурни про-
екти, финансирани със средства от
Европейския съюз, община Сливо поле
реализира и инфраструктурни проекти,
финансирани от други донори.

По “Красива България” са изпълне-
ни проекти за осигуряване на достъпна
среда и ремонт на общински сгради -
Център за социална рехабилитация и
интеграция на лица с увреждания в с.Ря-
хово, Здравна служба в с.Голямо Врано-
во, ЦДГ в с. Голямо Враново, Детска
площадка в кв.Сливица, гр.Сливо поле.

Със средства от ПУДООС всяка го-
дина се реализират проекти на кметст-
ва и детски градини.

Пак със средства от ПУДООС е за-
крито едното от общинските депа за
битови отпадъци в гр.Сливо поле, през
т.г. сме представили проект за закрива-
не и на другото общинско депо за фи-
нансиране от МОСВ.

Със средства от Социално инвести-
ционния фонд са изпълнени няколко
проекта в общината - изграден е довеж-
дащ водопровод Голямо Враново-
Бръшлен, извършен е ремонт на град-
ския площад и реконструкция на парк
за отдих в гр.Сливо поле.

С финансовата помощ от МРРБ е
извършен ремонт на тротоари, изграде-

ни са велоалея и обслужващ път до
общинския пазар.

Общинският паркинг в Сливо поле
е изграден със собствени средства.

 Какъв е делът на безработица-
та? Имате ли програми, по които ра-
ботите за осигуряването на нови ра-
ботни места?

- Процентът на безработицата в
община Сливо поле е 17,3%. Търсим
начини за осигуряване на заетост по
различните програми. От 2003 г.
ежегодно се възползваме от
Националната програма “От Социални
помощи към осигуряване на заетост”,
чрез която осигуряваме заетост на част
от трайно безработните лица. През т.г. е
осигурена заетост и на лица по
Регионалната програма за заетост за
осъществяване на дейности, които не са
допустими по други програми. Също
така осигуряваме заетост на хора по ОП
“Развитие на човешките ресурси”.
Даваме възможност на безработни лица
да участват в обучителни програми за
придобиване  специалност и така по-
лесно да намерят реализация на
трудовия пазар.

 Какво най-важно заложихте в
социалната политика на общината и
как се развива тя - здравеопазване,
образование, култура, спорт?

- Усилено работим в направления,
целящи разширяване на социалната
политика в общината. Предоставените
социални услуги са насочени към всички
граждани от общината. В 5 от
населените места функционират
домашни социални патронажи, които
осигуряват обслужване на нуждаещите
се във всичките 11 населени места.
Здравното обслужване на населението
се осъществява от общопрактикуващи
лекари. В общината има 4 лекарски
практики и 6 стоматологични. Над 11
000 души са здравно осигурени.

На територията на общината функ-
ционират три средищни училища - едно
СОУ в Сливо поле и две ОУ в селата
Ряхово и Голямо Враново. Общо в тях се
обучавани 673 ученици. Чрез организи-
ран транспорт се извозват всички деца
и от населените места, даже и там,
където няма училища. ЦДГ функциони-
ра В Сливо поле с филиали в селата
Ряхово, Борисово, Юделник, Малко Вра-
ново, Голямо Враново, Стамболово, Ко-
шарна. Общият брой на децата е 323.
На територията на общината има общо
11 читалища, които развиват богата
културно-обществена дейност. В тях
функционират самодейни танцови съста-
ви за автентичен фолклор, читалищни

Страниците подготви
Петрана СОМЛЕВА

библиотеки със сравнително богат биб-
лиотечен фонд. В селата,  особено в тези
без училища, читалищата са единстве-
ните културно-просветни средища и
места за обогатяване на духовния жи-
вот на жителите, запазили се от Възраж-
дането до наши дни. В общинския център
има Младежки дом, който функционира
целогодишно - в него се провеждат
различни курсове, кръжоци, репетиции
на училищни състави.

Спортният живот при нас е на срав-
нително високо ниво - имаме 4 футбол-
ни отбора, отбори по борба и шахмат.
Общината се гордее с изявите на състе-
зателите по борба и техните успехи на
републикански и европейски шампио-
нати.

 Кои са главните акценти, за-
легнали в програмата за бъдещото
развитие на община сливо поле?
Вие, г-н големански, какво лично смя-
тате да промените и оптимист ли
сте?

- Независимо от политическата и
икономическа обстановка в страната
винаги съм бил оптимист - стремя се да
оценявам настоящите предпоставки за
развитие на общината, от които можем
да се възползваме, за да постигнем
положителни резултати в дългосрочен
план. В това се състои разковничето на
моя успех и доверието на избирателите,
които от моя гледна точка не са
избиратели или електорат, а приятели,
с които споделяме едни и същи
проблеми и се радваме на едни и същи
успехи. Към всички съграждани,
независимо от политическата им
принадлежност, се отнасям по един и
същ начин - с подобаващо уважение,
каквото очаквам и аз. Един от най-
важните акценти в програмата за

развитие на общината е осигуряването
на подходяща бизнес среда, защото
добрата бизнес среда води до
разширяване на бизнеса и разкриване
на нови работни места, до задържане
на младите хора тук, което за нас е от
изключителна важност. А осигуряването
на финансиране за социални дейности
не са само намерения, целящи поп-
улизъм, а реални мерки, предвидени в
общинския план за развитие.

 Наближава двойният празник на
общината - 100 години община сливо
поле и 10 години от обявяването на
селището за град. как се готвите да
посрещнете празника, г-н големански,
какво искате да пожелаете на ваши-
те съграждани?

- Организацията на двойния
общински празник “100 години община
Сливо поле и 10 години град Сливо
поле” започна отдавна - това е събитие,
което не се случва всяка година.
Щастлив съм, че през годините, през
които съм кмет на общината,  Сливо
поле бе обявено за град и че заедно
със съгражданите си ще празнувам и
100-годишнината на общината. Дълбоко
съм признателен на всички, които са
дали своя принос за развитието й преди
мен, защото аз стъпих на базата,
сътворена от тях и продължих започна-
тото. Това ми даде възможност да
постигна направеното за развитието на
общината. Искам чрез в. ДУМА
сърдечно да поздравя всички мои
съграждани, като изразявам своята
убеденост, че те ще продължат да
подкрепят всички добри инициативи за
по-нататъшно развитие на община
Сливо поле, ще бъдат достоен партньор
в местното самоуправление и заедно ще
вървим напред.

БЩИНА СЛИВО ПОЛЕ се намира в Северна
България и е една от съставните общини на
област Русе. Заема площ от 277 кв.км. Грани-
цата на общината с река Дунав е 24 км. По
поречието на реката - от 451 км до 475 км,
като селата Ряхово, Бабово и Бръшлен са
разположени по поречието на Дунав. Община-
та има 11 населени места - Бабово, Борисово,
Бръшлен, Голямо Враново, Кошарна, Малко

Œ
Враново, Ряхово, Сливо поле, Стамболово, Черешово и Юделник.
Общинският център е град Сливо поле.  Население на общината - 13 382 души.

Община Сливо поле -
прелестно късче от
мозайката на  красивата
ни родина, удобно разпо-
ложена на изток от
Българската дунавска
перла - Русе: със своите
276 кв. км от плодород-
ната  зелена Дунавска
равнина; едновременно
на главен път Русе-
Силистра и в същото
време пленяващ с нео-
бятната красота на
полюшващи се от летния
повей натежали от зърно
житни класове, редуващи
се с горди горски масиви
от широколистни гори, а
от север изрязана от
бавно и величествено

Прелестно кътче от България

за които се разнасят легенди и
предания - тракийски могили в Бабо-
во и Кошарна, античен римски град
Апиария в Ряхово, следи от енеолит-
ната епоха.
Изключителен интерес в сферата на
алтернативния туризъм представлява
защитената местност Калимок-
Бръшлен, част от която попада на
територията на община Сливо поле.
Съхранено е богатото многообразие
на животински свят, представен от
230 вида птици, представляващи 58%

лъкатушещата сребърна лента, изтъка-
на от силните дунавски води, влива-
щи живот и плодородие на този
прекрасен край.
Всяко от 11-те населени места има
свой дух, пренасян на крилете на
вековната история, криеща все още
множество неразгадани тайни. Наред
с културно-историческите паметници
от последните векове, за които има
автентични документи и неоспорими
данни, пред нас се изправят и неиз-
следвани археологически паметници,

от птиците в България,
влечуги, земноводни и
бозайници, редки,
застрашени от изчезва-
не и изчезващи видове,
регистрирани в Черве-
ната книга на България.
Най-голямото богатство
на общината са трудо-
любивите хора, свърза-
ни от общата идея за
благополучие и устойчи-
во развитие на родния
край,   независимо от
различната етническа
принадлежност, тради-
ции и религия, които
изпъстрят в още по-
голяма степен съвмест-
ното съжителство
помежду им.Селищна могила и некропол

Защитената местност "Калимок-Бръшлен"
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Мнение

Проф. д-р
ик.н. Иван
АНГЕЛОВ,
член-кор.
на БАН

о волята на съдбата, за зла
участ, през последните 9 месе-
ца съм редовен посетител на
Националната специализирана
болница за лечение на хемато-

Националната хематологична
болница - през погледа
на един пациент
Как една клиника работи нормално в ненормалните български условия

П
логични заболявания, като придружител
на мой близък. Аз съм икономист. Не мога
и не искам да се произнасям по специал-
ни медицински проблеми. Имам обаче
житейски и професионален опит у нас и в
чужбина като служител на ООН в
продължение на 12,5 години, а също и
впечатления от дейността на медицински
заведения там, особено в Австрия, Швей-
цария и Япония.

Имам преки впечатления от разговори
с изпълнителния директор на болницата
доцент д-р Ст. Тошков; от работата на
хематологичната клиника и нейния начал-
ник доц. д-р Г. Михайлов; от ръководителя
на отделението по химеотерапия д-р В.
Хрисчев; от лекуващи лекари на моя
близък; от старшите сестри; от част от дру-
гите медицински сестри. От наблюдения
за отношенията между ръководителите и
подчинените, между лекарите, между ле-
карите и сестрите в тази болница съм
убеден, че там има нормален микрокли-
мат. Като сравнявам с други болници,

хематологичната болница
е между добрите

Прави впечатление възрастовият
състав на лекарите. Голямата част са мла-
ди хора, възпитаници на реномирани ме-
дицински университети, със специализа-
ции в чужбина, познаващи опита на най-
развитите страни. Има сполучлива поко-
ленческа комбинация в лекарския състав.
Не мога да оценявам техния професиона-
лизъм, но житейският ми опит подсказва,
че ръководството на болницата подбира
компетентни млади специалисти, а също и
специалисти на активна зряла възраст. По-
мага им да повишават квалификацията си
и така подобрява качеството на лечение-
то.

Научавам, че има идея за сливане на
хематологичната болница с голямата он-
кологична болница. Основанията били, че
са в една сграда, че извършват сходна
дейност и че ще се съкрати администрати-
вен персонал. Двете болници и сега полз-
ват най-важни общи услуги: скенер, ядре-
но-магнитен резонанс, апаратура за лъче-
ва терапия и други. Няма излишно дубли-
ране на скъпа апаратура. Това е уредено
с договор и функционира нормално. А са
в една сграда, защото не е предоставена
друга на хематологичната болница.

Изброените аргументи за сливане не

са убедителни. Темата за подобни обеди-
нения се дискутира между икономистите
по света и у нас от много години. Преоб-
ладава мнението, че

институциите
мастодонти

са трудно подвижни

трудно управляеми, недостатъчно възпри-
емчиви за новости и т.н. На Запад дори се
появи изразът “small is beautiful” (малкото
е хубаво), характеризиращ предимствта на
по-малката, по-високо специализирана,
силно подвижна и възприемчива за ново-
сти институция. Още повече че сходството
в предмета на дейност на двете болници,
според специалистите, съвсем не е толко-
ва голямо, както се струва на неспециали-
стите. Все едно е да искаме коремна,
сърдечна, неврологична, очна и ортопе-
дична хирургия да се обединят в една бол-
ница, защото извършват хирургически
операции. Очевидно, това не е така. Ико-
номията от евентуално съкращаване на
няколко чиновници може да нанесе далеч
по-големи вреди по другите направления.

С моя близък сме преминавали през
приемния кабинет на болницата поне
десет пъти. Човек трябва да мине през
това място, където всяка сутрин се съби-
рат 20-30 и повече онкоболни и придру-
жители, за да разбере мъката на тези не-
щастни хора, страхотното им напрежение
и необходимостта от внимателно отноше-
ние на медицинския персонал към тях.

Впечатлява ме умението на приемащия
медицински персонал да се отнасят търпе-
ливо и грижовно с пациентите, да ги успо-
кояват, окуражават и да не издават с нищо
собствената си умора и напрежение, на-
трупани с времето в обстановка, където се
преплитат драматични човешки съдби.

Голяма част от пациентите са от про-
винцията - средно около 50%, а в отделни
дни - до 70-80%. Много от придружители-
те се налага да преспиват тук, а хотелски-
те цени в София са недостъпни за тях. По
инициатива на директора помещения в
двора на болницата са приспособени в
скромни хотелски стаи с цени между 9 и
12 лв. на денонощие, които се плащат на
касата на болницата. Научавам, че про-
верка от Министерството на здравеопаз-
ването е намерила това за неправилно и
обвинява ръководството на болницата за
изразходваните средства.

Директорът трябва
да бъде похвален

а не упрекван за тази хуманна инициати-
ва.

Легловата база на болницата не е
достатъчна за приемане на всички болни
и за развитие на лаборатории. Ръководст-
вото прави ремонт на помещения на пети
етаж, премества там административен
персонал (който е минимален) и освобож-
дава помещение на четвърти етаж за важ-
на лаборатория. Ревизорите от Министер-
ството на здравеопазването обаче го об-

виняват, че е изразходвало пари не по
предназначение. Директорът трябва да
бъде похвален, а не упрекван за такова
действие.

Голяма част от пациентите в хематоло-
гичната клиника са тежко болни и трудно
се придвижват дори на 3-4 метра. Сани-
тарните възли са били доскоро общи в
коридорите на 20-30 метра разстояние и в
някои случаи се е налагало пациентите
да чакат на опашка. Ръководството е на-
правило хигиенни възли в 80% от стаите.

Това облекчава болните и улеснява лече-
нието им. Бях учуден като разбрах, че
ревизорите от Министерството обвиняват
директора и за това.

Често пъти не се освобождават до-
статъчно легла, за да бъдат приети всички
нуждаещи се. Това създава допълнителни
грижи и напрежение за медицинския пер-
сонал. Директорът прави

постъпки за разширяване
на болницата

но засега без успех. От години български-
те правителства не заделят инвестиции за
разширяване и модернизация на онколо-
гичното лечение, въпреки нарастващия
брой онкоболни у нас. На думи онкологич-
ното лечение е приоритет. На дело съвсем
не е така. Министърът на финансите се
похвали на 20 юли 2012 г., че бюджетът за
първото полугодие е балансиран и че сме
между челниците в Европейския съюз. Кое
е по-важно - балансираният бюджет по
време на криза или здравето на народа
ни. Особено при такава коварна болест!

Преките наблюдения ме карат да за-
ключа, че тази болница функционира
нормално в крайно ненормалните
български условия, където болниците са
търговски дружества и се оценяват по
финансовите резултати, а не по качест-
вото на лечението. Крайно време е това
недоразумение да се отстрани. Защото
здравето не е стока.

Вярвам, че в Министерството на здра-
веопазването има мъдри хора, които ще
подкрепят развитието на съвременно хе-
матологично здравеопазване и няма да
допуснат да се разруши направеното от
десетилетия!

Вместо да съдейства
на Националната
хематологична болница
за осъвременяване на
апаратурата,
Министерство на
здравеопазването не
спира да я санкционира
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Позиция От дума на дума, та в... ДУМА

Панчо ПАНЧЕВ

сичко започна от
керемидите, сва-
лени от покрива
ни, за да се сло-
жи на тяхно място

В
по-съвременно предпазване
на къщата от усилилите се
напоследък валежи. В група-
та мургави мераклии, които
натовариха на бусчето си
наредените долу здрави ке-
ремиди, имаше едно дете на
десетина години и на въпро-
са ми знае ли да чете, то
отговори утвърдително. Когато му подарих обаче
книжка с мои приказки, вместо “благодаря” мал-
чуганът ме попита защо му е тази книжка, какво
да я прави.

За съжаление неграмотността или липсата на
желание за четене вече не е привилегия на мур-
гавите ни сънародници. Имам много лични впе-
чатления за неграмотността, или поне пълното
безразличие към книгата на голям процент българ-
чета. А част от тях пораснаха и като прибавим
пренебрежението им към всяка елементарна нор-
ма на възпитание, обществото ни е застрашено от
тотално вулгаризиране. Друг проблем е, че те
много по-добре от думите познават цифрите, кои-
то им служат за правене на сметки и за пълна
замяна на нормалните човешки мечти с парични-
те знаци, станали господари на всекидневието.

Защо ги пиша тия работи? Защото господин
премиерът ни постави много добра оценка на
представянето на олимпийците ни в Лондон, като
заяви във Варна, че малко не ни достигнало и той
(за разлика от целия български народ) е доволен.
Неговото лично задоволство намери израз и в
думите му: “Увеличаваме парите за българския
спорт”. Пожелавайки късмет на всички състезате-
ли, чието участие продължава, той ги зарадва със
следното изявление: “Много е важно да взимате
медали, защото предлагаме законови промени,
които ще позволят да получавате доживотни па-
рични награди”.

Не ме изненадва позицията на господин пре-
миера, който навярно мери олимпийските ни по-
стижения с аршина, с който чете мъмренията в
доклада, получен от Брюксел, и непрестанно се
хвали с цялата ни скапана държавна оправия. Да
не си спомняме пък предизборните обещания на
партията му!... Чудя се обаче на медийната ни
общност, която му припява и се радва на мърша-
вите ни олимпийски успехи в широко разгърнати
вестникарски репортажи и телевизионни преда-
вания. Не мога да не изключа от критиките си
очарователната Станка Златева и донякъде уси-
лията на отбора ни по волейбол. И все пак за
толкова слабопаметни ли ни смятат онези, които
се радват на двете ни получени медалчета, след
като сме имали толкова високи спортни постиже-
ния на предишните олимпиади и на всякакви све-
товни и европейски форуми!

Голямото ми разочарование от писаното и го-
вореното в медиите бе компенсирано от три ста-
тии, чиито автори искам да поздравя. Едната про-
четох в нашия вестник ДУМА с автор Йонко Бонов,
който я е озаглавил “Не е късно да спрем унищо-
жението на училището”, втората е поместена във
вестник “Труд” и нейната авторка Милена Бойче-
ва, която се провиква в заглавието си “Горе гла-
вите! Много са медалистите”, а третата извадих от
интернет и в нейното заглавие авторът Валери
Найденов справедливо пита “За какво са ни олим-
пийски медали?”

Първата статия започва с думите “Един милион
са вече неграмотните българи от 1990 г. досега”,
а началото на втория й абзац е “Училищата в
стотици български села са закрити”.

Втората статия е посветена на многобройните
ни млади медалисти, взели отличия от световни
форуми не с мускули, а с ум. “За период от един
месец - от 4 юли до 4 август, български младежи
са спечелили на 8 олимпиади 23 златни, 15
сребърни, 13 бронзови медала и множество гра-
моти” - четем там и не се изненадваме от конста-
тацията на един от мозъчните “треньори”, че “За
съжаление в България ще продължава диктатура-
та на неграмотните. Много трудно се върви срещу
тази диктатура. У нас няма никакви стимули човек
да бъде грамотен.”

Третата статия е израз на естествената трево-
га и грижа, която е длъжно да проявява нормал-
ното общество за децата. “Дори е срамно да се
гордеем с олимпийски медали, когато децата и
юношите ни се разплуват върху чиновете и палят
цигари още на стълбището. Младежта ни в голя-
мото си мнозинство не е пипала топка, не може
да тича, нито да плува” и т.н., и т.н.

Настоятелно препоръчвам на господин прези-
дента и господин премиера да намерят време
(може да е за сметка на някоя от твърде честите
им и безсмислени разходки по света) и прочетат
тези три статии. А ако написаното в тях им изве-
стно, да си подадат оставките.
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Истината се доказва
в практиката*
Референдумът е средството, с което избирателите
ще оценят дейността на политиците

огромен интерес и удо-
волствие следя писмена-
та дискусия на страници-
те на вестник ДУМА
между заместник-пред-

С
Филип ФИЛИПОВ

седателя на БСП Георги Пирин-
ски и един от най-атрактивните
български макроикономисти проф.
Иван Ангелов. Не съм икономист
и много от специализираните ико-
номически термини и конструкции
в статиите на тези двама уважа-
вани български автори възприе-
мам в качеството си на редови чи-
тател на вестник ДУМА. Сигурно
и двамата автори имат своите
силни икономически аргументи в
защита на позициите си. Сигурно
и двамата отразяват част от исти-
ната относно дискутираната тема,
в съответствие с техните възгле-
ди. Сигурно и двамата са прави,
както много често се случва в по-
литическите спорове, когато те се
провеждат от такива безспорно
добронамерени, компетентни и
ерудирани интелектуалци, какви-
то са Пирински и Ангелов.

Никак не ме притеснява фактът,
че

противоположните
възгледи

на двамата опоненти могат в един
момент да се окажат съвместими
и твърде близки. Напротив. Бих се
изненадал, ако се окаже, че има

вътрешнопартийна дискусия. В
съответствие с действащите устав-
ни документи и дългогодишната
историческа практика на най-ста-
рата политическа формация у нас.
Според заместник-председателя
на партията всички негативни и
позитивни явления, свързани с
БСП, в крайна сметка могат да се
възприемат като отражение на ко-
лективната политика на партията
върху политическите реалности.

Ангелов пък фокусира своето
внимание именно върху тези по-
литически реалности. Пирински
разглежда принципите на ръко-
водство в БСП. Ангелов оценява
политическия резултат от прила-
гането на тези принципи. Ако
светът беше идеален (а той, как-
то знаем, съвсем не е такъв!)

между двата подхода
на разсъждение

нямаше да има никакво логичес-
ко противоречие. Все пак крите-
рият за истинност на всяка теория
е практиката. Ако практическите
резултати от прилагането на да-
дена теория не са удовлетвори-
телни, то това поставя под съмне-
ние истинността на тази теория.

В момента може да се очерта-
ят две много важни политически
задачи пред БСП. Едната има
международен характер и е
свързана с политическото влия-
ние на партията в Европа. Голя-
мата вероятност Сергей Стани-

ни резултати. Наскоро предаде-
ната в Народното събрание осе-
мстотинхилядна подписка в защи-
та на българската ядрената енер-
гетика е

уникално
политическо

явление

в най-новата история на страната.
Що се отнася до икономиката и
стандарта на живота обаче, не
само БСП, но и целият български
политически елит са в дълг към
избирателите. Каквито и аргумен-
ти да бъдат изтъквани, при прехо-
да от двуполюсен към многополю-
сен свят, България се връща с де-
сетилетия назад във всички обла-
сти на живота.

Поставя се въпросът: каква е
била

цената на
демократичните

промени у нас

и съгласни ли са избирателите на
България с тази цена? Отговор
на този въпрос не дават в своите
статии нито Пирински, нито Анге-
лов. Отговор на въпроса по-ско-
ро дава Станишев в своята поли-
тическа дейност, като главен
инициатор и вдъхновител на под-
писката за провеждане на рефе-
рендум относно българската яд-
рена енергетика. Именно рефе-
рендумът е средството, с което
избирателите ще оценят дейност-
та на политиците.

Спорът между Пирински и Ан-
гелов има само теоретично зна-
чение и едва ли може да даде
прагматичен отговор на най-важ-
ните за българите въпроси. Този
теоретичен спор, за съжаление
обаче, не може да обясни защо
именно сега и защо именно в
България демократичните проме-
ни в края на миналия и началото
на настоящия век са толкова ан-
тисоциални и всъщност самият
демократичен процес се изражда
в своя антипод. Не е възможно ак-
туалното управление на страната
от ГЕРБ да бъде характеризира-
но с друг термин освен като нео-
тоталитарно.

Спорът между Пирински и Ан-
гелов е частно научен, но той има
своя философска основа и в край-
на сметка

търси
своя отговор

в народо-психологическите осо-
бености на съвременното българ-
ско общество. Тези особености не
дават възможност на демократич-
ните промени у нас да донесат
благодатните плодове, които
българите отдавна очакват и без-
спорно заслужават. Този извод
показва, че въпросът за отговор-
ността на наложилия се антисо-
циален модел у нас, върху който
Ангелов набляга в статиите си, е
важен, но сам съдържа в себе си
своето логическо отрицание.  Ако
българите желаят да променят
съдбата си, то те непременно
трябва да променят отношението
към самите себе си. Тогава спаз-
ването на принципите на ръко-
водство на БСП би имало практи-
ческа стойност, върху която кон-
центрира вниманието си Пирин-
ски. Ако българите не променят
отношението към самите себе си,
светът ще продължава да не за-
белязва проблемите на този без-
спорно надарен в цивилизацион-
но отношение народ. И спорът
между Пирински и Ангелов ще
продължава да бъде само теоре-
тичен.

*Заглавието
е на редакцията

теоретическа несъвместимост
между, на пръв поглед, крайно
противоположните становища на
двамата автори. Защото, както е
добре известно, научните модели
(в дадения случай икономически)
са едно, а реалният живот е нещо
доста по-сложно и неопределено
от винаги идеализираните науч-
ни теории.

От аргументите на Пирински
може да се направи заключение-
то, че политиката на БСП се фор-
мира в резултат на сериозна

шев да бъде избран за постоя-
нен председател на ПЕС, като
същевременно запази лидерския
си пост в БСП, дава позитивна
оценка на решението на тази
първа задача. Втората задача е
свързана с опозиционната дей-
ност на партията и скромните
успехи на БСП в борбата за сва-
лянето от власт на вредното за
България правителство на ГЕРБ.
Разбира се, при решаването и на
тази втора национална политиче-
ска задача БСП показа атрактив-
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Култура
очаквайте

спектакъл в Художествената
галерия “Владимир Дими-

“Þëàíãåëî” ãîñòóâà
â Êþñòåíäèë
Формацията представя музиката на България,
Грузия, Армения и Корсика в албума си „42”

Моцартови празници в Правец

Сийка ЛАПАЧКА

С п е ц и а л н о т о
събитие на фести-
вала “Моцартови
празници Правец
2012” е срещата-
разговор с оперна-
та прима Дарина
Такова. Певица с
бляскава и щастли-
ва кариера, отвела
я до най-престиж-
ните оперни сцени
от ранга на “Ла
Скала”, Ковънт
гардън, Метрополи-
тен опера, най-го-
лемите концертни
зали и авторитетни
международни фес-

тивали. Дарина Такова пее Моцарт още от началото
на своята кариера и наред с ролите си от оперите на
Росини и Доницети, с Моцарт достига до най-големи-
те върхове в своето изкуство. Почитателите на опер-
ното изкуство и творчеството на Моцарт ще могат да
съпреживеят част от нейните звездни мигове с из-
брани откъси от спектакъла на Римската опера на
“Дон Жуан” - постановка на легендарния италиански
режисьор Франко Дзефирели. На всички почитатели
Дарина ще подари снимка с автограф. Водеща е
Георгия Хинчева - драматуржка на Софийската опе-
ра. Прожекциите и срещата с именитата оперна пе-
вица ще бъдат в уютната зала на стогодишното чи-
талище “Заря” от 17 ч. на 18 август.

“За миг” се казва новата песен на Дани Милев, която той посве-
щава на своята съпруга Цвети. Романтичният текст е написан от Влади
Михайлов, оркестрацията е направена от Ангел Заберски-син. Прово-
кацията и вдъхновението този път е Моцарт, Дани Милев отново пее
за любовта, а брилянтният цигулар Веско Ешкенази ще допълни
емоцията с виртуозно соло на цигулка.

Творческият екип за втори път се среща в съвместен проект. Първа-
та песен - “Заведи ме там”, която Дани Милев и Веско Ешкенази
представиха заедно, бе по покана на Христина Ангелакова преди две
години. “За миг” ще бъде изпълнена за първи път на галаконцерта на
открито “В. А. Моцарт - класика и джаз”, който ще се състои на 18
август от 20 ч. на площада в Правец с участието на Симфоничния
оркестър на БНР под диригентството на Максим Ешкенази.

Среща с автограф
с оперната дива
Дарина Такова

101 каба-гайди
откриват
Беглика фест

С внушителния звук на ор-
кестър “101 каба-гайди” ще за-
почне петото издание на фести-
вала за съзнателно общуване с
природата и творчество -  Бег-
лика фест, в местността Батлъ-
боаз на бреговете на язовир
“Голям Беглик”, който ще се
състои от днес до неделя. Три
дни на креативност, музика, ра-
ботилници, презентации и пре-
крсна природа ще се насладят
участниците в събитието. От-
криването ще бъде в 17.30 ч., но

и преди това фестивалната
програма ще върви с пълна пара
сред работилници и уъркшопи.
Музикалната програма включва
имена като Стунджи, който ще
свири с новата формация
“Soundskaters” - под чието име се
крият иначе добре познатите
на всички любители на свободни-
те джазформи Стоян Янкулов-
Стунджи, Роко Захариев и Жоро
Дончев. “Не ние свирим музика-
та, а тя нас” - казват известни-
те джазмени за новото си при-
ключение. “Фокателеп”, въздушна
акробатика, боклукозавър и сце-
на в дърветата са само част от
шарената програма на петото
издание на фестивала в Запад-
ните Родопи.

Талантливи деца се
обучават в академия
„Огънят на Орфей”

Талант-
ливи деца
от страна-
та и чуж-
бина се
обучават
в майстор-
ски класове
в Междуна-
р о д н а т а
лятна ака-
демия за
и з к у с т в о
“Огънят на
О р ф е й ” ,
с ъ о б щ и
БТА. Шес-
тото издание на провеждащата
се в община Смолян академия е
с участието на над 150 млади
таланти, обучавани в класове по
класически музикални инструмен-
ти, пеене, фолклор, живопис, фо-
тография, театър. Официално-
то откриване на “Огънят на
Орфей” бе с концерт в Смолян с
участието на Теодосий Спасов
(на снимката), Наташа Мирко-
вич, Бинка Добрева, Кристиане
Карам и др. Те са сред лекторите
на майсторските класове в лят-
ната академия. Тазгодишното
издание на “Огънят на Орфей”
показва според организаторите
засилен интерес към участие в
академията. Деца от България,
Словакия, Полша, САЩ, Русия,
Германия се включват в майстор-
ските класове по оперно пеене,
виолончело, цигулка, фолклор,
фотография, театър и др. Ака-
демията продължава до 23 ав-
густ, когато е предвиден заклю-
чителен концерт и връчване на
наградите на Община Смолян за
най-талантливите участници.

тров-Майстора” в Кюстендил
днес от 18.30 ч. Албумът,
събрал тази музика, е озагла-
вен “42” и е осъществен с фи-
нансовата подкрепа на Ми-
нистерството на културата и
с подкрепата на “Токсити
рекърдс” и Музикалния
център “Борис Христов” - Со-
фия, научи ДУМА от Ивона

Христова.
42 е паралелът, по който

“Юлангело” се отправя на път,
за да търси корените на она-
зи духовност, вплела се не-
усетно, но дълбоко, в култу-
рата на европейските наро-

ди. 42 е и “Вечният отговор”
на всички въпроси за Вселе-
ната, Живота и Всичко оста-
нало - едно философско на-
мигване към емблематичния
за цяло поколение роман на
Дъглас Адамс от края на ХХ
век. Началната точка в кул-
турните и музикалните търсе-
ния на формацията по пътя на

42-ия паралел е съпоставка-
та в духовната музиката на
България, Грузия, Армения и
Корсика. Голяма част от пес-
ните са издирвани в про-
дължение на години и ноти-
рани от записи, тъй като се

предават от поколение на по-
коление единствено по слух.
През април 2012 г. за този
проект музикантите са удос-
тоени с наградата “Ансамбъл
на годината 2011” в нацио-
налното допитване на БНР и
предаването “Алегро виваче”
“Музикант на годината” за
2011-а.

Представянето на албума
се организира с подкрепата
на програмата “Изкуство в
движение”, инициирана от
фондация “Арт офис” съвме-
стно с фондация “Америка за
България” и община Кюстен-
дил. То се провежда в рамки-
те на международния музи-
кален фестивал “Велики учи-
тели”, който община Кюстен-
дил организира съвместно с
НМА “Панчо Владигеров” и
Музикално общество “Алек-
сандър Скрябин” в България.

Формация “Юлангело” е
създадена от трима ученици
на Националната гимназия за
древни езици и култури “Св.
Константин-Кирил Философ”
през 1998 г. Това са Юлиан
Периклиев, богослов, участ-
ващ в последните музикални
проекти на българската певи-
ца Диана Дафова в САЩ;
Андрей Захариев, доктор по
философия, едно от лицата на
БНТ - водещ на “Неделя по 3”
и “Библиотеката”; и актьорът
от Театъра на българската
армия Георги Къркеланов. От
1999 г. към формацията са
привлечени Йосиф Герджи-
ков, диригент и основател на
Хенделовото общество за
музика в България, и Пламен
Бейков, един от последните
ученици на Борис Христов,
завършил оперно изпълни-
телско изкуство в Кралския
колеж за музика в Лондон.
Освен тях в “Юлангело” са
още Димитрий Гамбурцев -
тенор, и Петър Петров - бас.

“Юлангело” е участвала на
престижни международни фе-
стивали, представяла е Бълга-
рия на европейски форуми,
изнасяла е концерти по света.

Снимки МОЦАРТОВ ФЕСТИВАЛ ПРАВЕЦ

Снимка АРХИВ НА “ЮЛАНГЕЛО”

Ф
ормация “Юланге-
ло” представя музи-
ката на България,
Грузия, Армения и
Корсика с концерт-
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Култура

1 септември от 20 ч. на
сцената на Летния театър
в Пловдив ще бъде предста-
вен концерт на Ансамбъла
за народни музикални
инструменти при Държавната
филхармония на Република
Армения и на Държавния
танцов ансамбъл “Барекаму-
тюн”. На 2 септември от
18.30 ч. в Дома на киното
в София ще бъде показан
филмът на режисьора Виген
Чалдранян - “Глас вопию-
щий”. Очаква се режисьорът
да присъства на прожекция-
та. На 3 септември от 19 ч.

в Софийската опера и балет
ще бъде представен галакон-
церт на Ансамбъла за народ-
ни музикални инструменти
при Държавната филхармо-
ния на Република Армения
и на Държавния танцов
ансамбъл “Барекамутюн”.
На 4 септември от 16.30 ч.
в Народната библиотека
“Св. св. Кирил и Методий”
ще бъде открита изложбата
“50 години арменско книго-
издаване”, посветена на
обявяването от ЮНЕСКО на
Ереван за Световна столица
на книгата за 2012 г.

 Днес Олимпиади-
те са голямата сцена
за състезание на чо-
вешките възможнос-
ти, сцена, обединила
хората от цял свят. В
миналия век  подобна
сцена бяха Световни-
те младежки фестива-
ли. Академичният хор
е известен като хора
с най-много златни ме-
дали от тези форуми,
хора-победител на
своето поле. Днес
светът е различен. И
все пак, какво предиз-
викателство е да се
явяваш на конкурси по
света по време на кри-
за, без каквато и да
било подкрепа от
българска страна?

- Изисква се преди
всичко обич към това,
което правиш. Постоян-
ство в стремежа да от-
стояваш една традиция
в българската култура,
каквато е хоровата, из-
воювала в миналия век
признание и уважение
за България с музикал-
ните си постижения.
Това е и начин да об-
щуваме с различни на-
ционални традиции, да
се опознаваме, да све-
ряваме часовниците си.
Всяка година ние има-
ме този опит в различ-
ни страни. Тази година
това бе Международни-
ят хоров конкурс в град
Милтенберг - Германия.

Българската песен и българското знаме отново бяха
на почит в Германия с Академичния хор „Ангел Манолов”

Той е относително млад.
На възраст само девет
години. Конкурсът се
провежда на две годи-
ни. Но това, което на-
прави силно впечатле-
ние, е отношението на
обществото към хорово-
то изкуство, какво озна-
чават за тях тези сре-
щи. Днес финансиране-
то на всяко такова съби-
тие е решаващо. Това,
което е различно от
другите конкурси, на
които сме се явявали, е,
че домакините поемат
изцяло разходите по
пребиваването. Общи-
ната, гражданите на
трите града бяха изця-
ло ангажирани. На-
чинът, по който бе ор-
ганизирана цялата про-
грама на конкурса,
също бе различен. Ор-
ганизацията - изключи-
телна. Преди конкурс-
ната програма имахме
два самостоятелни кон-
церта. Единият бе в учи-
лището на град Милтен-
берг. Изумително бе от-
ношението на ученици-
те, с какъв интерес слу-
шаха песните от хоро-
вата класика и българ-
ския фолклор, бисираха
ни, разделяха се с нас
развълнувани. Нещо,
което ни припомни на-
шата, българска тради-
ция, когато в училищата
имахме хорове, когато
музикалното образова-

ние бе уважавано. Гово-
ря като учител по музи-
ка. Тъжно е това срав-
нение за изгубени цен-
ности в образованието
ни, в изграждането кул-
турата на младите днес
у нас. Вторият концерт
бе за публиката от Ум-
фенбах. Залата бе
претъпкана. Концертът
започна с изпълнение
на химна на Европа -
“Одата на радостта” от
Лудвиг ван Бетовен.
Изпълни я детски вока-
лен състав. Всяко дете

размахваше българско
знаме. Градският немски
хор също ни поздрави с
музикална програма.
След това дадохме дву-
часов концерт. Не стих-
ваха дълго аплодисмен-
тите на публиката.
Сълзите на радост в
очите на хората изразя-
ваха отношението им
към хоровото изкуство.
Лично кметът на града
връчи подаръци, вълну-
ващо бе, когато ни под-
несоха на сцената тор-
та с надпис Академичен
хор “Ангел Манолов”, с
основна украса - бъл-
гарското знаме. Това е
уважение, но и нещо
повече. Приятелство.

Това усещане имахме
през цялото пребивава-
не. Бяхме настанени в
различни семейства на
трите града. Не само
топлото посрещане на
домакините, но и фак-
тът, че на всяка къща се
вееше българското зна-
ме, а за да ни подкре-
пят на конкурса бяха на-
учили думите “Българи-
юнаци”, които скандира-
ха - всичко това означа-
ваше не само един от
многото конкурси, на
които сме били, но едно

спечелено доверие и
приятелство. Интересът
към конкурса е много
голям. Тази година над
40 хора от цял свят са
кандидатствали. Селек-
цията е много прециз-
на. Журито е съставено
от известни композито-
ри, диригенти. От тези
40 хора само 6 са из-
браните. Щастливи сме,
че ние бяхме един от
тези шест. Конкурсната
програма бе в две кате-
гории - едната за пред-
класика, романтизъм,
съвременна пиеса и
втората - за фолклор.
Така, както това е на по-
вечето конкурси.

 Всъщност Акаде-

мичният хор в своята
история е посещавал
най-много Германия, в
двете Германии от ми-
налия век - ФРГ и Из-
точна Германия. Поч-
ти във всички най-го-
леми градове академи-
ците са спечелили на-
гради и приятели. Тази
традиция продължава.

- Тази сърдечна ат-
мосфера ни даде криле
при явяването на кон-
курсните програми в
следващите два дни.
Хорът се представи от-
лично. Извоювахме сре-
бърна диплома. Въпре-
ки че мнението на мно-
го специалисти от пуб-

ликата бе за първото
място. В класацията
пред нас бяха професи-
оналистите от богослов-
ския факултет от Люб-
ляна - Словения, и Ин-

донезийският хор.
 Българската пе-

сен как се прие?
- С огромен интерес.

За първи път чуваха
българска музика. На-
ши хорове не са ходи-
ли до този момент, на
живо нищо не са слу-
шали. Бяха удивени и
възхитени. На първия
тур не трябваше да се
ръкопляска. На фолк-
лорната програма това
бе възможно. Извикаха
ни три пъти на бис след
Ръченицата от Петко
Стайнов. Преди откри-
ването в кметството се
явихме всички хорове.
Явно са били информи-

рани за хубавите бъл-
гарски песни. Пожела-
ха ние да открием це-
ремонията. Спечелихме
много приятели за
българската песен.

Ансамбъл „Барекамутюн” пристига за Дните на Армения

на на министър Вежди
Рашидов на посещение в
България пристига Асмик

Погосян - министърка
на културата на Армения.
В рамките на Дните на

Д ни на арменската
култура ще бъдат
проведени в България
от 31 август до
5 септември. Проявата
се организира от
министерствата на
културата на България
и Армения и посолст-
вото на Р Армения
у нас, в отговор на
проведените през
2009 г. Дни на българ-
ската култура в
Армения, съобщиха от
МК. По този повод на
3 септември по пока-
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Магдалена МАНОЛОВА

на първенци? Каква е магията на това изкуство
и какво означава за нашия технократски свят?
Отговорите са различни. Свой отговор има един
от най-дълголетните български хорови състави -
Академичният хор “Ангел Манолов”. Тази година
той ще чества 100-годишнината на своя патрон,
основателя Маестро Ангел Манолов. Догодина ще
празнува своя 80-годишен юбилей. В миналия век
това бе хорът с най-много златни медали от све-
товни конкурси, съставът, изписал значими страни-
ци от българската хорова традиция. След кончина-
та на Маестро Манолов, един от първожреците
на хоровото ни изкуство, талантливата диригентка
Дарена Попова продължи делото на основателя.
Под нейно ръководство в последните 15 години
Академичният хор печели българските победи
на международното конкурсно поле, представя
българската хорова песен по света. Всяка година
съставът се явява на два, понякога и на три
международни форума. Наскоро Академичният хор
“Ангел Манолов” се завърна със сребърен диплом
от Деветия международен хоров конкурс в град
Милтенберг - Германия. Разговарям с диригентката
Дарена Попова.

ащо хоровите конкурси се множат и
изпълват музикалната карта на света?
Защо българските хорове, въпреки
всички трудности, и днес отстояват
завоюваните в миналия век позиции

Снимка АРХИВ НА ХОРА

В очакване на предстоящите празници на Акаде-
мичния хор “Ангел Манолов” - през ноември
100-годишнината на маестро Ангел Манолов,
а през май следващата година - 80 години
от основаването на състава, диригентката Дарена
Попова развълнувано сподели колко важно е
да се чува и знае малко повече за българското
хорово изкуство днес, не само в медиите, но
и сред представителите на властта. Да узнават
за постиженията ни не само в спорта, но и в
музиката, защото митът за българските златни
гласове, определени в миналия век като  “Наслед-
ници на Орфей”, е жив. Трябва само да го позна-
ваме и уважаваме, защото той е израз на българ-
ската душевност, на вековните ни традиции.
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Култура

Скърбим
и помним!

Поклон пред
житейския

му път!

ËÌÊ.√¿Õ» Õ» ŒÀŒ¬
√¿Õ≈¬

заслужил миньор, АБПФК
1932-2010

От семейството

Да си спомним за нея!

ÒÚÆÅÍ ÏÎÌÅÍ

На 17.08.2012 г. се навършват
10 ГОДИНИ

от смъртта на

≈À≈Õ¿
ƒ¿¬»ƒŒ¬¿ -

≈À¿«¿–

От фамилията

Споменът за
тебе е мъдрост,

човечност, висока
нравственост и
всеотдайност.

С обич и
признателност
се прекланяме
пред светлата

ти памет!

Ã»À Œ »À»≈¬ —“≈‘¿ÕŒ¬
1921-1998

От семейството

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

œ–Œ…◊≈¬»

   1912-2003                                 1919-2002

От семейството

“Ó‰Ó
Ë

–‡ÈÌ‡

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 17 август 2012 г. се навършват
2 ГОДИНИ откакто ни напусна нашият

непрежалим съпруг, баща, дядо и прадядо

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 17 август 2012 г. се навършват
14 ГОДИНИ от смъртта на
юриста професионалист,
нашия скъп баща и дядо

на Регионалната библио-
тека “Никола Фурнаджиев”
в Пазарджик, научи ДУМА
от Светла Йовова. Домаки-
ните бяха подготвили не-
забравим празник за
присъстващите деца, роди-
тели и учители. Всички се
включиха активно в игрите

Николая ИВАНОВА

Излезе от печат кни-
гата на големия лирик на
Дупница Димитър Бож-
довски - “Стихотворе-
ния”. Димитър Бождовски
е роден през 1933 г. в
Дупница. Завършва с
отличен успех Мъжката
гимназия “Христо Ботев”
в родния си град. Та-
лантът му е забелязан от
учителката по български
език и литература Цвета
Кашукеева, при която
получава специална на-
града за литературно
творчество. През 1955 г.
завършва Филологичес-
кия факултет на Софий-
ския университет “Св.
Климент Охридски”, специалност българска филология.
От 1955 до 1957 г. е учител по български език и лите-
ратура в дупнишката Вечерна гимназия. Димитър Бож-
довски е един от основателите на литературния кръжок
“Димчо Дебелянов” към читалището, в който се форми-
ра цяло поколение от видни поети, писатели и лекари.
Той усвоява до съвършенство инструмента флейта.
Негов учител по флейта е баща му Стефан Бождовски.

Инициативата за издаването на книгата е на видна-
та дупнишка общественичка - учителката Лиляна Бож-
довска-Пастушанска - сестра на поета. Димитър Бож-
довскси умира на 24 години на 20 март 1957 г. Дупница
ще го помни като най-нежния свой лирик, напуснал ни
рано, млад и влюбен в живота, роден за обич и изку-
ство. Редакторка и коректорка на книгата е Мария
Грънчарова.

София и Русе
Пазарджик посрещна „Забавното лятно
четене” в читалня в централния парк

Малките участници в надпреварата

и въпросите, които воде-
щата Жюстин Томс от Az-
deteto.bg умело дирижира-

ше. Освен че бяха на-
сърчени да четат и
попълват активно свой он-
лайн читателски дневник,
децата имаха възможност
да се запознаят и с мест-
ната детска авторка Елена
Деянова. Тя е единият от
посланиците на “Забавно-
то лятно четене” за Пазар-
джик. Елена Деянова е
авторка на детска книжка
с главен герой Медунко.

Както навсякъде, така

и тук организаторите по-
лучиха безрезервна под-
крепа от библиотеката,

родители и учители и от
страна на община Пазар-
джик, културните дейци на
града и местните медии.
Детският отдел на библи-
отеката получи дарение -
книги, предоставени от из-
дателствата, парньори на
инициативата. “Забавното
лятно четене” печели все
по-голяма популярност.
Партньори на проекта са
Пенсионноосигурителна
компания “Доверие”, МТел

и издателствата “Кибеа”,”
Инфодар”, “Сиела”, “Енту-
сиаст” и “Кръгозор”.

Високата чест да бъдат
посланици на четенето за
Пазарджик с гордост при-
еха Георги Спасов - дирек-
тор “Образование и кул-
турна политика” към общи-
на Пазарджик, Лъчезар
Риков - директор на РБ
“Никола Фурнаджиев”,
Елена Деянова - писател-
ка, Стефка Венчева - жур-
налистка и писателка,
Инна Церовска - директор-
ка на Младежкия дом в Па-
зарджик. Празникът за-
върши с пожелания за ус-
пех и нови срещи с децата
на града. Организаторите
от детския портал Az-
deteto.bg и Столичната
библиотека са много об-
надеждени, че тази годи-
на резултатите ще надми-
нат миналогодишните.

От април тази година,
когато започна кампания
за инициативата, до този
момент над 1300 деца от
цялата страна са попълни-
ли свой онлайн читател-
ски дневник. От началото
на кампанията през 2011

г. общият брой на децата,
които участват в “Забав-
ното лятно четене” са
вече над 4700. Градовете,
които посети “Забавното
лятно четене” 2012 - Пле-
вен, Русе, Варна, Бургас
и Стара Загора, се нареж-
дат непосредствено след
София в надпреварата за
“Най-четящ град” на
България. Ето временната
класация към 30 юли: Со-
фия - 217, Русе - 142, Вар-
на - 91, Стара Загора - 74,
Бургас - 48, Пловдив - 41,
Плевен - 36, Враца - 23,
Добрич - 22. Надпревара-
та със “Забавното лятно
четене” продължава до 15
септември, а крайните ре-
зултати ще бъдат обявени
на празника на София -
17 септември. Към изре-
дените резултати, разби-
ра се, има и много регис-
трирани деца от по-малки
градове и селища.

Най-четящият град ще
бъде определен по броя
на децата, попълнили он-
лайн читателския дневник,

съпоставен спрямо общия
брой на децата в този град
и броя прочетени книги.
Остава още месец, в който
желаещите може да се
включат в “Забавното лят-
но четене”, за да подкре-
пят своя град, училище, а
защо не и да станат “Най-
четящото дете” в Бълга-
рия, което ще получи еле-
ктронен четец от МТел. Въз
основа на попълнените он-
лайн читателски дневници
ще разберем и коя книга
са чели най-много през
лятото българските деца.

През Лято 2011 своя
онлайн читателски днев-
ник попълниха над 2200
деца от общо 143 населе-
ни места. “Най-четящият
град” през Лято 2011 е
София, “Най-четящото
училище” е Увекинд, Со-
фия. Най-много книги
беше прочела Микаела
Димитрова на 11 години
от Варна, а “Най-четената
книга” за Лято 2011 беше
“Пипи Дългото чорапче” на
Астрид Линдгрен.

Посланиците
на четенето

В
разгара на ля-
тото “Забавното
лятно четене”
гостува и на
дeтския отдел

Излезе книга
със стихове на
Димитър Бождовски

са начело в надпреварата
за най-четящ град
са начело в надпреварата
за най-четящ град
са начело в надпреварата
за най-четящ град
са начело в надпреварата
за най-четящ град
са начело в надпреварата
за най-четящ град
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т северозапад ще се появи разкъсана облач-
ност, по-значителна над Северна, а през деня и
над Източна България. На отделни места в из-
точните райони не е изключено да превали за

кратко. Вятърът ще се ориентира от североизток, ще
остане слаб. Максималните температури ще бъдат меж-
ду 28° и 33°. В София - около 29°.
В планините ще има и слънчеви часове, но рано сутрин-
та и след обяд ще има временни увеличения на облач-
ността. Вероятността за валежи обаче е много малка.
По Черноморието облачността ще е разкъсана, времен-
но и значителна. На отделни места е възможно да пре-
вали краткотрайно. Вятърът ще е от изток-североизток,
до умерен. Максимални температури по крайбрежието
- между 25 и 28°. Температурата на морската вода е 24-
25°, вълнението на морето ще бъде 1-2 бала.
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Ï‡Í‡ Ë ‰‡ Ò‡

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒÂÌˇÚ ˘Â ·˙‰Â
ËÌÚÂÂÒÂÌ Ë ÔÓÎÂ-
ÁÂÌ Á‡ ‚‡Ò, Á‡˘Ó-
ÚÓ ˘Â ÔË‰Ó·ËÂÚÂ

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÌÂÒ ÒÂ ÌÛÊ‰‡ÂÚÂ
ÓÚ ÔÓ-„ÓÎˇÏ‡ ı‡-
·ÓÒÚ, Ú˙È Í‡ÚÓ ‚Ë
ÔÂ‰ÒÚÓˇÚ ÔÓ-ÒÂË-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
√ÓÚÓ‚Ë ÒÚÂ ‰‡ ıÓ-
‰ËÚÂ Ò ‚ÂÎÓÒËÔÂ‰,
‰‡ ÛÔÓÚÂ·ˇ‚‡ÚÂ
ÔÓ-Ï‡ÎÍÓ ÂÎÂÍÚÓ-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
¿ÍÓ ‰ÌÂÒ ÏÌÓ„Ó ÌÂ
‚Ë ÒÂ ËÒÍ‡ ‰‡ Ì‡-
Ô‡‚ËÚÂ ÌÂ˘Ó, ÌÂ
„Ó Ô‡‚ÂÚÂ, ‡ ÔÓ-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ƒÌÂÒ ÏÓÊÂ ‰‡ Ó·Ë-
‰ËÚÂ ÌÂ‚ÓÎÌÓ Ò‚Óˇ
Î˛·ËÏ ˜Ó‚ÂÍ, ÔË
ÚÓ‚‡ ‰ÓÒÚ‡ ÒÂËÓÁ-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ÃÌÓ„Ó ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘
‰ÂÌ, Á‡ ‰‡ ÒË Ì‡ÏÂ-
ËÚÂ ÌÓ‚Ó Û‚ÎÂ˜Â-
ÌËÂ. ¿ÍÓ ‚ Î˛·Ó‚Ì‡-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
ƒÌÂÒ ˘Â ·˙‰ÂÚÂ
Ó˘Â ÔÓ-Ò˙Ó·‡ÁË-
ÚÂÎÌË Ë Ì‡·Î˛‰‡-
ÚÂÎÌË. »ÁÔÓÎÁ‚‡ÈÚÂ

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
œÓ‰ıÓ‰ˇ  ̆ ‰ÂÌ Á‡
Â¯‡‚‡ÌÂ Ì‡ Ï‡-
ÚÂË‡ÎÌË ‚˙ÔÓÒË.
ÃÓÊÂ ‰‡ ËÏ‡ ÔÓ-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

‚ÒË˜ÍË ËÁ‚ÂÒÚÌË ÏÛ Ì‡˜ËÌË Ë Ò
‚ÒË˜ÍË ÔÓÁÌ‡ÚË ÏÛ ÒÂ‰ÒÚ‚‡.

ÌÓ‚ ÓÔËÚ Ë ˘Â ‚Ë ÒÂ ÓÚÍËˇÚ
ÔËÏ‡ÏÎË‚Ë ÔÂÒÔÂÍÚË‚Ë.

ÌÓ ‚ ËÚ˙Ï‡ Ë Á‡ÌËÏ‡ÌËˇÚ‡
Ì‡ Î˛·ËÏËÚÂ ÒË ıÓ‡.

ÓÁÌË ÌÂ˘‡, ÓÚÍÓÎÍÓÚÓ ‡ÁÔ‡-
‚ËËÚÂ Ò Â‚ÌË‚Ëˇ ‚˙ÁÎ˛·ÂÌ.

ÒÎÛ¯‡ÈÚÂ Ò‚ÓÂÚÓ Ò˙ˆÂ Ë Ì‡-
ÒÚÓÂÌËˇÚ‡ ÒË.

ÌÓ. ÕÂ ÔÂı‚˙ÎˇÈÚÂ ‚ËÌ‡Ú‡ Á‡
ÚÓ‚‡ Ì‡ ‰Û„ËÚÂ.

·ËÎË ‚‡ÊÌË, ÌÂ Ò‡ ÛÒÔÂÎË
‰‡ ‚Ë Û‚ÎÂÍ‡Ú.

ÂÌÂ„Ëˇ, ‡ÍÓ ÚÓ‚‡ ˘Â ÔÓÏÓ„ÌÂ
‰‡ ÒÂ ÓÔ‡ÁË ÔËÓ‰‡Ú‡.

Ú‡ ÒÙÂ‡ ÌÂ˘‡Ú‡ ‚˙‚ˇÚ, Ì‡ÒÓ-
˜ÂÚÂ ÒÂ Í˙Ï Ì‡ÏË‡ÌÂ Ì‡ ıÓ·Ë.

·ÎÂÏË Ò ÔÎ‡˘‡ÌËˇÚ‡, ÌÓ ÚÂ ˘Â
ÒÂ ‡ÁÂ¯‡Ú ‚ Í˙ÒÌË  ̌ÒÎÂ‰Ó·Â‰.

Ò‚ÓËÚÂ Ú‡Î‡ÌÚË, Á‡ ‰‡ ÔÂ‰Ô‡-
ÁËÚÂ ÌˇÍÓ„Ó ÓÚ „ÓÎÂÏË „Â¯ÍË.

¬ŒƒŒÀ≈…
¿ÍÓ Ó·ÓÊ‡‚‡ÚÂ
ÂÎÂÍÚÓÌÌÓÚÓ Ó·Ó-
Û‰‚‡ÌÂ, ·˙‰ÂÚÂ
ÔÂ‰Ô‡ÁÎË‚Ë ‰ÌÂÒ.

ÃÓÊÂ ‰‡ ÔÓÎÛ˜ËÚÂ ÓÚ‰‡‚Ì‡
˜‡Í‡Ì‡ ‚ÂÒÚ ÓÚ ·ÎËÁ˙Í ˜Ó‚ÂÍ.

����� �����
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Браво,
момчето ми!

Непобедимите 2

Филмите до 23 август

Œ˘Â ÌÂ‚˙ÒÚÂÌ 13-„Ó‰Ë¯ÂÌ Û˜ÂÌËÍ,
ƒÓÌË ÒÂ ‚Î˛·‚‡ ‚ Û˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡ ÒË Ë ÓÚ ÚÓ‚‡
ÌÂ‡‚ÌÓÒÚÓÈÌÓ Û‚ÎÂ˜ÂÌËÂ ÒÍÓÓ ÒÂ ‡Ê‰‡
ÒËÌ˙Ú ÏÛ. –Ó‰ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ ÌÂ Â Ì‡È-ÒËÎÌ‡Ú‡
˜ÂÚ‡ Ì‡ ÙËÎÏÓ‚Ëˇ „ÂÓÈ, ÌÓ Ô˙Í ÚÓÈ ËÏ‡
·ËÁÌÂÒ Ì˛ı. œÓ‰‡‚‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ ÒË Á‡ ÍÛ-
ÔË˘‡ Ô‡Ë, ÍÓËÚÓ, ‡Á·Ë‡ ÒÂ, ÒÍÓÓ ÔÓ-
ÙÛÍ‚‡. ƒ˙Î„Ó‚ÂÚÂ Ì‡ ‚Â˜Â ÔÓ‡ÒÌ‡ÎËˇ ƒÓÌË
ÒÚ‡‚‡Ú ÓÒÌÓ‚Ì‡Ú‡ ÔË˜ËÌ‡ ÚÓÈ ‰‡ ÔÓÚ˙ÒË
ÒËÌ‡ ÒË “Ó‰ ÓÚÌÓ‚Ó, „Ó‰ËÌË ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ
ÏÓÏ˜ÂÚÓ „Ó Â Ì‡ÔÛÒÌ‡ÎÓ...

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);

Cinema City 12:50, 15:10, 17:30,
19:50, 22:10
Арена The Mall 11:10, 13:30, 15:50,
18:10, 20:30, 22:50
Арена Запад 11:40, 14:00, 16:20,
18:40, 21:00, 23:20
Арена Младост 11:30, 13:50, 16:15,
18:40, 21:00, 23:20

Cinema City 12:50, 15:00, 18:15,
20:30, 22:45
Арена The Mall 19:10, 21:20
Арена Запад 14:00, 16:10, 18:20,
20:30, 22:40
Арена Младост 14:00, 16:10, 18:20,
20:30, 22:40

Диктаторът

Cinema City 19:20

¬ÚÓ‡Ú‡ ˜‡ÒÚ Ì‡ ìÕÂÔÓ·Â‰ËÏËÚÂî ÒÎÂ‰‚‡
ÓÒÌÓ‚Ì‡Ú‡ Ë‰Âˇ, Á‡ÎÓÊÂÌ‡ Ë ‚ Ô˙‚‡Ú‡ -
ÏËÌËÏ‡ÎÌÓ Ì‡ÚÓ‚‡‚‡ÌÂ Ì‡ ÁËÚÂÎˇ Ò˙Ò Ò˛-
ÊÂÚ ËÎË ÔÒËıÓÎÓ„Ë˜ÂÒÍË ÔÓÚÂÚË Ì‡ „ÂÓËÚÂ,
Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ‰ÂÈÒÚ‚ËÂ, ËÁÒÚÂÎË Ë ÚÛÔ‡ÎÍË.
œÓÍ‡È Â‰Ì‡ ÓÚ Ì‡„ÎÂ‰ Ì‡È-ÎÂÒÌËÚÂ ÒË ÓÔÂ‡-
ˆËË „ÂÓËÚÂ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÚË„Ì‡Ú ‰Ó Ò‚‡ÎÂÌ ‚
‡Î·‡ÌÒÍËÚÂ „ÓË Ò‡ÏÓÎÂÚ Ë ‰Ó ÌÂ„Ó‚‡Ú‡ ·‡Á‡
‰‡ÌÌË. œÂÒÂ˘Ì‡ÚË Ë Ó·„‡‰ÂÌË ÓÚ ·‡Ì‰‡Ú‡
Ì‡ ÏËÁ‡ÌÚÓÔË˜ÌËˇ ÔÂÒÚ˙ÔÂÌ ÛÏ Δ‡Ì ¬Ë-
Î‡Ì, ÚÂ Ò‡ ÔËÌÛ‰ÂÌË ‰‡ ÏÛ ‚˙˜‡Ú ÚÓ‚‡‡ ÒË
Ë ‰‡ Ì‡·Î˛‰‡‚‡Ú Í‡Í ÚÓÈ Û·Ë‚‡ Ì‡È-ÏÎ‡‰Ëˇ
˜ÎÂÌ Ì‡ ÂÍËÔ‡ - ¡ËÎË ’Î‡ÔÂÚÓ...

ПРЕДПРЕМИЕРА

¬Â˜ÌËˇÚ ÔÓ‚ÓÍ‡ÚÓ Ë ÍËÌÓı‡ÏÂÎÂÓÌ
—‡¯‡ ¡‡˙Ì  ÓÂÌ ÚÓÁË Ô˙Ú ÂÍÒÔÎÓ‡ÚË‡
ÚÂÏ‡Ú‡ Á‡ Ì‡˜ËÌ‡, ÔÓ ÍÓÈÚÓ «‡Ô‡‰˙Ú ‚ËÊ‰‡
‡‡·ÒÍËÚÂ ‡‚ÚÓËÚ‡ÌË ÎË‰ÂË. »ÎË Ô˙Í
Ì‡˜ËÌ‡, ÔÓ ÍÓÈÚÓ ‡‡·ÒÍËÚÂ ‰ËÍÚ‡ÚÓË
‚ËÊ‰‡Ú ÒÂ·Â ÒË? ÕÂ Â Ò˙‚ÒÂÏ ÒË„ÛÌÓ, ÌÓ
Â ˇÒÌÓ, ˜Â ìƒËÍÚ‡ÚÓ˙Úî Â ‡‰ÒÍË, ‡‰ÒÍË
ÒÏÂ¯ÂÌ. √ÂÌÂ‡Î ¿Î‡‰ËÌ Â ‚Î‡‰ÂÚÂÎˇÚ Ì‡
ËÁÏËÒÎÂÌ‡Ú‡ ‰˙Ê‡‚‡ ”‡‰Ëˇ,  ÊË‚ÂÂ ‚
ÒÚ‡ıÓ‚ËÚÓ ËÏÔÓÁ‡ÌÚÂÌ Ô‡Î‡Ú, ÓÚÍ˙‰ÂÚÓ
˙ÍÓ‚Ó‰Ë ÚË‡ÌË˜ÌËˇ ÒË ÂÊËÏ, ÔÓ‰„ÓÚ‚ˇ
ˇ‰ÂÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡ (Á‡ ÏËÌË ˆÂÎË) Ë ‚ÒˇÍ‡
ÌÓ˘ ÒÔË Ò ÌˇÍÓˇ ıÓÎË‚Û‰ÒÍ‡ ÁÌ‡ÏÂÌËÚÓÒÚ.
ÕÂ„Ó‚ËˇÚ ˜Ë˜Ó Ó·‡˜Â ÏÛ Â ÔÓ‰„ÓÚ‚ËÎ Ô˙ÍÎÂÌ
ÔÎ‡Ì - ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ ÓÙËˆË‡ÎÌÓ ÔÓÒÂ˘ÂÌËÂ
‚ Ÿ‡ÚËÚÂ „Ó Á‡ÏÂÌˇ Ò Â‰ËÌ ÓÚ ÏÌÓ„ÓÚÓ ÏÛ
‰‚ÓÈÌËˆË Ë Ô‡˘‡ ¿Î‡‰ËÌ Ì‡ ÒË„ÛÌ‡
ÒÏ˙Ú. ƒËÍÚ‡ÚÓ˙Ú Ó·‡˜Â ÓˆÂÎˇ‚‡ Ë Úˇ·‚‡
ÌˇÍ‡Í ‰‡ ÒÂ ÒÔ‡‚Ë Ò ÌÂÎÂÔ‡Ú‡ ÒËÚÛ‡ˆËˇ...

ПРЕМИЕРА
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САЩ ЩЕ ЧИСТЯТ
ВИЕТНАМ ОТ ДИОКСИН

Индия дава $1млрд. за
вертолети за флота
Планира се първите многоцелеви
машини да бъдат приети
на въоръжение през 2016 г.

инистерството на
отбраната на Индия
има намерение да
придобие 56 много-
целеви вертолета  за

Вертолет
Ка-31

Снимка RUS�HELICOPTERS.RU

флота, съобщава TNN. Общо за
новите машини е планирано
да се похарчат около 1 мили-
ард долара. Вертолетите тряб-
ва да са различни модифика-
ции и да изпълняват разузна-
вателни, противоподводни,
аварийно-спасителни и антите-
рористични мисии.

Както отбелязва издание-
то, търгът за доставката на
вертолетите е бил обявен пре-
ди десетина дни. Запитвания
за предложения вече са полу-
чили американските компании
Boeing, Bell и Sikorsky, руската

"Камов", европейският консор-
циум Eurocopter и италианска-
та AgustaWestland. Първите
многоцелеви машини се пла-
нира да бъдат приети на
въоръжение през 2016 г. Ос-
вен вертолетите военните
също разчитат да получат и
три тренажора.

По условията на търга, на
индийските военни трябва да
бъдат представени двудвига-
телни вертолети с максимал-
на излетна маса не по-малка
от 4,5 тона и да могат да из-
литат и кацат на палубата на
корабите. Машините е пла-
нирано да бъдат въоръжени
с пускови установки за ракети
с калибър 70 милиметра и
картечници с калибър 12,7

милиметра. Противоподводни-
те версии трябва да бъдат
снабдени с торпеда и дълбо-
чинни бомби.

Индийското военно ведом-
ство планира в близките десет
години да придобие 900 нови
вертолета, включително 384
многоцелеви машини, 90 мор-

ска версия, 65 леки и 22 тежки
бойни, 139 средни и 15 тежки
транспортни. Търг за доставка
на 90 морски многоцелеви вер-
толета вече се провежда. За
тях е планирано да се похар-
чат 2,5 милиарда долара. Ма-
сата на вертолетите трябва да
бъде не по-малка от 9-12,5 тона.

омандването на сухопътните войски на Бразилия е сключило с
италианската компания Iveco контракт за доставка на 86 броне-
транспортьора VBTP-MR Guarani, съобщава Defense Aerospace.
Сделката е на стойност 240 милиона бразилски реала  (119,1

милиона долара). Закупени-
те бронемашини ще постъ-
пят на въоръжение в меха-
низираните и разузнавател-
ните формирования на бра-
зилските СВ. В министерст-
вото на отбраната на Бра-
зилия са планирали в близ-
ките 20 години да получат
общо 2044 бронетранспор-
тьора Guarani. Покупката на
бронираните машини става
в рамките на мащабна про-
грама за въоръжаване на
войските с нова военна тех-
ника. Guarani ще се сглобя-
ват в завод на Iveco в бра-
зилския щат Минас-Жерайс.
В бъдеще новите бронетранспортьори ще заменят остарелите бразил-
ски машини Engesa EE-11 Urutu. Очаква се мащабното производство на
VBTP-MR (до 100 машини всяка година) да започне през 2013 година.

X-48C

Снимка BOEING.COM

мериканският авиостроителен
концерн Boeing съвместно със
специалисти от NASA е провел
първите летателни изпитания на

безпилотен модел на перспективния
самолет X-48C, създаден по схемата
"летящо крило" (Blended Wing Body).
Както се съобщава в прессъобщение
на Boeing, първият полет на апарата се
е състоял на 7 август т.г. в Летателно-
изследователския център Драйден в
авиобазата Едуардс в Калифорния и е
продължил девет минути. Проектът X-
48C е продължение на проекта X-48B,
който на свой ред се базира на разра-
ботки, получени в рамките на програ-
мата X-48A, закрита през 2001 г.

Дължината на апарата е 6,4 метра,
а теглото - 226,8 килограма. X-48C в
момента представлява модел в ма-
щаб 8,5 процента от размерите на

перспективния самолет. X-48C може
да развива скорост до 225,3 киломе-
тра в час и да извършва полети на
височина до три хиляди метра. Пер-
спективният пилотиран самолет на ба-
зата на X-48C ще има размах на кри-
лата 73,2 метра. Boeing планира да
създаде новия самолет през близки-
те 15-20 години. Освен NASA в проек-
та участие вземат специалисти от бри-
танската компания Cranfield Aero-
space и инженери от изследовател-
ската лаборатория на ВВС на САЩ.

етдесет години, след като американски
самолети разпръскват за първи път над
джунглите във Виетнам т. нар. оранжев
агент, САЩ се заеха да почистят диокси-

на, останал от химикала, в района на междуна-
родното лети-
ще в Данан.
Началото на
почистването
е било дадено
с церемония в
бившата аме-
риканска во-
енновъздушна
база.

Диоксинът,
който причиня-
ва рак, дефек-
ти у новороде-
ни и други здравословни проблеми, е пропит в
почвите и водите на Виетнам и продължава да
бъде голямо предизвикателство в отношенията
между двамата бивши противници четири десе-
тилетия след края на Виетнамската война. От
2007 г. САЩ са предоставили 60 милиона долара
за възстановяване на околната среда и социални
услуги във Виетнам, но сега се ангажират за първи
път с директно почистване на диоксина.

Полша планира да замени остаре-
лите съветски изтребители-бомбарди-
ровачи Су-22 с ударни безпилотни ле-
тателни апарати, е съобщил заместник-
министърът на отбраната Валдемар
Скшипчак, цитиран от РИА „Новости”.

„Разглеждаме възможността за за-
мяната на част от самолетите Су-22 с
безпилотни самолети с голям обсег на
действие и с големи ударни възможно-
сти”, е уточнил Скшипчак, който отго-
варя във ведомството за закупуването
на нова техника.

За замяната на остарелите изтре-
бители Полша планира до 2018 г. да
закупи около 30 безпилотни апарата,
на базата на които ще бъдат формира-
ни три ескадрили

ПОЛША ЩЕ ЗАМЕНЯ
СЪВЕТСКИТЕ
ИЗТРЕБИТЕЛИ
СУ-22 С БПЛА

БТР
Guarani

Снимка IVECO

ЯНКИТЕ ПЛАНИРАТ ДА ЕКСПОРТИРАТ
ОРЪЖИЕ ЗА $51,6 МИЛИАРДА

Износът на американско оръжие се увеличава трета поредна година.
Това сочат данните на министерството на отбраната на САЩ. През 2012
г. Пентагонът планира да продаде на други страни почти два пъти повече
оръжие, отколкото през миналата година, пише вестник „Взгляд”. По дан-
ни на Агенцията за сътрудничество в сферата на отбраната и сигурността
към министерството на отбраната на САЩ през 2010 г. износът на продук-
ция с военно предназначение в рамките на междуправителствени спора-
зумения и програми за военна помощ продажбите на въоръжение са били
на стойност 24,4 милиарда долара. През 2011 г. този показател бе 32,9
милиарда долара, а през 2012 г. САЩ планират да доставят оръжие и
военна техника в чужбина на стойност 51,6 милиарда долара.

На огневия
рубеж е красива
представителка

на руските
сухопътни сили
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Съпругата на Джорджо Армани е
най-модерната жена - даже децата
й са от Армани...

АЛЕКСАНДЪР АНГЕЛОВ,
журналист, публицист, поет
АЛЕКСАНДЪР И
КОНСТАНТИН ВЛАДИГЕРОВИ,
джазмени
ДИМИТЪР ЧАЛЪКОВ,
учредител на клуба
„Приятели на ДУМА” в Благоевград
Проф. ЗАХАРИ ЗАХАРИЕВ, политолог,
член на НС на БСП,
председател на фондация „Славяни”
НИКОЛА ГЮЗЕЛЕВ, оперен певец
НИКОЛАЙ АКИМОВ, кинорежисьор
РУМЕН ПОРОЖАНОВ,
изпълнителен директор на ДФЗ
СОТИР УШЕВ, икономист
ЯНА МАРИНОВА, актриса

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg
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17
Св. мъченик Мирон

Презвитер († ок. 250). Св. мъченик Пат-
рокъл († 275). Св. мъченици Стратон,
Филип, Евтихиан и Киприан († неизв.).
Св. преподобни Алипий Печерски ико-
нописец († 1114)

Св. мъченик Мирон бил свещеник в
Ахаия. Той бил от богат и знатен род.
Отличавал се с благ характер. Бил
кротък, боголюбив и човеколюбив. Във
времето на Деций на самия ден Рожде-
ство Христово езичници се втурнали в
храма. В своя гняв те го хвърлили в
силно нагорещена пещ, но Мирон из-
лязъл невредим. Това чудо не вразуми-
ло мъчителите, а ги довело до още по-
голяма ярост. Особено разгневен бил
съдията Антипатър. Той заповядал да
одерат на ремъци кожата на Мирон от
главата до нозете. Мъченикът доловил
един такъв ремък от своята кожа и с
него ударил по лицето съдията-мъчител.
Той изпаднал в ужас, взел меча и се
самоубил. Св. Мирон бил отведен в
Кизик и там го посекли.

Американски лекар създаде из-
ключителен офис стол, който е добър
не само за позицията на тялото, но
също прави потребителите щастли-
ви. Странно изглеждащото творение
- дело на д-р Патрик Кунцлер и ди-
зайнера Бен Флури, далеч не при-
лича на стандартните дизайни, из-
ползвани в момента от служителите
по цял свят. Той няма облегалка и
подпорки за ръце, а седалката е на-
правена от две карбонени подпори,
използвани при колите от Форму-
ла 1, които се движат със седящия
върху тях човек.

Дизайнът, разработен в
Масачузетския технологичен
университет, е съсредоточен
върху движенията на тялото
и помага както на позици-
ята му, така и за отпуска-
нето му. Целта е потре-
бителят да изпита чувст-
во на безтегловност, което

Трябва да се радваме за
радостите на хубавите
хора, а днес радостта е

двойна, защото рожден ден
празнува

ПЕТРАНА
СОМЛЕВА

вдъхновен издир-
вач на реклама,
запален социа-
лист, човек на на-
рода и стожер на
лявата политическа линия.
Едва ли има община в Бълга-
рия, където да не я позна-
ват, където да не я посре-
щат с хляб и сол, където да
не са наясно с нейния борбен
дух и истински думаджийски
характер. Без нейната без-
крайна енергия ДУМА едва ли
щеше да бъде същата. Зара-
ди това й желаем много
щастие, радост и безкрайни
приключения за душата.

От екипа на ДУМА

Димитър Рачков излиза на
една сцена с Азис и Преслава
Димитър Рачков излиза на
една сцена с Азис и Преслава
Димитър Рачков излиза на
една сцена с Азис и Преслава
Димитър Рачков излиза на
една сцена с Азис и Преслава
Димитър Рачков излиза на
една сцена с Азис и Преслава

ай-новото видео на
ученика на Гена
Димитрова Ганчо
(Gаntcho) е пред-
ставенo като мис-
тична медитация с

Ó÷åíèê íà Ãåíà Äèìèòðîâà
ñ ìèñòè÷íà 3D àíèìàöèÿ
Ганчо експериментира с оперното звучене, като миксира
вокалната партия с модерни музикални стилове

“Получи се дълбоко духо-
вен клип, в който се препли-
тат мистично, спиритуално,
компютърна графика и еле-
менти от електронна игра.
Всичко това в комбинация с
поп опeра би звучало
несъвместимо, но аз заложих
на противопоставянето, за да
се постигне по-въздействаща

картина. Една красива илюми-
нация, построена върху
вглъбяване в себе си и изви-
сяване. Всеки от нас трябва да
отвори вратите на собствения
си храм, за да възстанови ду-
ховната си връзка с Вселена-
та”, сподели Ганчо.

Видеото е построено върху
препратки от електронни игри

и филмови сцени, заснето е в
blue box студио от Костадин
Кръстев-Коко и е изцяло реа-
лизирано като дизайн и ани-
мация от Sokerov Studio по
идея на Ганчо.

Проектът за албума “Music
is The Answer” се ражда от
сътрудничеството на изпълни-
теля с композитора Борис
Чакъров. Записан е в студиото
на Silvia Music в София, аран-
жиран от Чакъров и певеца в
Chako Music и дигитално мас-
теризиран в студията на
Nautilus Mastering в Милано.
Визията и дизайнът са дело на
SferyxEntertainment Italy. Тексто-
вете на песните са на Ганчо -
на английски и италиански
език, а албумът е публикуван
за дигитален даунлоуд в
iTunes.com и Amazon.com.

осъм, намерен върху картината “Пейзаж с
божури”, смятана за дело на Винсент ван
Гог, ще бъде подложен на ДНК анализ.
Специалистите ще сравнят получените ре-

В САЩ се роди нова
традиция - двойките да
празнуват както сватба-
та, така и раздялата си.
Да получиш покана за
развод, особено в Ню
Йорк, не е никак стран-
но. Напротив, отбелязва-
нето на раздялата с
шампанско и много гос-
ти постепенно се превръ-
ща в традиция в Голяма-
та ябълка.

Правят се резерва-
ции в модерни нощни
клубове и ресторанти,
където бившите съпрузи
казват сбогом на съвме-
стния си живот. Поняко-

Виетнамски учени
измислиха лекарство
срещу т.нар. синдром
на Питър Пан, от
който страдат много
от мъжете. Медика-
ментът ще насърчава
така наречените
мамини момченца да
взимат сериозни
решения. Хапчетата
ще се предписват на
представителите на
силния пол, които не
искат да пораснат и

Семейство мечки влезли в
хижа в Норвегия и изпили над
100 литра бира. Под влияние-
то на алкохола животните не
само напълно изпотрошили
дървената къща. От полиците
във вилата били изчезнали и
значителни количества течен
шоколад и мед. Мечките мно-
го харесали и маршмелоу -
меки бонбони, които се при-
готвят от захар, вода и жела-
тин, разбити на пухкава маса.

Разводите се честват
с шампанско и гости

га на тържеството за
развод идват повече
гости, отколкото на сват-
бената церемония. Спо-
ред организаторите на
подобни събития разхо-
дите за подготовка на та-
кова празненство са не
по-малко от харчовете
за венчавката.

По улиците се про-
дават символични хал-
ки с формата на разби-
то сърце или гравирани
с надпис “Да живее
свободата”, които “мла-
доженците” си разме-
нят.

В Ню Йорк има ня-

колко фирми, които са се
специализирали с бра-
коразводните тържества.
“Това е еднакво важно
събитие със сватбата,
дипломирането или рож-
дения ден”, обясниха
специалистите. За редов-
ни клиенти компанията
“Етапът на живота” пред-
лага големи намаления
и разнообразие на рок-
ли и костюми, подходя-
щи за повода.

Хапче за мамини момченца
създадоха във Виетнам

се държат като малки
деца. Новината ще
зарадва хиляди
жени, които се
оплакват, че половин-
ките им са големи
бебета, които не
могат да носят
отговорност за
действията си.
Лекарството ще
струва 400 долара.
Съставът му включва
само разрешени
вещества, предимно

ОФИС СТОЛ ЗА 8450 ДОЛАРА
ПРАВИ СЛУЖИТЕЛИТЕ ЩАСТЛИВИ

може да има положително отраже-
ние върху представянето му, творче-
ството и настроението му.

Столът, наречен LimbIC, струва
цели 8450 долара, но швейцарската
компания на д-р Кунцлер Inno-Motion
била залята с поръчки. Макар офис

служителите да съставляват 60% от
клиентите на фирмата, “щастли-
вата мебел” се оказва популярна

и сред артистите, зъболекари-
те и лекарите.

Идеята хрумнала на д-р
Кунцлер, след като изслед-
ване показало, че седенето
дълго време има негативни
последици за физическото и
психическото здраве. Само

в Швейцария тези проблеми
имат огромно финансово отра-

жение и струват милиарди
евро. Учените се надяват, че
новият стол донякъде ще
реши проблема.

хормони, но точната
“рецепта” се пази в
тайна. Таблетките ще
бъдат изключително
подходящи за мъже-
те, които се страхуват
да се обвържат и да
отгледат потомство.
Производителите
гарантират, че след
приключване на
лечението мъжете ще
започнат да искат
развитие, деца и
семеен уют.

ДНК АНАЛИЗ ПОСОЧВА
ИСТИНСКИЯ АВТОР НА
„ПЕЙЗАЖ С БОЖУРИ”

К
зултати с данните от наследствения материал на
живели след него родственици на художника, като
по този начин се надяват да установят авторството
на спорното платно.

Според реставраторката Естер Моник, която
намерила косъма, върху него била напластена тол-
кова боя, че почти без съмнение органичната на-
ходка принадлежи на Винсент ван Гог. “Откритие-
то” е рижаво и е с дължина около 8 см.

“Пейзаж с божури” е собственост на колекцио-
нера от Кьолн Маркус Руброкс, наследил картина-
та от своя баща. Творбата е намерена случайно
през 1977 г. на един таван в Белгия и вече 35
години се водят спорове кой е нейният автор.
Кьолн Руброкс твърди, че холандският художник е
нарисувал пейзажа през пролетта на 1889 г., а
същата версия поддържат и двама независими
експерти, изследвали платното.

В същото време специалистите от Van Gogh
Museum в Амстердам не признават авторството,
като изтъкват, че мазките върху картината не съот-
ветстват на стила на известния художник и според
тях тя е майсторски фалшификат.

Търговците на изкуство смятат, че ако Винсент
ван Гог действително е нарисувал “Пейзаж с божу-
ри”, цената на живописната творба ще надхвърли
60 млн. долара.

Н
3D анимация. Лентата e към пе-
сента “For me there is only you”
(“За мен съществуваш само ти”)
от албума “Music Is The Answer”,
продуциран от българския
изпълнител и посветен на голя-
мата оперна прима. Години
наред младият артист се обу-
чава при нея в Италия. Бълга-
ринът живее повече от 18 годи-
ни в Милано и експериментира
с оперното звучене, като мик-
сира вокалната партия с модер-
ни музикални стилове. Ефектът
е едно почти клубно звучене с
осезаем и ненатрапчив класи-
чески нюанс.

Мечки изпили
100 литра бира
Мечки изпили
100 литра бира
Мечки изпили
100 литра бира
Мечки изпили
100 литра бира
Мечки изпили
100 литра бира
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ФУТБОЛ

ПО НОВА СПОРТ
12.00 Англия -

Италия (п)
14.00 Германия -

Аржентина (п)
18.00 Австрия -

Турция (п)
ПО ЕВРОСПОРТ

ПЛАЖЕН ФУТБОЛ
ЕВРОПЕЙСКА ЛИГА

12.00 Украйна - Израел
              13.15 Андора - Англия

 14.30 Полша - Испания
15.45 Приятелски мачове (обзор)

ПО ЕВРОСПОРТ 2
21.00 Преди кръга

             в Бундеслигата
21.30 Хофенхайм  - Майнц 05

Пирин ГД се заканва
на Лудогорец

“Мечтата ми е да ударим Лудо-
горец”, призна босът на Пирин Гоце
Делчев Антонио Сакаджийски.
Тимът му започна с победа дебюта
си в “А” група, като надви 9-има от
Миньор само с 2:1. “Всички в града
са доволни. Спират ме и ми стис-
кат ръцете, такова нещо в Гоце
Делчев не е било. Когато вкарахме
втория гол на Миньор Перник, крясъ-
ците от трибуните се чули в
съседните села. Хората тук са тем-
пераментни, имаше гайди, ор-
кестър”, обяви Сакаджийски пред
Агенция БЛИЦ. Той си пожела побе-
да във Враца като загрявка за до-
макинството на Лудогорец. “Ние
нямаме милионите на хората в Раз-
град. Когато поех отбора, не обе-
щавах Шампионска лига или места
в класирането. Може заплатите да
са ни малки, но каквото съм обещал
на момчетата, всичко съм дал”,
заяви Сакаджийски.

Ван Перси стана
конкурент на
Бербатов

Манчестър Юнайтед договори
трансфера на холандския напада-
тел Робин ван Перси, който засил-
ва конкуренцията в атаката на
“Червените дяволи” и увеличава
вероятността Димитър Бербатов
да си тръгне от “Олд Трафорд”.
Българинът обаче остава най-
скъпият футболист на Юнайтед,
след като за него преди 4 години
сър Алекс Фъргюсън плати на
Тотнъм 30,75 млн. лири, докато за
холандеца ще се изръси само с 23
млн. Феновете на Арсенал не успя-
ха да скрият разочарованието си
от трансфера на капитана си Ро-
бин ван Перси в Манчестър Юнай-
тед. Холандският национал си на-
влече гнева на привържениците,
още след като стана ясно, че не
иска да остане в клуба, а настоява
да премине на “Олд Трафорд”. “Тъжно
е да загубиш играч с такива каче-
ства. Той обаче имаше договор с
нас само за още 1 година и ние
нямахме друг избор освен да го
продадем на Юнайтед”, оправда се
мениджърът Арсен Венгер.

Англия съкруши „адзурите” в Берн

Анжело Огбона
(вдясно) се бори
за топката с
Джърмейн Дефоу
по време на
приятелския мач
на “Стад де
Сюис” в Берн,
спечелен от
Англия с 2:1.
Огбона е
вторият
тъмнокож
италиански
национал след
Марио Балотели

нглия надви Италия с 2:1 в контро-
ла на стадион “Стад де Сюис” в сто-
лицата на Швейцария Берн. Дание-
ле де Роси (15) откри с глава, катоА Снимки БГНЕС

прати топката зад вратаря Бътланд, след
центриране от корнер на Диаманти. Фил
Ягиелка (24) обаче изравни с глава също
след корнер.

През втората част селекционерите на
двата тима извършиха резонни смени и
Англия успя да вземе леко надмощие. В
78-ата мин. островитяните организираха
светкавична контраатака и отбелязаха по-
бедното попадение. Джърмейн Дефоу
получи подаване от Джеймс Милнър,
обърна се покрай защитника си от дъгата
пред наказателното поле и вкара страхо-
тен гол за 2:1. Така Рой Ходжсън все още
няма загуба в редовното време след 7
мача начело на Англия. Селекционерът
на Италия Чезаре Прандели пък изпробва
редица млади играчи, като се довери на
италианеца с нигерийски корени Андже-
ло Огбоня и на арабина Стефан Ел Шаа-
рауи. Прандели похвали играчите си за
представянето им срещу Англия въпреки
загубата и заяви пред RAI Sport, че е ви-
дял доста положителни неща. Наставникът
на европейските вицешампиони бе кате-

горичен, че за предстоящите световни ква-
лификации гръбнакът на тима ще бъде от
играчите, които участваха на Евро 2012.

Другите ни съперници в световните
квалификации също не успяха да спече-
лят контролите си. Армения - Беларус 1:2,
Украйна - Чехия 0:0, Дания - Словакия 1:3.

ИТАЛИЯ: Сиригу, Огбона, Балца-
рети (Пелусо 46), Астори, Абате (Езе-
кил Скелото 86), Ел Шаарауи (Габиа-
дини 58), Акуилани (Поли 68), Де Роси,
Диаманти (Верати), Ночерино, Матиа
Дестро (Фабрини 84).

Надвихме Кипър,
чакаме Италия

ационалният ни от-
бор излъга Кипър с
1:0 в приятелски мач
пред само 600 зри-
тели на стадион “Ге-

Резервата Илиян Мицански донесе успеха срещу 123-ите в света

Н
Владимир НИКОЛОВ

Емил Гъргоров е атакуван
в борба за топката от
кипъреца Александрос
Гарпозис в приятелския мач,
спечелен от нашите с 1:0
с гол на резервата
Илиян Мицански (62)

орги Аспарухов”. Проверката
бе генерална репетиция за
тима на Любослав Пенев пре-
ди старта на световните квали-
фикации срещу Италия на 7
септември. В сравнително ску-
чен мач и при не особено ви-
соко темпо, българите пре-
възхождаха островитяните, ко-
ито са едва 123-ти в света, 19
места по-назад от нашите.
12-ия успех от 13 срещи с
Кипър донесе резервата Или-
ян Мицански (66). Нападателят
на Кайзерслаутерн вкара с
глава след центриране отдяс-
но на Йордан Минев само 9
минути, след като замени ка-
питана Ивелин Попов.

Нашите установиха катего-
рично преимущество над гос-
тите още от началото на мача,
но не успяха да го материали-
зират. Вратарят Ники Михай-
лов остана без работа през
първите 45 мин. Съотборници-
те му Николай Бодуров, Иван
Иванов и Ивелин Попов проб-
ваха с далечни, но неточни
удари да превземат вратата на

Кипър. Станислав Манолев пък
открадна една топка и стреля
остро, но вратарят Георгали-
дис спаси. След него Георги
Миланов стреля технично, но
ударът му мина на сантиметри
от гредата, а после капитанът
Попов стреля в аут с десния
крак от 12 м.

Второто полувреме започ-
на в още по-бавно темпо,
като “Лъвовете” продължиха
да бъдат по-активни, но без
да създават нещо опасно
пред вратата. След гола на
Мицански играта бе накъса-
на от многото смени. Отново
Мицански бе изведен от Ге-
орги Сърмов очи в очи с Ге-
оргалидис, но кипърският
страж спаси удара му.

СЪСТАВЪТ НА БЪЛГА-
РИЯ: Михайлов (Вл. Стоянов
62), Манолев (Тонев 67), Боду-
ров, Й.Минев, Попов (Мицански
57), В.Минев (Бандаловски 90),
Ив.Иванов, Г.Миланов, Гаджев
(Сърмов 67), Дяков, Гъргоров
(Ив. Стоянов 80).

БОТЕВ ПУСКА ЦВЕТКОВ
СРЕЩУ ЛЕВСКИ ЛЮБОСЛАВ ПЕНЕВ, селекционер: “Ние си направихме мача такъв,

да контролираме през по-голямата част, с добро владение, много малко
грешки и много добра защита. Справиха се отлично всички момчета
и малко съжалявам, че пропускаме сериозни положения в близост до
вратата. Ще наблегнем на този вид ситуации. От 6-7 ситуации трябва
да вкарваме поне 3 гола. Има отлив по-сериозен, защото не играем
добре, не печелим точки, не се класираме, съвсем логично е публиката
да не харесва това, което й се предлага. С една добра игра и успехи
съм сигурен, че публиката ще се върне и ще ни помага в тежките
моменти. Най-важното беше намаляването на грешките. В предишните
3 мача на моменти допускахме много лесно грешки, сега това не се
случи и съм доволен. Момчетата са наясно с методиката на треньор-
ския щаб. Не съм доволен от това, че пропускат, а не че съм недоволен
от нападателите. Който ми хареса и виждам, че може да помогне,
получава повиквателна. Аз съм наясно, че срещу Италия нещата ще
бъдат коренно различни. Малко отбори могат да се противопоставят на
Италия, ще е много по-трудно, ще бъдем поставени под напрежение,
така че ние се готвим за една много сериозна битка”.

ИЛИЯН МИЦАНСКИ, голмайстор: “Това, което беше на трибуните
днес, не е нормално. Смятам, че не само футболистите са виновни за
тази ситуация, хората също трябва да помислят за футбола и спорта.
Аз играя в България за първи път от 7-8 години и изобщо не усещам,
че играя футбол. Мисля, че това, което беше на трибуните днес, не е
нормално. Игрите ни през последно време не бяха добри, но и хората
трябва да помислят и да ни подкрепят. Срещу Италия ще има напре-
жение. И се надявам нещата с феновете да се променят за този мач.”

След мача

И
Иван Цветков ще излезе в неделя на “Герена”

срещу бившия си тим Левски, въпреки че първона-
чално е имало уговорка при продажбата му в Ботев
Пд той да не играе в мачовете между двата отбо-
ра. Президентът на пловдивския клуб Юли Попов
обаче категорично решил тя да не бъде спазвана,
когато научил за съществуването й. През лятото
Цветков премина в Ботев, след като в Левски до-
статъчно ясно му бе показано, че е нежелан в
клуба. На нападателя, който миналия сезон вкара
най-много голове за “синия” тим, бе предложена
по-ниска заплата и накрая той си тръгна. В плов-
дивския клуб са категорични, че няма как Цветков
да не рита срещу бившия си тим, след като не е
преотстъпен, а по-скоро изгонен. Самият той също
искал да рита на “Герена” в неделя. Цветков за-
почна сезона с хеттрик за победата с 3:0 срещу
Славия и бе определен за играч №1 на I кръг.

Старши треньорът на Ботев Ферарио Спасов
реши да закрие двете последни тренировки пре-
ди гостуването на Левски. Заниманията в петък и
събота няма да бъдат достъпни за медиите и за
всякакви външни лица, като първото ще бъде и на
осветление. Треньорът на Левски Илиан Илиев
също реши да закрие тренировката днес.
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Любо Пенев
доволен
от мача
с Кипър
Стр. 31

гледайте

ПО БНТ 1
ГРЕБАНЕ

0.10 Световно
първенство по греба-

не неолимпийски
дисциплини за мъже и
жени, юноши и девой-

ки, репортаж от Пловдив
ПО БНТ СВЯТ

22.30 Световно първенство по
гребане от Пловдив

ПО НОВА СПОРТ
ЛЕКА АТЛЕТИКА

Диамантена лига 2012,
турнир в Стокхолм

СКОКОВЕ ВЪВ ВОДА ОТ СКАЛИ
23.00 Ред Бул Клиф Дайвинг,

Световни серии 2012
ПО ЕВРОСПОРТ

ЛЕТНИ СКИ СКОКОВЕ
16.45 Лятна Гран при

в Куршвел (п)
18.00 Лятна Гран при в

Хинтерцартен (квалификации)
ПО ЕВРОСПОРТ 2

ТЕНИС
11.00, 14.30, 19.00 Турнир в Доха

(жени)
КОЛОЕЗДЕНЕ

13.00 Обиколка на Оман (III етап)
18.00 Обиколка на Алгарве

СНУКЪР
16.15 Уелш оупън, пряко
СКИ БЯГАНЕ С РОЛЕРИ

18.30 Лятна Световна купа,
Шкларска поренба, спринт

ММА
23.30 “Страйкфорс”

кратки

Веселка ВЕНКОВА

Неадекватни са оправданията
на премиера, че провалът на олим-
пиадата в Лондон се дължи на “22-
годишно безхаберие” и на лош
късмет. В средата на “безхаберие-
то” - през 2000 г., българските спор-
тисти бяха на 17-о място в световно-
то класиране по медали с 5 златни,
6 сребърни и 2 бронзови медала, а
в Лондон е най-лошото българско
представяне в спорта за последни-
те 60 години. Липсата на големи
успехи не насърчава нашите деца
и младежи да се занимават активно
със спорт - акцентът трябва да е
върху масовия училищен и амать-
орски спорт. Спортът трябва да се
развива в обществен интерес, убе-
дени са сините, а за непрекъснато
влошаващите се резултати те винят
присъствието на мутри на всички
нива в българския спорт. Нещо, сре-
щу което държавата отказва да се
противопостави вече много години,

ДСБ: Борисов мутризира
българския спорт

2012. Тя вече е пълноправен член на Клуба на
успелите жени - Дайнърс клуб България. Oт Fibank
подариха на олимпийската шампионка  ексклу-
зивната карта Diners Club International First Lady
- червена, както и чек на стойност 3000 лева.
Станка Златева получи и искрени поздравления
от дамите директори на Дайнърс клуб България.
Създадена специално от жена за жени, картата
Diners Club International First Lady е символ на
ексклузивност и се издава в лимитирана серия.
За да стане една жена член на клуба на успели-
те жени, не е достатъчно само да покрие опреде-
лени финансови условия - необходимо е да дока-
же високи професионални постижения. Това е
единствената карта, която включва и безплатна
медицинска застраховка с покритие до 10 000 лв.
за лечение на рак на гърдата, обяви Анна Анге-
лова, изпълнителен директор на Дайнърс клуб
България.

ившият капитан на волейбол-

Сами Кедира вкарва автогол във вратата на Марк-Андре тер Щеген в контролата
Германия - Аржентина във Франкфурт на Майн, спечелена от гостите с 3:1.

Звездата им Лионел Меси (52) вкара гол, но пропусна дузпа през първата част.
Анхел ди Мария (73) също се разписа. Бенедикт Хьоведес (81) вкара почетно

за Бундестима, който игра с 10 души близо час след червен картон на вратаря
Рон-Роберт Цилер, който бе изгонен за спъването на Меси в пеналта

Возняцки даде само 1
гейм на Каратанчева

Състезаващата се за Казах-
стан българка Сесил Каратанче-
ва претърпя тежко поражение с
1:6, 0:6 от бившата №1 в света
при жените в тениса Каролине
Возняцки (Дан) във II кръг на
турнира в Синсинати (награден
фонд $2,17 млн.) Каратанчева не
оказа съпротива и срещата при-
ключи само за 59 мин. В III Возняц-
ки ще срещне Анастасия Павлю-
ченкова (Рус), която отстрани
Юлия Гьоргес (Гер) с 6:3, 6:0.

Сени вкара и автогол

Вратарят - рекордьор сред
голмайсторите, Рожерио Сени
отново записа името си сред
реализаторите, но този път
порази собствената си врата при
загубата на Сао Пауло с 0:3 от
Наутико в среща от първенст-
вото на Бразилия. Сени опита да
изчисти топката след изпълне-
ние на корнер, но вместо това я
вкара с мрежата си. Попадение-
то падна в 61-та минута и офор-
ми крайното 3:0 за Наутико. 39-
годишният Рожерио Сени е от-
белязал 104 гола досега, при това
повечето са от наказателни
удари, а останалите от дузпи.

Новият лидер е Тошко Алексиев, определи
екскапитанът на волейболистите
което постигнахме. Много от тях се рад-
ват, а други не са доволни от нас. Най-
голямата победа, която съм постигнал,
е тази над себе си и над скептиците”,
заяви Николов.

Според екскапитана новият лидер в
отбора е Тодор Алексиев, а откритието
на Олимпиадата е Цецо Соколов. През
следващата година ролята и на двамата
ще се забележи още по-сериозно. “Аз
бих се върнал в отбора само ако се слу-
чи нещо много неприятно, което дори не
искам да казвам, за да не дърпаме дяво-
ла за опашката. Соколов вече може да
се справя по-добре дори и от мен. Ще ми
липсват момчетата от отбора и всички
хубави моменти. На мачовете със Сърбия
в София усещах как публиката дишаше
с мен, когато отивах да бия сервиз. Всич-
ко това няма как да не ми липсва, но съм
взел моето решение. Щях да се откажа
още след Игрите в Пекин, но тогава
президентът на федерацията Данчо Ла-
заров ми каза, че ще променят много
неща. Сега имахме прекрасна подготов-
ка, всичко беше перфектно”, каза още
Владимир Николов.

“Волейболът е единственото нещо,
което мога да правя. Надявам се да
продължа да играя поне още две-
три години на клубно ниво, стига да
има отбори, които да искат да ме
наемат. Трябва и тялото ми да го
позволява, ако зависи от мен, ще
играя още десет години, но това е в
сферата на фантастиката. На темата
волейбол съм много добре подгот-
вен, но за да бъдеш треньор, тряб-
ват и много други качества, които
според мен на този етап не притежа-
вам. Много е важно да можеш да
обясниш това, което искаш от игра-
чите. Към момента смятам, че не
притежавам необходимите комуника-
тивни способности за това. Да бъда
посредствен треньор, това няма да
ми е интересно. Според мен е важно
да има дистанция между треньора и
играчите, така не може да пречат
личните отношения, които неизбежно
се появяват във всеки колектив”,
каза още волейболистът, който след
2 месеца ще навърши 35 години.

Б Мариан ВЛАДИМИРОВ

ния национален тим Владимир Николов
беше удостоен с престижна награда.
Отказалият се след Олимпиадата от
представителния отбор волейболист
получи приза “Златен лъв” на Пресклуб
“България”. Николов получи престижна-
та награда, която вече е присъждана
на легендарни фигури в спорта като
Йордан Йовчев, Евгения Раданова,
Мария Гроздева и Таньо Киряков.

“Благодаря за тази награда. Хората,
които са получили наградата преди мен,
са достойни за уважение. След Олим-
пиадата хората ме поздравяват за това,

Баскетболният ни мъжки тим победи Швеция със 78:73 (21:19, 23:21, 16:17,
18:16) на старта на квалификациите в група Б за Евро 2013. Чавдар Костов беше
най-резултатен за нашите в мача с 13 т., натурализираният американски център
Седрик Симънс добави 11, а капитанът Филип Виденов, Николай Върбанов и
Христо Николов-Гларуса добавиха по 11. Над-всички в мача обаче беше Йонас
Йеребко с 26, а тъмнокожите “шведи” Томас Масамба и Кени Грант добавиха
съответно 5 и 7 т. Пред 1000 зрители в зала “Универсиада” нашите дръпнаха в 16-
ата мин. с 10 т. след 2 тройки на Чавдар Костов - 39:29, но не можаха да удържат
аванса си. Нашите летят днес през Виена за Баку и излизат утре срещу дебютанта
Азербайджан, разгромил като гост Люксембург със 101:78.

“Постигнахме  много важна победа, но това е само една спечелена битка от
всичките осем, които трябва да вземем, за да спечелим войната. Не обичам жре-
бият да ни отрежда домакинство в първия мач, защото напрежението е огромно.
Радвам се, че успяхме да спечелим, след 6 загуби поред в контролите. Положи-
телното беше, че контролирахме мача от началото до края, но съжалявам, че не
успяхме да увеличим разликата. Ако имахме ден за по-добро изпълнение на
наказателни удари, щяхме да постигнем победа с двуцифрена разлика. Няма
място за радост, чака ни здрава битка в Азербайджан”, каза селекционерът Росен
Барчовски.

скокове във френския зи-
мен център Куршвел, тт
старт от лятната верига
Гран при. Самоковецът
скочи 119 м в първия опит

Баскетболистите надвиха Швеция

ЗОГРАФСКИ 23-И В КУРШВЕЛ

и 121 м във втория и събра
238.6 т. Победител е япо-
нецът Рерухи Шимицу,
който прелетя 128,5 м  и
124,0 м и 272,7 т. Втори
остана Андреас Ванк (Гер)
с 270,3 т. (122.5+125 м), а
трети Том Хилде (Нор) с
269,2 т. (124+125).

 В класирането за
Гран при след два от
общо девет старта води
Мачей Кот (Пол) със 136
т., пред Андреас Ванк 109,
Симон Аман (Швейц) 106.
Зографски разделя 33-ото
място с Макензи Бойд-
Клоус (Кан) с по 8 т.

ВВВВВ
ладимир Зограф-
ски завърши на 23-
о място в състеза-
нието по летни ски

Снимки БГНЕС

„Златен лъв”
за Владо Николов
„Златен лъв”
за Владо Николов
„Златен лъв”
за Владо Николов
„Златен лъв”
за Владо Николов
„Златен лъв”
за Владо Николов

и което представлява огромна язва,
посочи зам.-председателят на ДСБ
Радан Кънев.

Поведението на управляващи-
те не решава проблемите в спор-
та. Премиерът много видно през
последните месеци покровителст-
ва мутрите в спорта, търси спонсо-
ри на свои приятели - ръководите-
ли на спортни дружества, а “спон-
сорите” са или монополисти, или
сенчести фирми, или държавни
предприятия, на които изобщо не
им е работа да спонсорират това
нездраво явление в спорта, посо-
чи Кънев. Пътуването на отбора
на “Бистришките тигри” с прави-
телствения самолет е само тежка
демонстрация на това, за което
говорим, подчерта той.

 Истинската причина за прова-
ла в Лондон е, че спортът ни е
тежко болен от мафията и коруп-
цията на българския посткому-
низъм, и е “станал източник на
зараза”, категорични са от ДСБ.

Д амите директорки от Дайнърс клуб Бълга-
рия и Първа инвестиционна банка награ-
диха Станка Златева за отличното пред-
ставяне на олимпийските игри в Лондон

Станка Златева
вече е в Клуба
на успелите жени

Станка Златева
вече е в Клуба
на успелите жени

Станка Златева
вече е в Клуба
на успелите жени

Станка Златева
вече е в Клуба
на успелите жени

Станка Златева
вече е в Клуба
на успелите жени


